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Med predkongresne aktivnosti sodijo tudi volilne 
konference osnovnih organizacij 

Volilne konference 
naj bodo analitične 

Politično delo je zopet steklo, pravzaprav se nadaljuje, kajti med 
dopusti in počitnicami je bilo v osnovnih organizacijah ZK več konkret
nih aktivnosti. Vsa teia političnega dela preteklega obdobja je bila v 
pripravljanju programov za uresničevanje zakona o združenem delu ter 
evidentiranju kandidatov za vse organe ZK na občinski ravni ter v .Urše 
organe ZKS in ZKJ. Potrebno je poudariti, da so bili komunisti v krajev
nih skupnostih in manjših delovnih organizacijah aktivnejši in 
prizadevnejši od komunistov v večjih delovnih sredinah. To dejstvo 
potrjuje tudi občinska komisija za spremljanje zakona o združenem 
delu. 

Na komiteju OK ZKS Ptuj ocenjujejo, da je evidentiranje skoraj v 
celoti opravljeno in je tako veliko kandidatov za predloge v organe ZK. 
Glavna naloga osnovnih organizacij je v prejšnjih mesecih bila posvečena 
evidentiranju, sedaj so pred komunisti priprave na volilne konference. Le
te ne smejo biti same sebi namen, niti ne strogo ,,kampanjske" in takšne, 
ki bi samo pregledale gole politične aktivnosti, temveč morajo biti 
konference delovno usmerjene, kar pomeni, da bo potrebna temeljita 
analiza dosedanjega partijskega dela, potrebno bo kritično, predvsem pa 
analitično oceniti delovanje delegatskega sistema v krajevni skupnosti in 
temeljni organizaciji združenega dela. Pošteno bo potrebno potrkati na 
vrata samoupravne organiziranosti ter se poglobiti v delo komisij, ki kon
kretizirajo določila in zakon o združenem delu.Pretehtati in oceniti je tre
ba kakšno vlogo ima delavec-samoupravljalec v sredini, kjer živi in dela. 
Na osnovi ocen in analiz bodo komunisti lahko našli tudi ustrezne rešitve 
za boljše poznavanje zakona in za boljšo aktivno partijsko delo. 

Na volilnih konferencah bo potrebno oceniti kako so komunisti akcij
sko mobilni in kako so po kongresnem obdobju politično delovali in si 
prizadevali pri boljšem in kvalitetnejšem organiziranju varnosti in obram
be, družbene in narodne samozaščite ter tako se s svojo politično 
naravnanostjo vključujejo v procese odločanja. 

Dogaja se, da komunisti včasih stojijo ob strani ali v ozadju in se ta
ko pojavljajo težnje, da se partijsko delo in sploh politično delo nehote 
odtujuje od množic. V temeljnih organizacijah združenega dela bo 
potrebno pred volilnimi konferencami oceniti tudi polletno gospodarjenje 
in vlogo vodilnih delavcev pri pospeševanju uresničevanja zakona o 
združenem delu v delovnih kolektivih. Direktorji in drugi vodilni kadri bi 
morali biti pospeševalci uresničevanja samoupravnih aktov v zvezi z 
zakonom o združenem delu. To je tudi njihova naloga in dolžnost. 

Komisija za spremljanje uresničevanja zakona o združenem delu pri 
SO Ptuj ugotavlja, da je v delovnih sredinah še premalo prisotna misel o 
pomembni vlogi delavca pri razvoju samoupravnih odnosov. Kot je 
ocenjeno, so bili programi uresničevanja zakona dokaj dobro 
pripravljeni, vendar bo akcija še potrebna in zato ponovljena. 

Volilne konference bodo po osnovnih organizacijah stekle od 15. 
septembra do 15. oktobra. Vtem času pa bo na komiteju OK ZKS Ptuj še 
vrsto drugih akcij, ki sodijo v okvir predkongresne aktivnosti. Tako se v 
Ptuju pripravlja obisk političnega aktiva iz Maribora, danes 8. septembra 
bo seja komiteja OK ZKS Ptuj, 13. in 14. septembra pa bo posvet 
sekretarjev, kjer bodo komunisti seznanjeni z evidentiranimi kandidati za 
organe ZK. Občinska volilna konferenca ZKS Ptuj pa bo konec oktobra. 
Poleg tega se zveza komunistov vključuje tudi v priprave na volitve, ki 
bodo prihodnje leto. 
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Na Titovem trga v Kt^rivnid se je zbralo nad 150 avtomobilov 
iz pobratenih občin. 

Predstavniki iz 8 pobratenih občin so položili venec k 
^omeniku NOB. 

Srečanje delavcev v Koprivnici 
v okviru že XVI. srečanj med 

pobratenimi občinami SR Hrvatske 
in SR Slovenije je odšla na pot 
karavana bratstva in prijateljstva, 
ki sodi že med tradicionalne prire
ditve. Karavana, ki je tudi letos 
manifestirala bratstvo in enotnost 
jugoslovanskih narodov in narod
nosti je odšla na pot v nedeljo 4. 
septembra zjutraj ob 6. uri in 30 
minut iz Ptuja, kjer se je formiral 
prvi del števi lne a v t o k o l o n e . 
Organizacija karavane bratstva in 
prijateljstva 77 je rezultat prizade
vanj in skupnih akcij Zveze sindi
katov Hrvatske in Slovenije, sodi 
pa med številne oblike krepitve 
sode lovanja pobratenih občin 
Čakovec, Koprivnica, Krapina, 
Maribor, Ormož, Ptuj, Slovenska 
Bistrica in Varaždin. 

Številni slavnostno okrašeni av
tomobili občin Krapina, Maribor, 
Slovenska Bistrica in Ptuja so 
krenili na pot ob določeni uri proti 

Ormožu, kjer so se jim priključili še 
avtomobili tamkajšnje občine in 
karavana je nadaljevala pot prek 
mostu Bratstva in prijateljstva 
proti Varažd inu , kjer so j o 
pričakala vozila občine Varaždin in 
Cakovec. 

Že ob 9. uri je več kilometrov 
dolga karavana, v kateri je bilo nad 
150 avtomobilov in okrog 600 ude
ležencev prispela na Titov trg v Ko
privnico. 

Število udeležencev dokazuje o 
dobri organizaciji letošnje kara
vane, največ vozil pa je bilo iz 
ptujske občine in sicer 35, kar je 
precej nad pričakovanji. Pred
stavniki vseh občin so k spomeniku 
NOB na Titovem trgu v Koprivnici 
položili venec, nato pa so številni 
delavci, člani avto-moto in gasil
skih društev, lovci, ribiči, pripadni
ki civilne zaščite in ostali udeleženci 
karavane odšli na mestni stadion. 

Tam je v imenu gostiteljice letoš-

njje kolone bratstva in prijateljstva 
— občine Koprivnica odprl sre
čanje delavcev SR Hrvatske in SR 
Slovenije predsednik sindikalne 
zveze tamkajšnje občine Filip 
Čižič, nato pa je spregovoril pred
sednik izvršnega sveta skupščine 
občine Koprivnica Stjepan Ivaniš. 
V svojem govoru je izrekel dobro
došlico vsem in orisal razvoj občine 
Koprivnica. Posebej je omenil 
dosežke na gospodarskem in kul
turnem področju ter dejal, da so 
tamkajšnji prebivalci ponosni na 
dosežke v zadnjih nekaj letih. 

Sledil je bogat in pester kulturni 
program, ki so ga izvajale kulturno 
umetniške skupine iz več pobrate
nih občin. Nastopili so pevski zbor 
Svoboda iz Ormoža, recitatorka 
Marija Markič iz Čakovca, tambu-
raški orkester kuhumo-umetniške-
ga društva Ivo Mikač iz Varaždina, 
igralci narodnega gledališča iz 
Maribora in tamburški ter mladin

ski pevski zbor iz Koprivnice. 
N a s t o p a j o č e s o vsi navzoč i 
pozdravljali z močnimi aplavzi. 

Po končanem programu na mest
nem stadionu v Koprivnici so 
mnogi udeleženci karavane brat
stva in pr^ateljstva izkoristili lepo 
nedel jsko p o p o l d n e za og led 
mnogih turističnih znamenitosti 

Šestnajsta tradicionala srečanja 
bratstva in prijateljstva pa s tem še 
niso zaključena. Na programu so še 
števi lne priredi tve , ki j ih 
organizirata Zvezi sindikatov obeh 
republik. Že v s o b o t o bo 
tekmovanje v plavanju med pobra
tenimi občinami za prehodni pokal 
ptujskih toplic. V nedeljo bo prav 
tako v Koprivnici revija pihalnih 
orkestrov vseh osmih občin, 16. 
septembra pa bo v Krapini revga 
kulturnih skupin v okviru tedna 
Kajkavske kulture Krapina 77. 

Besedilo in slika: 
B. Vodušek 

Še odgovorneje k pripravam na volitve 
Potek priprav na volitve, ki 

b o d o p r i h o d n j e l e t o , je b i la 
osrednja tema ponedeljkovega raz
govora s predsedniki in sekretarji 
KK SZDL, predsedniki koordina
cijskih odborov za kadrovska 
vprašanja in volitve ter izpolnje-
valci popisnic v krajevnih skup
nostih. 

V uvodnih besedah je pred
sednik občinske konference SZDL 
Ptuj — Stanko Lepej opozoril , da 
nekateri sklepi zadnjega posveta, 
ki je bil pred poletnimi počitnica
mi, v mesecu juniju, še niso v celo
ti realizirani in da krajevne konfe
rence SZDL vse prepočasi pošilja
jo poročila o dosedaj opravljenem 
delu, na osnovi katerih bi lahko 
tudi realneje govorili, kako daleč 
smo v resnici v pripravah na pri
hodnje volitve. V svojem uvodnem 
izvajanju je tudi dejal, da mora 
posvet dati vrsto konkretnih odgo
vorov na vprašanja — kako daleč 
so v bistvu priprave na volitve v 
krajevnih skupnostih, kakšna je 
ocena dosedanjega delegatskega 
sistema in kako v prihodnje raz
mišljamo o oblikovanju delegacij. 

Pred razpravo je povedal tudi 
podatek, da je doslej od skupno 25 
KK SZDL, poslalo popisnice 7 KK 
iz Dolene, Grajene, Stoperc, Haj -
dine, Vitomarc, Žetal in Ptuja. 
Tako je prisotne seznanil tudi z 
nekaterimi številkami iz omenjenih 
krajevnih skupnosti in s t rukturo 
evidentiranih kandidatov ter pri 
tem poudaril , da je potrebno evi
dentirati več žensk in mladine in 
da v tej fazi priprav na volitve ne 
smemo pozabiti še na usklajevanje 
s a m o u p r a v n i h a k t o v k r a j e v n e 
skupnosti , kar velja predvsem za 
statut in jih uskladiti t ako z novo 
ustavo kot z zakonom o združe
nem delu. 

Iz posameznih krajevnih konfe
renc SZDL in KS so nato obširno 
poročali o oceni delegatskega siste
ma v svojih sredinah, o poteku 
evidentiranja možnih kandidatov 
za opravljanje posameznih družbe
nih funkcij ter o tem kako daleč so 
z usklajevanjem statuta. 

Iz vsega kar smo slišali na 
omenjenem posvetu in v dve uri 
trajajoči razpravi, so pomembne 
ugotovitve, da priprave na volitve 
tečejo v vseh KK SZDL in KS in 
da je ponekod manjši zastoj zaradi 
nekaterih drugih pomembnih na
log, predvsem pa na tehnično 
administrativnem področju. 

Z evidentiranjem je pot rebno 
nadaljevati in v najkrajšem času 

poslati tudi prve popisnice, v veči
ni krajevnih skupnosti pa se zavze
majo za svojega delegata v samo
upravnih interesnih skupnostih, 
ker povezovanje v temeljno de
legacijo z nekaterimi sosednjimi 
krajevnimi skupnostmi ni rodilo 
željenega uspeha. Delo splošnih 
delegacij pa je vsepovsod zado
voljivo. 

Ob koncu posveta se je pred

sednik občinske konference SZDL 
Stanko L E P E J , vsem prisotnim 
zahvalil za dosedanje delo in so
delovanje, ker bo naslednji posvet 
že sklical novi predsednik OK 
SZDL, ki ga bo izvolila volilna 
konferenca na prvem zasedanju. 
Za to odgovorno družbenopoli
tično funkcijo v občini je že bil 
evidentiran dipl. politolog Franc 
Z A D R A V E C . m. šneberger 

USTAVNA PREOBRAZBA BANK 

Kako na našem 
obmoqu 

Koncem avgusta je bila v Mari
boru seja medobčinskega odbora 
za Podravje, ki deluje v okv i ru ' 
Gospodarske zbornice Slovenije. 
Osrednja tema razprave je bila 
ustavna preobrazba bank v samo
u p r a v n o f i n a n č n o s k u p n o s t 
združenega dela s posebnim pou
darkom na Podravje . V zvezi s tem 
so sprejeli konkre tna stališča, ki 
naj služijo kot eno od gradiv za 
razpravo o organizacijah združe
nega dela in tudi za javno razpra
vo. Zato smo se odločili, da s temi 
stališči seznanimo široko javnos t . 

Medobčinski odbor ugotavlja, 
da so dosedanja razmišljanja in 
predlogi za preobrazbo bank pra
vilna. Usmeritev dosedanjih raz
prav na preobrazbo Kreditne ban
ke Maribor v enotno temeljno 
banko za celotno Podravje , v se
danji fazi s poslovnimi enotami v 
Ptuju in v Slovenski Bistrici, ustre
za potrebam združenega dela tega 
območja. 

Enaka ugotovitev velja tudi za 
usmeritev na ustanovitev enotne 
slovenske združene banke. Pri tem 
naj se uveljavi načelo, da se v 
združeni banki združujejo vse tiste 
bančne funkcije, ki jih določa za
kon, ki so dejansko vseslovenskega 

pomena in ki jih člani temeljne 
banke kot njene ustanoviteljice 

" p r e n a š a j o n a n j o . Vse o s t a l e 
funkcije operativnega ali tehnične
ga značaja naj se čimbolj približa
jo združenemu delu in se opravlja
jo v temeljnih bankah . Enako na
čelo naj se uveljavi tudi na relaciji 
temeljna banka — poslovne enote, 
ki se naj kar najbolj usposobijo za 
opravljanje ustreznih vrst del. 

Na področju stanovanjskega in 
komunalnega gospodarstva se je 
treba izogibati unificiranim orga
nizacijskim oblikam in se je treba 
čimbolj približati potrebam samo
upravnih stanovanjskih skupnosti . 

Združenemu delu so tudi pri
poročili, da se naj čimbolj inten
zivno vključi v j avno razpravo o 
preobrazbi bančništva; banke, 
medobčinski odbot za Podravje in 
medobčinski svet ZSS pa bodo 
odgovorno organizirali razpravo v 
združenem delu. 

Pri razpravah o združeni banki 
je treba posebej obravnavati tudi 
sredstva, ki se doslej vodijo kot 
depoziti pri centrali sedanje banke. 

FF 
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Obeta se nam 
raznovrstna in bogata 

politična jesen 
Politično zatilje Je nenadoma minilo. Čas počitnic in dopustov je 

minil, zato se bo naSepolitično in druibeno iivljenjeponovno začelo in 
pričakovati je, da bo bogato in raznovrstno. Ne bomo govorili o 
vsejugoslovanskem političnem iivljenju, temveč se bomo omejili na 
naSe območje in na naSa področja, kar pa ne pomeni, da je politično 
iivljenje specifično samo za ptujsko občino. Naj beseda politika ne 
zveni preveč zaskrbljujoče, kajti danes tudi tistim, ki se ne ukvarjajo s 
politiko, beseda ne pomeni neznano m tuje, temveč jim pomeni sistem 
dela in iivljenja, pravzaprav načrtovan sistem političnega dela. K temu 
je potrebno dodati, da je politični sistem danes povsem nekaj drugega 
kot pred leti. Nikakor se ,,ne gremo" političnega sistema zgolj zaradi 
sistema, temveč nas kompleksno zanima aktivnost, konkretnost in 
rezultat tega sistema. 

Seje in sestanki so se začeli. Osrednja tema skoraj vsakega sestanka 
je program izvajanja in uresničevanja zakona o zdruienem delu, 
priprave na kongrese Zveze komunistov in volitve v prihodnjem letu. 
Vsi skupaj doživljamo nekakšno renesanso političnega delovanja, to pa 
zato, ker v sistemu skorajda vsi neposredno sodelujemo ter na ta način 
vplivamo na razvoj demokratičnih sil, na samoupravljanje, skratka 
odločamo, določamo, pospešujemo, gradimo in uresničujemo zastav
ljene naloge. 

Delegatski sistem nas je vključil v različne oblike dejavnosti, 
vendarle še ne tako, da bi lahko mirno govorili o vsejugoslovanskem 
političnem iivljenju, temveč se bomo omejili na naše območje in na 
naša področja, kar pa ne pomeni, da je politično iivljenje specifično 
samo za ptujsko občino. Naj beseda politika ne zveni preveč zaskrblju
joče, kajti danes tudi tistim, ki se ne ukvarjajo s politiko, beseda ne 
pomeni neznano in tuje, temveč jim pomeni sistem dela in iivljenja, 
pravzaprav načrtovan sistem političnega dela. K temu je potrebno 
dodati, da je politični sistem danes povsem nekaj drugega kot pred leti. 
Nikakor se ,,ne gremo" političnega sistema zgolj zaradi sistema, 
temveč nas kompleksno zanima aktivnost, konkretnost in rezultat tega 
sistema. 

Seje in sestanki so se začeli. Osrednja tema skoraj vsakega se
stanka je program izvajanja in uresničevanja zakona o zdruienem delu, 
priprave na kongrese Zveze komunistov in volitve v prihodnjem letu. 
Vsi skupaj doiivljamo nekakšno renesanso političnega delovanja, to pa 
zato, ker v sistemu skorajda vsi neposredno sodelujemo ter na ta način 
vplivamo na razvoj demokratičnih sit, na samoupravljanje, skratka 
odločamo, določamo, pospešujemo, gradimo in uresničujemo zastav
ljene naloge. 

Delegatski sistem nas je vključil v različne oblike dejavnosti, ven
darle še ne tako, da bi lahko mirno govorili o velikih uspehih, kajti še 
vedno je prisotna misel, da smo s tem, ko smo vključeni v sistem, tudi 
pospeševalci razvoja tega sistema, pa čeprav stojimo ob strani. Takšne 
miselnosti se moramo znebiti. Nastaja prepad med razvijanjem drui-
benih odnosov v praksi in teoriji. Zato se pojavlja vprašanje, ali sploh 
poznamo samoupravljanje? Se dovolj močno zavedamo tega, da ni 
predmeta in ne stvari o kateri bi kdo sam odločal ali pa v imenu 
nekoga. Za vsak mililiter tekočine in gram tvarine bi morali vedeti. No, 
pa vselej ni tako. Še se dogajajo,,prepovedane strasti, stvari in reči". 
Še se najdejo posamezniki, ki si upajo trditi, da v šolststvu ni 
samoupravljanja, da samoupravljanja tudi v kulturi, športu in drugod. 

Na najvišji ravni Zveze komunistov Jugoslavije so pred nedavnim 
ocenili, da politični sistem kljub napredku in spodbudnemu razvoju še 
zaostaja za zamišljenimi cilji. Zato bo v letošnji jeseni preučiti 
predvsem naslednje: ,,kritično oceniti in preučiti sedanje stanje poli
tičnega sistema; z ustreznimi ukrepi moramo razviti in okrepiti demo
kratične odnose in demokratično prakso samoupravnega in druibenega 
odločanja ter v takem sistemu jasneje in konkretneje opredeliti poloiaj, 
vlogo in način delovanja subjektivnega faktorja socialistične druibe". 
{E. Kardelff 

Torej je pred nami, pred vsemi subjektivnimi silami od socialistič
ne zveze, sindikata, mladine in zveze komunistov vrsto aktualnih 
nalog. Zveza komunistov se pripravlja na partijska kongresa. V 
septembru bodo stekle priprave na volilne konference, socialistična 
zveza je v širokem delovnem razmahu, ko preglejuje potek priprav na 
volitve in vse evidentirane kandidate, sindikati skupaj s komisijami za 
spremljanje uresničevanja zakona o zdruienem delu uveljavlja določila 
iz zakona. In kaj počne socialistična mladina? Najprej bo pregledala 
uspehe in rezultate mladinskih delovnih akcij ter pričela z rednimi 
dejavnostmi in pripravami na volitve in partijske kongrese. 

Zares bogata in pestra politična jesen, ki pa ne sme v zimski analizi 
pokazati slabe rezultate in samo seštevek tistega, kar smo dosegli in 
tistega kar nam ni uspelo doseči. Takšne pavšalne ugotovitve hromijo 
naš politiini sistem. Do vsakega uspeha in neuspeha moramo biti 
kritični. Zrušili smo ekonomske in politične monopole ter ukinili 
izkoriščanje človeka po človeku. Daleč proč smo od zahodne politike, 
ali drugače rečeno, daleč proč moramo biti od političnega pluralizma 
boriuaznega sistema, kjer se v parlamentih bijejo boji strank za oblast 
in ne za demokracijo in samoupravljanje. 

Delo je zaiivelo tudi v delegatski skupščini. Družbenopolitične 
skupnosti to iivljenje seveda pospešujejo in njihova naloga je, da tudi v 
tej Jeseni delo še hitreje pospešujejo in uresničujejo cilje in naloge, ki 
jih pred njih postavljajo delegati. 

Naj bo pojesenska analiza uspešna, kajti v zimskih mesecih bo po
trebno ie v celoti poznati vsebino zakona o zdruienem delu, če bomo 
hoteli s I. januarjem nagrajevati po delu in rezultatih dela, spoznati 
bomo morali tudi imena novih delegatov. Jih oceniti šele nato pred
lagati. Zvedeti bomo morali tudi ie za nekatere smernice .kongresov 
Zveze komunistov. Oko samoupravljalca je ostro in kritično, naj bo 
takšno tudi oko politika in človek, ki dela in iivi v političnem sistemu. 

Naj bo začetek Jeseni ie sedaj obetaven. 
z. kodrič 
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V loncih bo letos 
dovolj krompirja 

Izkopavanje krompirja je v 
p l n e m delovnem razmahu . Kmet
je so na Dravskem in Ptujskem 
polju pred dnevi začeli z i zkopom 
in b o d o v teh dneh s spravilom 
tudi konča l i . Ko t j e ocenjeno , b o 
letos krompirja dovolj in j e 
pridelek kvali teten. Kilogram 
krompirja na Gorenjskem odkupu
j t e p o 2 dinarja, Kmetijski 

kombina t Ptuj pa po 2,10 dinarja. 
Torej velike zmede okol i cen 
krompirja letos ni pr ičakovat i . 

Dek) na k iompir i šč ih postaja iz 

leta v leto lažje. Prava redkos t j e 
na Dravskem polju najti konjsko 
v p r ^ o in za njo množ ico 

pobiralcev krompirja . Danes njive 
kažejo povsem novo, sodobno 
p o d o b o . Največ krompirja izkop-
Hejo s traktorj i in kombajni . Na 
Ptujskem in Dravskem polju je 
t r enu tno 15 kombajnov, ka tere so 

kmetje združeni v strojne skupno
sti po vaseh kup ih s k red i tom od 
Kmetijskega kombina ta P tu j . 
Kombajn, ki je pojjske proizvod
nje, stane 132.948 dinarjev in je z 
njim m o č v 10 urah izkopat i , 
sortirati in shraniti k rompir z 1 ha 
zemlje. 

Strojne skupnost i so sedaj 
oblikovane že v Dragonji vasi, kjer 

Tudi otroci pobirajo krompir 

j e 6 kmetovalcev kupi lo kombajn , 
v Cirkovcah 5, v Pongercah 8 prav 
t ako so strojne skupnost i obliko
vane še v drugih krajih. Kmetje 

Konjska vprega je že prava redkost pri izkopavanju krompirja, 
kajti tale posnetek je nastal po tri urnem iskanju . ,. 

menijo, da je tako izkopavanje 
lažje, cenejše in hitrejše. zk 

fo to : zk 

Kot kakšna pošast se podi po njivah kombajn za izkopavanje 
krompirja. 5 ljudi zadostuje in vagon krompirja je izkopan kot 
bi trenil. . . 

KREDITNA 
BANKA 
MARIBOR 

PODRUŽNICA PTUJ 
O b č a n i V i d m a , L e s k o v c a in o k o l i c e , al i v e s t e , d a l a h k o o p r a v i t e 
vse b a n č n e pos le v p o s l o v a l n i c i K r e d i t n e b a n k e M a r i b o r , 
p o d r u ž n i c e P t u j , v V i d m u . 

P o s l o v a l n i c a je o d p r t a vsak d a n o d 7. d o 18. u r e , v s o b o t o p a 
o d 7 . d o 12. u re in v o d i za v a s : 

— h r a n i l n e v l o g e 
— ž i ro r a č u n e 
— d e v i z n e r a č u n e 
— t e k o č e r a č u n e 
— p o t r o š n i š k e in s t a n o v a n j s k e k r e d i t e 
— in vse m e n j a l n e pos l e 

P O S L U Ž U J T E SE U S L U G V V A Š I P O S L O V A L N I C I V V I D M U ! 

MADŽARSKA DELEGACIJA 
NA OBISKU V PTUJU 

v ponedeljek je ptujsko občino obiskala sindikalna delegacija prehram
bene industrije iz Madžarske, ki j o vodi generalni sekretar dr . Laslo 
Tarnaš. Skupaj z madžarskimi gosti so Ptuj obiskali še nekateri naši 
ugledni družbenopolitični delavci in sicer sekretar zveznega odbora 
sindikata delavcev kmetijske, živilske in tobačne industrije Bogdan 
Todorovski , predsednik republiškega odbora istoimenskega sindikata 
Anton Jereb ter sekretar republiškega odbora Dalibor Hladnik . 

Delegacija si je ogledala mesto ter ptujske toplice, kjer so se 
pogovarjali s predstavniki občinskega sveta zveze sindikatov. Beseda je 
bila o samoupravljanju v živilsko predelovalni industrij i , o razvoju te 
dejavnosti. Goste pa je še posebej zanimal proces uveljavljanja 
dohodkovnih odnosov, ki so sicer šele v fazi uveljavljanja in uresniče
vanja. V prijetnem in delovnem razgovoru so dosti besed namenili tudi 
nagrajevanju po delu in rezultatih dela, o katerem govorijo določila iz 
zakona o združenem delu ter o proizvodnem sodelovanju s kmetovalci na 
območju ptujske občine. 

Gostje so pot nadaljevali proti Koprivnici, kjer bodo obiskah 
P O D R A V K O . 

Prebivalci krajevne skupnos t i 
Makole z op t imizmom opazujejo 
gradnjo prvega večjega industrij
skega obrata v svoji s redini 
Nedaleč od gradu Šta tenberg vse 
hitreje raste v višino , , o k o s ^ e " 
edinega proizvodnega objekta v 
tej, eni od t reh nerazvitih KS na 
območju obč ine Slov. Bistr ica 

Z a tem k o j e n a gradu 
Štatenberg že daljše obdobje pri 
uvajanju v delovni proces zapo 
slenih okoli 50 krajanov, pred
vsem žensk, so se pr i delovni 
o r g a n i z a c p I S K R A T O Z D au to -

mat ika TELA iz Ljubljane, 
odločih delovno mes to pr ibhžat i 
življenjskemu okolju delavcev. To 
odločitev so uresničili 23 . ^ r i l a 
letos, k o so postavili temeljni 
kamen za novo tovarno program-

Vse bliže zaposlitvi 
v domačem kraju 

skih stikal in relejev. 
Danes je temeljni k a m e n 

preraslo že nrnogo cementn ih in 
drugih gradbenih e lementov, saj 
gradnja napreduje p o n a č r t u . 
Kljub manjšim zastojem je 
izvi^alec del Kons t ruk to r T O Z D 
Gradbeništvo Grani t Slov. Bistrica 
zagotovil, da b o d o gradbena dela 
opravili v roku . Pr ičakovat i j e , da 
bo prva proizvodnja v tej tovarni 
stekla maja prihodnje le to , v njei 
p a bo dobi lo zaposlitev p rek 200 
domačinov in kar j e n ^ p o m e m -
bnejše, m e d njimi b o n ^ e č 

Nosilni stebri nove tovarne že pripravljeni za nadaljnjo 
montažo. 

žendce delovne sile, za ka te ro j e 
na območju bistriške o b č i n e 
n ^ m a n j možnos t i za zaposl i tev. 

Besedilo in slika: 
Vik to r Horvat 

Razprava o samoupravni organiziranosti 
komunalnega podjetja Ptuj 

v razpravo o samoupravni 
organiziranosti KP Ptuj se b o d o 
enakopravno vključili tud i upo-
labniki - delavci iz TOZD, občani 
E krajevnih skupnos t i in drugi , k i 
delegirajo delegate v samoupravno 
k o m u n a l n o s k u p n o s t Dokumen t 
samoupravne organiziranosti KP je 
sk rbno priprav]yen; njegova vsebi
n a zagotavlja, da b o m o na 
področ ju k o m u n a l n e dejavnosti 
k o t dejavnosti posebnega družbe
nega p o m e n a dosegli večjo 
e n a k o m e m o s t v povezavi komu
naln i delavec - uporabn ik in 
ustvarili kakovos tne pogoje za 
svobodnejšo menjavo dela. 

Samoupravna o r ^ n i z i r a n o s t b o 
doživela le manjše ^ r e m e m b e . 
Komis^a za izvajanje zakona o 
zd ruženem delu j e soglašala, da so 
temeljne organizacije KP organi
zirane v d u h u novega zakona- Pri 

tem je p o t r e b n o reči , da so 
prizadevanja v smeri takšne 
organizacijske oblike, k i j e cenejša 
ter pogojuje rentabi lno , uč inko 
vito poslovanje v vseh vidikih. 

Posamezne temeljne organiza-
cqe so za to organizirane p o svojili 
specialnih dejavnostih: TOZD 
Komuna ln i servisi in vr tnars tvo , 
TOZD ceste, T O Z D avtopark ter 
delovna skupnos t skupnih služb. 
Takšno organiziranost pa j e vodilo 
tudi skrb za nadaljnji razvoj 
dejavnosti predvsem ^ e d e pot reb 
p o večjih invest ic iskih viagaiijih 
na tem p o d r o č j u , k i sovpada o z 
nač r tovano in d ružbeno dogovor^ 
jen o razvojno usmeritvijo. 

Posebej 'vel ja owet l i t i področ je 
dohodkvnih odnosov, ki s trern^o 
za t ako obl iko, ki b o zagotavljala 
enakopraven položaj t ako delavca 
v posameznih TOZD KP kakor 

tudi o b č a n a - upo rabn ika v 
krajevni skupnost i k o t porabn ika 
komunaln ih storitev. V, sporazum 
so zapisali, da b o d o dohodkovni 
odnosi temeljih zlast i na zadovo-
^evanju skupnih po t r eb in 
prispevkih delavcev, k i dohodek 
ustvarjajo. Š i roko akt ivnost p a 
zahteva področ je nagrajevanja p o 
dehi , k i j e doslej v p ^ a n o že v eni 
temeljni organizacyi; povsod dru
god pa so priprave na p rehod v 
novi sistem nagrajevanja v 
zaključni f az i 

Ob razpravi samoupravne orga
niziranosti komunalnega podjetja 
pa b o d o tekli tudi razgovori o 
možnos t ih komplet i ranja komu
nalnega in drugega g o ^ o d a r s t v a , 
da se doseže c d o v i t o s t t ud i na 
tem področ ju . 

M G 

Zgradbo ^Panorame" 
obnavljajo 

Gradbeno podjetje Gradiš Mari
bor, TOZD Drava Ptuj izvaja te 
dni obnovi tvena dela na zgradbi 
o b r t n o prodajne zadruge „Panora-
m a " Ptu j . V letošnjem letu b o d o 
obnovili o s t r ege , ki je bilo že v 
zelo slabem stanju, za naslednje 
leto 1» še načrtujejo obnovi tev 
notranjih pros torov in fasade. Gre 
namreč za zašči teno zgradbo v 
starem delu Ptuja na Vrazovem 
trgu in t reba j o b o obnovi t i , ne da 
bi se s t em spremenil njen zunanji 
i z ^ e d . 

Besedilo in slika: B. Vodušek Obnovitvena dela na zgradbi Panorame. 
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10. september - dan 
naše mornarice i 

Bodoči častniki naše vojne mornarke se tudi praktično usposabyajo. 

Tako kot v naših planinah, gozdovih, poljih in v strnjenih naseljih po 
vsej naši domovini, so tudi na našem plavem Jadranu že leta 1941 počile 
prve partizanske puške, izvedene prve akcije, spopadi s sovražnikom, kise 
je hotel polastiti tudi našega morja. 

Partizanska mornarica pa je bila organizirana pred 35 leti. Od takrat 
pa do osvoboditve so naši borci-mornarji opravili številne bojne naloge, 
drzne akcije, uničujoče udarce fašističnim pritepencem. 

Po osvoboditvi se je tudi naša mornarica, tako kot na vseh drugih po
dročjih, razvijala in zrasla v eno najsodobneje opremljenih in za obrambo 
naše obale najbolj učinkovito organiziranih mornaric. Ne le tehnika, pred
vsem ljudje, mladi mornarji pod vodstvom prekaljenih in izkušenih stare
šin so trdno jamstvo za obrambo naše socialistične in samoupravne skup
nosti, f 

O preoblikovanju krajevne skupnosti Ruj 
2e dalj časa je v javni razpravi 

predlog reorganizacije krajevne 
skupnosti P t u j , ki ga je pripravila 
mestna konferenca SZDL Ptuj , 
zato smo zaprosili njenega pred
sednika, Albina FMška za odgovore 
na nekaj vprašanj , ki je na vpraša
nje v zvezi z ustavno vlogo krajev
nih skupnosti odgovoril : 

, ,Položaj krajevne skupnosti se 
je z novo ustavo precej spremenil, 
zato je treba povsem drugače 
gledati na krajevno skupnost in na 
njeno vlogo. Pri razvijanju in 
graditvi krajevne skupnosti na na
šem območju kaže izhajati pred
vsem iz izkušenj in iz uspehov, ki 
smo jih dosegli v dosedanjem 
razvoju. Vedeti m o r a m o , da je 
krajevna skupnost dejansko skup
nost posebnega pomena, v kateri 
se delovni ljudje in občani povezu
jejo, da bi skupaj reševali razna 
vprašanja iz vsakdanjega življenja, 
reševal i s k u p n e in t e r e se in 
zadovoljevali skupne potrebe. T o 
pomeni, da predstavljajo krajevno 
skupnost delovni ljudje in občani 
iz temeljnih organizacij združenega 
dela, iz interesnih skupnosti , iz 
družbenopolitičnih in drugih orga
nizacij, krajevna skupnost je tako 
pomemben dejavnik samoupravne 
povezanosti naše d r u ž b e . . . " 

To so bolj splošne ugotovitve, 
zanimiveje bi bilo slišati, kako 
konkretno ta načela uresničevati v 
krajevni skupnosti Ptuj? 

, , C e a n a l i z i r a m o p rav n a š o 
krajevno skupnost , ki povezuje 
mesto s primestnimi območji , 
nedvomno drži, da je tako po 
obsegu kot po številu občanov , 
okrog 14 tisoč, že zdavnaj prerasla 
okvire običajne krajevne skupno
sti. Kako jo razdelili in koliko 
krajevnih skupnosti bi naj bilo v 
Ptuju, je stvar samih občanov, ki 
bodo na zborih delovnih ljudi in 
občanov o tem odločali in to že 
k m a l u . S e v e d a bo tu t r e b a 
upoštevati , da je krajevna skup
nost samoupravna socialnoeko
nomska eno ta , tudi urbanistično in 
stanovanjsko zaokrožena celota, v 
kateri bi naj občani zadovoljevali 
vsakdanje skupne p o t r e b e . . . " 

Če hočemo to doseči, mora biti 
krajevna skupnost tudi ustrezno 
organizirana, mislimo razjie oblike 
od hišnih svetov, stanovanjskih 
sosesk, zborov občanov in podob
no. Kako načrtujete glede tega? 

,,Res je, krajevno skupnost bo 
potrebno organizirati t ako , da bo
do lahko vsi občani sodelovali v 
krajevni samoupravi , v dobrobit 
našega delovnega človeka. Vse to 
bo prav gotovo pr ipomoglo, da bo 
na območju našega mesta več 
krajevnih skupnost i , ki bi se naj 
potem povezale v skupnost krajev
nih skupnosti . Tako se bodo male 
KS lahko bolj uveljavile kot dejan
ske skupnosti delovnih ljudi in 
občanov. Glede velikosti krajevnih 
skupnosti pa bo treba upoštevati , 
da se bodo lahko občani med
sebojno povezovali pri uresničeva
nju vsakdanjih interesov in tako 
skozi ves samoupravni mehanizem 
sodelovali pri reševanju skupnih 
vprašanj in uveljavljali svoj vpliv 
na razne sklepe, sprejete v organih 
krajevne skupnosti . Zaradi bliža
joč ih se vo l i tev v s k u p š č i n e 
družbeno-poHtičnih skupnosti , ki 
bodo prihodnjo pomlad, b o m o 
prav gotovo morali opraviti nujne 
popravke glede na več krajevnih 
skupnosti, da bo ustrezalo tudi 
zahtevam skupščinskega s i s t ema ." 

Kdo bo nosil glavno breme 
preoblikovanja v več krajevnih 
skupnosti? 

,,Vse priprave na reorganizacijo 
krajevne skupnosti bodo morale 
izvesti t e r e n s k e o r g a n i z a c i j e 
SZDL, ki jih je 12 skupaj z mestno 
konferenco SZDL, polno pa se bo
do morale angažirati tudi druge 
D P O , zlasti ZK, saj bo treba enot
no in neposredno sodelovati v 
skupni akciji. To je tudi vloga in 
naloga družbeno-polit ičnih organi
zacij, da dajejo pobude in usmer
jajo delovne ljudi in o b č a n e . " 

Kako bo organizirana koordina
cija dela in enotno usmerjanje 
dejavnosti krajevnih skupnosti na 
mestnem območju? 

, ,Z namenom, da bi reževali 
s k u p n e n a l o g e in p o t r e b e na 
območju mesta kot celote in da bi 

upoštevali načela enakopravnost i 
in vzajemnosti bi ustanovili skup
nost krajevnih skupnost i . Ta skup
nost bi naj prav tako imela svoje 
organe kot vsaka druga krajevna 
skupnos t . " 

Se v e d n o ni k o n k r e t n e g a 
odgovora, koliko krajevnih skup
nosti bi naj bilo na območju seda
nje KS Ptuj? 

, , M e s t n a k o n f e r e n c a S Z D L 
skupaj s terenskimi organizacijami 
že pripravlja analizo in osnutek 
reorganizacije krajevne skupnosti 
in predlaga, da bi na območju KS 
P t u j , ki p r e d s t a v l j a seda j 
zaokroženo urbanist ično celoto z 
zunanjimi naselji, ustanovili več 
krajevnih skupnost i , t ako , da bi 
ena krajevna skupnost štela od 800 
do največ 3 tisoč prebivalcev. 
Načrt reorganizacije je pripravljen 
in bo v najkrajšem času objavljen 
v posebni informaciji za naše 
občane. Nato bodo terenske orga
nizacije SZDL organizirale, sklica
telj je svet KS, zbore občanov, na 
katerih se bodo občani odločili za 
razpis referenduma in za ustanovi
tev manjših krajevnih skupnosti . 

Zvedeli smo , da so prejšnji 
ponedeljek predstavniki KS Ptuj 
obiskali Novo mesto in se tam 
seznanili z organizacijo krajevne 
samouprave? 

, ,Res, naša delovna skupina je 
obiskala krajevno skupnost Novo 
mesto. Tam smo se seznanili z 
njihovo reorganizacijo, ki so j o 
izvedli že januarja letos. Krajevno 
skupnost Novo mesto , ki je štela 
nad 16 tisoč obča jov , so razdelili 
na 11 manjših krajevnih akupno-
sti. Sedaj te že aktivno delujejo in 
se občani zelo vključujejo v delo 
krajevne samouprave . Vso delo 
usmerja in s svojimi strokovnimi 
s l u ž b a m i tud i vod i s k u p n o s t 
krajevnih skupnosti , ki dobro 
usklajuje delo med posameznimi 
k r a j evn imi s k u p n o s t m i . Z e l o 
nazorno so nam prikazali delo 
man j š ih k r a j e v n i h s k u p n o s t i , 
n j i h o v o p o v e z o v a n j e in nač in 
financiranja. Nikjer ni zapisano, 
da moramo mi organizirati na 
enak način, vendar je to ena od 
oblik krajevne samouprave , ki 
dokazuje uspešnost pri aktivizaciji 
občanov in njihov interes, da 
neposredno urejajo svoje okolje, 
od komunalnih objektov pa vse do 
varstva otrok in drugih skupnih 
potreb. 

Za konec še samo poziv, da naj 
vsi občani v kar največjem številu 
sodelujejo v javni razpravi in pri 
konkretnih odločitvah o novih 
krajevnih skupnostih na območju 
P t u j a " — je končal Albin Pišek. 

Pripravil FF 

DELOVNI PROGRAM 
ZBOROV SO PTUJ 

Glavna značilnost p rograma dela skupščine občine Ptuj za obdobje od 
letošnjega septembra d o julija prihodnjega leta, to je do konca mandatne 
dobe, je predvsem v uresničevanju nalog, ki izhajajo iz nadaljnjega ure
sničevanja ustave SR Slovenije in uveljavljanja zakona o združenem delu. 

Nadalje so v programu opredeljene naloge, ki izhajajo iz obveznosti 
skupščine do sprotnega spremljanja družbeno-ekonomskega gibanja in 
uresničevanja nalog iz družbenega plana občine P tu j . Prav tako gre za 
uresničevanje nalog, ki izhajajo iz pobud delavcev, delegacij, družbe
nopolitičnih organizacij in samoupravnih interesnih skupnosti , izpuščene 
pa niso tudi naloge iz programa dela SO Ptuj za minulo leto, ki še niso 
bile v celoti opravljene. 

O programu dela, razdeljenem na posamezne zbore, bo skupščina 
občine Ptuj odločala na prihodnji seji, o osnutku pa so zbori razpravljali 
na sejah že v juniju letos. f 

Vojaško življenje 
tudi za mlade 

P i e d dnevi se je n a K o g u k o n č a l 
tabor mladih ter i torgalcev, k i so 
Se •nekaj did mdli v vojaških 
veščinah. N a Kogu j e poleg vsega 
vojaškega življenja bil osnovm 
namen, mla«fc poučeva t i o 
obrambni vzgoj i Oinenit i velja, da 
je p o u k obrambe povsem u ^ e l in 
da so si mladi ob tej pr i ložnost i 
nabrali precej voja3i ih izkušenj. 
Seveda p a so razvijali prijateljstvo, 
tovarištvo in se ukvarjali tudi s 
s t rokovno vzgojo ter z nekater imi 
svobodnimi akt ivnostmi . 

Mladi teri torij alci, ki s o se zbral i 
na Kogu, so zadovoljnih obrazov 
odhajafi domov. Spoznal i so n e k ^ 

vojaških veščin, z a č u t i h vojaško 
življenje in okusih vojaško hrano. 
Nekater im mladim j e bilo to 
prv ič , vendar so to preizkušnjo 
dobro pres tah in k o t so dejali, 
komig čakajo drugo obl iko p o u k a 
obrambne vzgcge. Ob k o n a i 
vojaškega t abora so mladi 
pnpravui tudi daljši pohod p o 
krajevnih skupnostilt . Obiskah so 
JvtUdavž in Ko& Pred mit ingom pa 
so • še prehodil i p o t kjer so 
pomnik i v. NOB ter se t ako 
spomnili za zgodovinske dni , k o j e 
tudi p o teh k r ^ i h tekel 
narodnoosvobodi ln i bo j . 

zk 

Prijetni Vtisi ptujskih brigadirjev 
Na letošnji zvezni mladinski 

delovni akciji Otok mladost i 77, 
so bih v brigadi pobra ten ih občin 
tudi trije PtujčanL Povabili smo 
jih v uredniš tvo, da bi izvedeh kaj 
več o po teku akcije, o delu, o 
vtistih in še o č e m . Beseda j e dala 
besedo in nastal je tale zapis. 

Vlas ta Kokol, š tuden tka iz 
Doma ve: , , Akcija p o t e k a v resnici 
na o toku . Uradno ime zanj je 
Obunjan. To je o tok , k i leži 6 k m 
južno od Šibenika, njegova 
površina mer i okoli 70 ha, p o 
dolžini p a nekaj manj k o t 2 k m . V 
t r e^ i izmeni j e bilo t am 6 brigad 
iz vse Jugoslav^e. Slovencev nas j e 
bUo h. 19. Razen tega p a j e bi lo se 
okoli 4 0 0 tabornikov. V vseh treh 
pole tn ih mesecih se j e na Otoku 
mladost i zvrstilo kar 4 0 0 0 mladih 
iz v.seh krajev naše domovine , k i 

so v d a v n e m pripravijah pros tore 
za tabomjenje in z a rekreativne 
centre . 

To j e bila moja druga delovna 
akcija, lani sem bila na M DA Slov. 
gorice 76. Razhka med letošnjo 
zvezno in pa lansko republiško 
akcijo j e veUka Prvo, ka r je , akcija 
je potekala na morju in v pros tem 
času smo se laliko kopal i p o mih 
vooljL Delah smo zjutraj od 6, ure 
pa do 9.30. P o tem smo razen 
kosila bili p r a k t i č n o pros t i do 
16.30. In teresnih dejavnosti 
s k o r ^ d a nismo j j o z n a h . Vse kar j e 
bilo so bile košarkarske teknie in 
brigadni v e č e r i " 

Milan Tet ičkovič , š t u d e n t iz 
Ptuja: „Moji vtisi iz akcije so 
iz redno l e p i Sam o tok j e čudov i t , 
pr imeren za taborjenje in za 
akcije. So pa tud i določeni v t i a , 
ki niso pri jetni , t o so vtisi iz 
brigade. Na o tok smo prišli 
p r ak t i čno nepripravljeni. Sestah 
smo se šele prvi dan. Jaz sem sicer 
letos prvič na mladinski delovni 
akciji. T o pa sem izbral prav 
zaraidi tega, ker je na morju in je 

Specifična akcija, bilo pa j e tudi 
zares p r g e t n o . Spoznal sem veliko 
prijateljev in prijateljic in upam, 
da si bom z igimi lahko dopisoval. 
Ob zakl jučku delovne akcije j e 
bilo e n k r a t n a Skupaj z zbranimi 
brigadami in funkcionarji iz 
repubhke smo proslavljali veliko 
delovno zmago . Brigadirji smo bili 
najsrečnejši Slovo j e bi lo t ežko , 
vendar s m o se se pred tem 
sprijateljili M i trge Ptujčani , smo 
se v m i h domov nagrajeni. Brane se 
je vrnil z udarniško z n a č k o , midva 
z Vlas to pa sva dobila pohvale za 
delo na trasi in v naselju." 

Branko V o p , š tuden t iz Ptuja: 
„Moram reči , da ni bilo n a akciji 
kaj p o s e b n o težkega. Vede t i 
moramo, da je t o posebna, 
spedf ična akcga na kater i ni 

nobenega točkovanja, ne 
ocenjevanja dela, kaj t i delali s m o 
vsak p o svojem navdihu. T a k o Je 
bilo ob koncu , pr i nagrajevanju 
precej trenja, morda celo kreganja 
^ d e podeUtve udarniških z n a č k . 
No vse j e bi lo podel jeno ko l ikor 
toliko realno. Glede bivanja 
samega pa to l iko . Povdari t i 
moram, da so nekatere občine 
pcdagale p rema lo poKomosti n a 
to , kakšne funkcije so zaupale 
posameznikom v brigadah. Nlene 
so predlagali v brigado zaradi tega, 
ker sem tudi tabornik in Otok 
mladost i j e v pravem pomenu 
taborniški o tok , sele p o t e m o tok 

Z leve: Branko Voljč, Vlasta Kdcol in Milan Tetičkovič 
Foto: M. Ozmec 

Ttamenjen r e k r e a c g i Na delovišču 
je bilo sicer večkra t s o p p a m o in 
vroče , z a t o so nam vojaki vsake tri 
dni dostavljah svežo v o d o tako, d a 
žeje ni b i l a Pogrešali pa smo 
sadje, k i smo ga dobih ze lo redko . 
Stanovali smo v šotor ih , ka r je 
pr i je tno. Ves čas bivanja na O t o k u 
mladosti nam je bilo vreme 
n a k l o n j e n a Le eno nedeljo je bi lo 
deževno in še takrat , k o nas j e 
obiskala delegacija iz Ptuja. 
DiscipUna v brigatli pa je bila 
t akordcoč na psu, menim, da je 
k o m a n d a n t na zače tku preveč 
popust i l in to se mu je ob k o n c u 
maščevalo. Kljub vsemu pa lahko 
vsi trije p o v e m o , da smo prinesh z 
Otoka mladost i prijetne vtise, 
poine raznih dogodivščin." 

P ripravil: M. Oz mec 

ZAOSTAJANJE PRI PLANIRANJU 
Iz a n a l i z e o u r e s n i č e v a n j u 

družbenega plana občine Ptuj za 
obdobje 1976—80 v lanskem in le
tošnjem letu, ki so j o pripravile 
strokovne službe SO P t u j , je med 
drugim razvidno, da kljub zakon- . 
ski obveznosti skoraj ena tretjina 
temeljnih in enovitih organizacij 
združenega dela s področja mate
rialne proizvodnje Se ni sprejela 
svojih srednjeročnih p lanov. T o v 
Številkah pomeni , da od skupno 74 
organizacij združenega dela jih 24 
še vedno ni sprejelo svoje srednje
ročne plane. 

Nadaljnja ugotovitev j e , da v 
postopku obbkovanja in sprejema
nja planskih dokumentov marsikje 
prihaja do ods topanja od določil 
in načel .sprejetega sistema samo-
upravTiega družbenega planiranja. 
Nujno je, da v vsaki organizaciji 
združenega dela kri t ično ocenijo 
kakovosl ,vsebino, pos topke v pro
cesu sprejemanja planov in njihove 
usklajenosti. 

Ugotovljeno j e , da plani temelj
nih organizacij združenega dela 
pogosto obravnavajo le osnovno 
dejavnost, ne p a tudi pogojev dela 
in življenja delavcev kot to zahteva 
i a k o n . T a k o j e 15 odstotkov Q Z D 

v svoj ih s r e d n j e r o č n i h p l a n i h 
pozabilo na program nalog v zvezi 
z nadaljnjim razvijanjem samo
upravnih odnosov, 14 odstotkov 
jih nima določil o nalogah s pod
r o č j a s a m o z a š č i t e in l j u d s k e 
obrambe, 12 odstotkov za varstvo 
pri delu, 11 odstotkov jih ni plani
ralo nalog za izobraževanje in 
usposabljanje zaposlenih in za re
ševanje stanovanjskih potreb de
lavcev in kar 37 odstotkov orga
nizacij ne predvideva nalog in 
ukrepov za zmanjšanje onesnaže
vanja okolja. 

S a m o u p r a v n e s p o r a z u m e o 
temeljih plana svojih delovnih or
ganizacij je sprejelo le 62 odstot
kov temeljnih organizacij ; poleg 
tega pa je za te sporazume značil
no, da so presplošni, premalo 
obvezujoči in neusklajeni. 

V s a m o u p r a v n i h i n t e r e s n i h 
skupnostih s področja gospodar
stva so sprejeli samoupravni spo
razum o združevanju sredstev za 
razvoj infrastrukture na področju 
komunale in cest, v fazi sprejema
nja pa je še samoupravni spora
zum o ustanovitvi in delovanju 
samoupravne interesne skupnosti 
za pospeševanje kmetijstva v obči

ni, dočim je sporazum o temeljih 
plana kmetijske zemljiške skupno
sti še v fazi osnutka . Dejstvo j e , da 
doslej nobena samoupravna skup
nost s področja gospodarske infra
strukture še ni sprejela srednje
ročnega p lana . S sprejetjem samo
upravnih sporazumov interesnih 
skupnosti v gospodarstvu še ni v 
celoti rešeno združevanje sredstev 
za uresničevanje programskih na
log, ker del T O Z D ni podpisalo 
sporazumov. 

Kljub naštetim slabostim pa 
podatki kažejo, da se temeljne or
ganizacije združenega dela vse bolj 
vključujejo tudi v planiranje živ

ljenjskih potreb delavcev v krajev
nih skupnostih. Kar 69 odstotkov 
delovnih organizacij sodeluje s 
krajevno skupnost jo, kjer imajo 
svoj sedež, s krajevnimi skupnost
mi, kjer njihovi delavci prebivajo 
pa 54 odstotkov. Ob tem je po
trebno tudi opozorit i , da so od 25 
krajevnih skupnosti v ptujski obči
ni doslej sprejele srednjeročne pla
ne le tri, vendar pa nobena doslej 
še ni sprejela samoupravnega spo
razuma o temeljih plana! Dolžnost 
vseh subjektivnih dejavnikov v 
krajevnih skupnostih je, da spod

budijo odgovorne, da bodo d o 
konca leta ti dokumenti sprejeti. 

Uveljavljanje novega sistema 
planiranja v družbenih dejavnostih 
prav tako poteka počasi, saj je 
postopek že v zamudi za eno leto. 
Nekateri pozitivni premiki pri uve
ljavljanju novega sistema planira
nja se kažejo v samoupravnih inte
resnih skupnost ih, mnogo premalo 
pa pri osnovnih nosilcih svobodne 
menjave dela v T O Z D tako upo
rabnikov kot izvajalcev. 

O nakazanih vprašanjih je na 
eni od zadnjih sej razpravljal iz
vršni svet skupščine občine P tu j , 
pa tudi predsedstvo občinskega 
sveta ZSS Ptu j , povezano z gospo
darskimi gibanji v prvem polletju 
letošnjega leta. V razpravi je zlasti 
bilo poudar jeno, da so vse temelj
ne in druge organizacije združene
ga dela dolžne dosledno izpolnje
vati določila zakona o temeljih 
sistema družbenega planiranja. 
Vsaka T O Z D pa ima individualne
ga poslovodnega organa, ki je dol
žan in tudi plačan zato, da skrbi za 
spoštovanje in izvajanje določil 
zakonov in drugih predpisov. Tudi 
tu je treba zaostriti odgovornost . 

FF 
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Kmalu odiok 
o ureditvi cestnega 

prometa v Ptuju 
Na zborih skupščine občine Ptuj 

bodo delegati Se ta mesec razprav
ljali o perečem problemu prometne 
ureditve v mestu P tu j . Znano je, da 
je prometna situacija in ves mestni 
avtomobilski vrvež nevzdržen in 
skorajda nemogoč. Avtomobilov je 
iz dneva v dan več, s tem pa posta
jajo ljudje vedno bolj razvajeni in 
tako sami sebi povzročajo velik 
hrup in si onesnažujejo okolje, kar 
pomeni ptujske ulice in ceste. 

K boljši ureditvi prometa in 
zmanjšanju gneče pa bi lahko 
pripomogli tudi občani sami. Nam
reč, dogaja se, da so vsi parkirni 
prostori in skoraj vsi pločniki zase
deni z avtomobili ptujskih delovnih 
ljudi. Na osnovi štetja prometa je 
bilo ugotovljeno, da na parkirnih 
prostorih pred Panonij ino blagov
no hišo in pred vsemi gostinskimi 
lokali, prav t a k o pred poslopji ob
činskih organov stojijo avtomobil i , 
ki so last zaposlenih in gostov, ali 
pa od občanov, ki prihajajo v me
sto po opravkih. In taki avtomobil i 
so po navadi pred poslopji parkira
ni od 6. do 14. ure ali pa od 7. do 
15. ure. Sicer pa je za vse voznike 
značilno, da bi radi imeli tri parkir
ne prostore in sicer prvega pred d o : 

mom, drugega pred tovarno, go
stilno ali t rgovino, tretjega pa, ko 
opravlja različne opravke. Take 
podjetniške miselnosti se b o m o v 
Ptuju morali kaj kmalu odvaditi in 
začeti misliti kako drugače. Pešci 
bodo morali v prihodnje postati za
ščiteni in imeti na cesti — v ožjem 
središču mesta — vso prednost . 

Za u r e j e v a n j e p r o m e t n e g a 
režima je pripravljena prometna 
študija ter odlok o cestni ureditvi. 
Razvoj nove prometne ureditve je 
razdeljen na dva dela. Prvi del ob
sega urejevanje vseh vrst prometa 
in sicer do leta 1985. V drugem de
lu, to je do leta 2000 pa bomo v 
Ptuju težih za tem, da promet po
polnoma uredimo, kar pomeni , da 
v središču Ptuja ne bo avtomobi
lov, da bodo zgrajene obvoznice, 
parkirni prostori ter zgrajen nov 
most prek Drave. Ta bi naj bil po
stavljen nizvodno železniškega mo
sta in bi potekal prek Birov. Novi 
most bi začeli graditi po letu 1980. 

Prometna študija je bila priprav
ljena že lansko leto, bila je v javni 
razpravi in tam bila tudi verificira
na. V letošnjem letu pa je priprav
ljen osnutek odloka o cestni uredi
tvi, ki bo začel veljati, seveda bodo 

Danes je pešec stisnjen ob hiše in je njegov prostor samo na plo^lniku. Po
snetek iz Kremljeve ulice v Ptuju. Foto: R. 

zadnjo besedo o tem rekli delegati, 
od 1. 1. 1978., ko bodo nosilci vseh 
nalog začeli uresničevati cilje nove
ga prometnega režima. Nosilci teh 
nalog pa b o d o Cestna skupnost , 
Komunalna skupnost , krajevna 
skupnost in še kdo . V samem mestu 
bo v bližnji prihodnosti po t rebno 
utrdili in popraviti vsa cestišča, v 
glavnih križiščih postaviti semafo
rje, urediti zelenice ter se o zaščiti 
pešca pogovarjati tudi s trgovci, ki 
popolnoma drugače mislijo o cest
nem prometu kot recimo občani . 
Trgovci so namreč še vedno prepri

čani, da mora potrošnik izložbeno 
okno gledati iz avtomobila in vanj 
naložiti samokolnico, televizijo, 
posteljo, okno , omaro in podob
no . . . 

V začetku prve faze, kar pomeni 
pri uresničevanju prvega dela nove
ga cestnega režima je na vrsti mate-
rializacija celotnega programa. Na
prav i t i bo p o t r e b n o n a t a n č n o 
finančno konstrukcijo, zagotoviti 
sredstva in šele zatem začeti z de
lom. Upajmo, da se b o leto 2000 le 
pomaknilo bliže k nam. 

Težave knpžnic 
Poleg osrednje knjižnice v Ptuju je na območju ptujske občine še 18 

knjižnic, med katerimi je precej takih, ki delujejo le občasno ali pa so v 
hudi prostorski stiski, brez potrebnega kadra in tudi sredstev za nabavo 
novih knjig, ki jih bralci pogrešajo. 

Matična knjižnica v Ptuju je precej storila v zadnjih letih, da bi se sta
nje na tem področju zboljšalo. Sedaj je na voljo občanom v vseh osem
najstih vaških knjižnicah v občini 13.196 knjig, od katerih si je v prvem 
polletju letos okrog 1.300 bralcev izposodilo 6.919 knjig. mš 

Hi, konjiček, 
hop, hopi 

Prizor na diki vam je že go tovo 
znan. Velikokrat ste na ptujskih 
uhcah lahko srečah konjsko 
vprego z velikim platnenim 
vozom, na njem pa razen tovora še 
enega ah dva vodnika vpiege . 
Kakorkoli že odloči l i smo se, da 
vam predstavimo vse štiri. Vodni
ka vprege, sovodnika in pa seveda 
oba dlakasta prijatelja, k i p r idno 
vlečeta že polnih 11 let. 

Vodnik vprege, Janez Malek iz 
Spodnje Hajdme nam je začel 
takole pripovedovati : „ Z e o k o h 
19 let vozim po raznih ptujskili 
podjetjiii tovore s svojo konjsko 
vprego. Zadnjih 10 let pa sem se 
kar ustalil pri Mercatorju, kjer 
prevažam iz centralnega dcladisča 
v poslovalrucc razno trgovsko 
blago. Zoran in Rička , moj konj 
in kobila mi pri tem pr idno 
pomagata . Do sedaj še z njima 
nisem imel problemov. Oba sta 
zavarovana in če ju zaloti kakšna 
bolezen je zanju zdravljenje 
b rezp lačno . Doma imam kmet i jo , 
zato sem k m e č k i zavarovanec, k o 
pa vozim s konjema sem k v 
pogodbenem razmerju. Ne veste, 
kol iko stroScov in dela je s konji , 
če hočeš , da sta tako r e d n o na 
cesti, k o t moja dva. Dnevno 

pojesta ogromno sena in zrnja, 
lahko bi rekel , da , ,pojes ta" prek 
s totaka dnevno, če ne štejemo še 
stro3cov za kovanje. S tem se 
p e č a m še samo zaradi tega, ker je 
pač d o m a na kmetiji premajhen 
dohodek in tukaj pr ide kak dinar 
zraven. 

Kar se t iče voženj samih lahko 
r e č e m , da moram vedeti več ko t 
šofer avtomobi la . Tudi mislim na 
ces tnoprometne predpise in na
sploh na e t iko vožnje po mes tu . 
Vprega je zelo počasna in j e tol iko 
težje uravnavati voz p o cesti . 
Najtežje pa je v križiščih. Jaz 
moram naprej vedeti in preraču
nat i , če b o m nasprot i vozeče 

vozilo prekosil ali n e . Do sedaj Še 
na srečo nisem imel j a o m e t n e 
nesreče , vsaj jaz nisem trčil 
n ikamor . Imel sem sicer manjšo 
nevšečnost , k o se j e konjema pred 
k t i zagnal pes pod noge . Konji so 
seveda zdivjah in mi pobcgnih. 
Mislil sem že, d a bo šlo vse v nič, 
kajtJ šli so čez din in strn. Na 
srečo pa so prileteli d o m o v , podrli 
ograjo in o b p o m o č i moje žene, so 
j ih ustavih. 

K j u b t e m u , da j e včasih težko, 
kajti šoferji me že jezno gledajo, 
pa tud i trobijo za m a n o , ko sem 
na uhci , bom vodil svojo vprego, 
dokler mi bo zdravje dopušča lo , 
dokler bo Šlo." 

Skoraj vedno pa je o b vodniku 
vprege na vozu še sovodnik. in 
sovodnik t e vprege j e že skoraj dve 
b t i Andrej Krajnc iz Repišča pri 
Leskovcu. Takole n a m je pripove
doval: „ V službo se vozim z 
mopedom. Z Janezom pa se 
dobiva tukaj pred skladiščem in 
od tam dalje greva o b a z vprego. 
Jaz vprašam za de lo , k i naju čaka 
in že greva vozit . Vozi največkrat 
le Janez , j az pa v glavnem nalagam 
pivo, slatino, sladkor, sol, riž, 
nK)ko, skratka vse, kar r a b y o v 
poslovalnicah v večji koUčim. 

,4*0 ptujskih ulicah furati je fajn." Foto: M. Ozmec 

Moje veselje do konjev p a sega 
daleč nazaj . Ko sem prišel po 
drugi svetovni vojni iz ujetništva 
sem se podal v L jub^ano . Tam 
sem bil sprejel še isti dan kot 
konjski hlapec. Pozneje, k o sem 
prišel v Ptuj sem večkrat iskal nek 
p d o b n i pokhc , pa ga vse do 
JM^dlani nisem našel. Včasih 
zamenjam tud i Janeza, saj me 
konji prav t ako rad i ubogajo. 
Včasih j im podar im kakšno 
žemljico ali košček k ruha , da se 
bolje r a zumemo . Sicer pa jaz bom 
opravljal to svojo delo dokler bo 
Malek, dokler bojo konji , ker sem 
tako najbo^ s e č e n . " 

Razgovor pripraviL M . Ozmec 

Leto varstva človekovega okolja 
Samoupravna interesna skupnost 

ZA VARSTVO Č L O V E K O V E G A 
O K O L J A za območje občine Piuj 
se vključuje v izgrajevanje naše 
družbe kot svobodne skupnosti 
proizvajalcev s socialistično samo
upravno demokraci jo v materialni, 
duhovni in socialni kulturi . 

Industrijska tehnološka revolu
cija kot napredna družbena vred
nota istočasno ogroža človekovo 
življenjsko okolje . Za to je nujno 
človekovo delovanje v usmerjanju 
razvijanja napredka na podlagi so
cialističnega humanizma, ki temelji 
na človekovi svobodi pred izkori
ščanjem, revščino, s t rahom, podre
jenostjo, neznanjem, zablodo, ne
zdravim življenjem, okrnjenim sti
kom z naravo in drugimi okolno-
stmi, ki pomenijo razvrednotenje 
človeškega dostojanstva. 

Leto 1977 je p o sklepu skupščine 
SFRJ proglašeno za leto varstva 
človekovega okolja. T o pomeni , da 
m o r a m o v tem letu odkr i to proučiti 
vso škodo in nevarnosti uničevanja 
človekovega delovnega, naravnega 
in bivalnega okolja in hkrat i tudi 
ukrepati za odpravo škodljivih po
sledic in pretečih nevarnosti . Izku
šnje v tem letu nam bodo tudi 
podlaga za vars tveno delovanje v 
bodočih letih. S stvarnimi predlogi 
za varstvo človekovega okolja in 
njihovim uresničevanjem ter t raj

nim izvajanjem varstva na podlagi 
družbenih dogovorov, samouprav
nih s p o r a z u m o v in z a k o n i t i h 
predpisov izgrajujemo našo druž
beno skupnost , da se b o m o občani 
v njej počutili kot svobodni in sre
čni soustvarjalci našega napredne
ga razvoja. 

V zvezi z družbenim dogovorom 
iz le ta 1976 o u r e s n i č e v a n j u 
srednjeročnega razvojnega načrta v 
SR Sloveniji o varstvu okolja do le
ta 1980: 

— so delovni ljudje in občani ob
čine P tu j , ki so vključeni v prek 120 
temeljnih organizacij združenega 
dela, krajevnih skupnosti , delovnih 
skupnosti , osnovnih in srednjih šol, 
društev lovskih in ribiških družin, 
itd, koncem decembra 1976 sklenili 
samoupravni sporazum o ustanovi
tvi in organizaciji Samoupravne 
interesne skupnosti za varstvo člo
vekovega okolja za območje občine 
Ptuj , da bi v tej skupnosti zagotovi
li pogoje za ohranitev in razvoj na
ravnih in z delom pridobljenih 
vrednot človekovega okolja z na
menom, da zagotovijo zdrave po
goje za delo, stanovanje, prehrano, 
p o č i t e k , d u h o v n o k u l t u r o in 
rekreacijo, da preprečujemo zdrav
ju škodljive posledice, ki nastajajo 
v proizvodnji, porabi , prometu in 
drugod. 

Na prvi seji skupščine te skupno
sti 25. aprila 1977 je predsednik ini-

cijativnega odbora Jože Botolin v 
uvodnem referatu nakazal vsebino 
programa dela te skupnosti za leto 
1977, ki izhaja iz določb samo
upravnega sporazuma in priporočil 
ter stališč republiških forumov gle
de varstva človekovega okolja, o 
potrebah varstva zraka, voda, tal , 
rastlinskega in živalskega sveta, 
krajine in varstva pred h rupom. 

Člani skupnosti ( T O Z D , KS, 
društva itd.) so se s pr is topom k sa
moupravnemu sporazumu obveza
li, da bodo zbirali podatke o ogro
ženosti človekovega okolja v svo
jem p)odročju in območju , spreje
mali svoje letne in dolgoročne pro
grame ter ukrepe za varstvo člove
kovega delovnega in bivalnega oko
lja ter zagotavljali sredstva za izva
janje svojih ukrepov in sredstva za 
tiste skupne akcije, ki jih poverjajo 
skupnosti za varstvo okolja. 

Skupnost za varstvo čl. okolja 
sama (kot pravna oseba) se je s sa
moupravnim sporazumom obveza
la zbirati in obravnavat i podatke , 
predloge in mnenja v zvezi z ogro
ženostjo člov. okolja na območju 
občine Ptuj in jih posredovati pri
stojnim organom, pomagat i čla
nom skupnosti in koordimrati nji
hovo dejavnost, vključevati se v 
družbeno programiranje za pravo
časno preprečitev ogroženosti člo
vekovega okolja, obveščati javnost 
o svojem delu, zagotavljati sredstva 
za realizacijo svojih delovnih načr
tov, pritegovati organizacije in po
sameznike k s t rokovnemu sodelo
vanju, sodelovati z drugimi samo
upravnimi interesnimi skupnostmi , 
organizacijami in društvi, ki se 
ukvarjajo z varstvom okolja, ter z 
o r g a n i d r u ž b e n o p o l i t i č n i h in 
krajevnih skupnosti , skrbeti, da 
bodo vse vzgojnoizobraževalne 
ustanove vključevale v svoje pro
grame proučevanje problematike 
varstva okolja, in skrben za oprav
ljanje obveznosti, ki izhajajo iz 
mednarodnih pogodb in sporazu
mov. 

Izvršni odbor te skupnosti , ki ga 
vodi predsednik Avgust Kokol, 

dipl. ekonomist iz Ptuja je na prvi 
seji obravnaval izvajanje progra
ma, ki ga bodo podrobneje konkre
tizirale in skupaj z izvršnim odbo
rom izvajale določene delovne sku
pine izvršnega odbora . V to svrho 
je izvršni odbor imenoval pet stal
nih komisij: 

1. za varstvo človekovega okolja 
v prostorskem in urbanističnem 
programiranju, varstvo krajine in 
komunalne urejenosti — vodja ko
misije Marjan Berlič ing. arh . , 
Ptuj , in trije člani: Irena Čeh, 
Avgust Kokol in Franc Brlek; 

2. za varstvo voda: vodja Anton 
Kokol, T G A Kidričevo in trije čla
ni: Regina Horvan , Stanko Kolar 
in Martin Žuran . 

3. za varstvo zraka — vodja Vla
do Predikaka, T G A Kidričevo in 
trije člani: Meta Puklavec, Lipe 
Izlakar in Ivo Ercenovič; 

4. za varstvo tal — vodja Zvonka 
Kneževič, dipl. gozd. ing., Ptuj in 
pet članov: Matilda Klasinc, Jože 
Erhatič, Kristina Jus , Branko Lah 
in Vekoslav Lašič; 

5. za varstvo proti hrupu — 
vodja Koloman Lutarič, upokoje
nec, Ptuj in trije člani: Nikola Ive-
zič, Majda Gajzer in Zvonko 
Zadravec. 

Komisije pot toč. 2, 3 in 4 zaje
majo in tudi problematiko varstva 
rastlinskega in živalskega sveta. 
Vodje in člani komisij so večinoma 
tudi č lan i i z v r š n e g a o d b o r a 
skupnosti . Skupnost za v. o. bo 
delovala tudi na podlagi določb sta
tutov občine Ptuj in krajevnih 
skupnosti glede varstva človekove
ga okolja. 

Gornjo informacijo dajemo de
lovnim ljudem in drugim občanom 
zaradi omogočenja tesnejšega sode
lovanja s to skupnost jo . 

Skupnost 
za varstvo okolja 

Prometni nesporazum 
Medtem ko so vaščani Apač s 

skupnimi močmi in s pomočjo Ko
munalnega podjetja iz Ptuja pola
gali drugo plast asfalta v svoji va
si, so hkrat i čisto pozabili na pro-

Prometni nesporazum v Apačah 

Skozi okno uredništva 

metne znake. Zaradi del so jih 
najbrž morali odstranit i . Dva iz
med teh, smo posneli, kajti bila sta 
na zelo zanimivem , ,položaju". 
Eden je visel na vrtni ograji, drugi 
pa je bil prislonjen nanjo. Njun 
pomen bi si lahko razlagali z bese
dami; , ,Zoženje vrta in delo v 
n jem." 

BV 

»Velikani" tudi 
med fižolom 

Pogosto radi kaj zapišemo o igri 
narave, ki nas včasih s svojimi 
darovi preseneti. Tokra t gre za 
nenavadno velike fižolove stroke, 
ki je v dolžino meril kar 27 cm. Si

cer pa je velikost strokov dovolj 
razvidna na dlani krepke roke 
kmečke gospodinje, ki je stroka 
utrgala na svojem vrtu. 

Besedilo in slika: 
B. Vodušek 

Stara obrt še živi 
Poleg tega, da se na našem podeželju srečujemo z vse manj značilnosti 

tradicionalne agrarne pokraj ine, lahko hkrati ugotavl jamo, da iz dneva v 
dan izumirajo še pred časom tako mnogovrstne , , d o m a č e " obrt i , ki posta
jajo le še folklorne zanimivosti , hkrati pa je po njih še veliko povpraševa
nje. 

Eno takšnih del je tudi pletenje košar in košev, ki so nepogrešljivi pri
pomočki na slehernem kmečkem dvorišču, zato je po njih tudi vedno večje 

ANTON PREDIKAKA pri picteqjn koiar, obenem pa dežura pri kotlu za 
žganjekuho. 

povpraševanje. To je prišlo še posebej do izraza sedaj, v času izkopavanja 
krompirja, ko te vrste p r ipomočka ne more nadomestit i noben s t roj . Eden 
redkih mojstrov pletenja košar je še Anton Predikaka, vendar kot je sam 
dejal plete košare le še , ,za kratek čas v zimskih večer ih ." 

Besedilo in slika: B. Vodušek 

Skozi okno 
uredništva 

TUdi na ozkih ptujskih uhcah , 
ki j ih vsak dan gledamo skozi 
c*xio uredništva R a d i o - T e d n i k a 
se včasih prikaže kakšen zanimiv 
prizor. Tako smo prejšnji teden 
videh žensko^, k i je na hrbtu 
tovorila televizor, n ^ brž je iskala 
kakšen TV' servis. Ko je z a ^ d a l a 
naš foto-aparat je nastal 
iKsporazum, kigti mislila je , da 
b o m o presneh kakšen dober film, 
n a ves j^as nam je povedala, da 
„televizqa ni š t e k a n a ' . 

Besedilo in slika: 
a VODUŠEK 
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Investicije v kmetijstvo 
Izvršilni odbor Kreditne banke 

Maribor, podružnice v Ptuju je v 
torek med drugim obravnaval tudi 
vprašanje odobritve investicijskih 
kreditov za sanacijo poslovanja 
T O Z D Kmetijstvo KK P tu j . 

Izvršilni odbor Kreditne banke 
Maribor , podružnice v Ptuju je v 
torek med drugim obravnaval tudi 
vprašanje odobritve investicijskih 
kreditov za sanacijo p)oslovanja 
T O Z D Kmetijstvo KK P t u j . 

Iz gradiva, pripravljenega za sejo 
povzemamo, da se lokacijsko ze
mljišče za ureditev vinogradov na 
t e r a s a h n a h a j a j o n a o b m o č j u 
Haloz, južno in jugovzhodno od 
Ptuja, manjši del površin pa je na 
območju Slovenskih goric. Obnova 
vinogradov je predvidena na ob
močju Haloz v k. o. Gorca , Majski 
vrh in Hrastovec, na območju Slo
venskih goric pa le v Mestnem 
vrhu. Obnova matičnjakov je pred
videna v Hrastovcu in v Vareji. 
Skupna površina vinogradov, pred
videnih za obnovo znaša 20 ha, 
matičnjakov pa 3 ha. 

Srednjeročni program razvoja vi
nogradništva v SRS predvideva 500 
do 600 ha letne obnove. Za uresni
čitev tega bi potrebovali letno 
okrog 2 milijona prvorazrednih 
cepljenk. Srednjeročni program 
r azvo j a p t u j s k e o b č i n e pa 
predvideva v obdobju do leta 1980 
obnovo vinogradov na površini 270 
ha, od tega okrog 100 ha v druž
benem sektorju, 170 ha pa v zaseb
nem sektorju. Za to obnovo bi po
trebovali letno 165.000 cepljenk, s 
čemer bi izboljšali kakovost vino
gradov in zmanjšali izpade v proiz
vodnji. Z uresničitvijo predvidene 
obnove se b o površina vinogradov 
v lasti KK Ptuj na terasah povečala 
na 305 ha, površina matičnjakov pa 
na 5 ha. 

Z a u r e s n i č i t e v teh n a l o g v 
l e t o š n j e m le tu bi p o t r e b o v a l i 
skupno 8,539.906 dinarjev. Poleg 
ureditve nasadov 20 ha vinogradov 
in 3 ha matičnjakov je v to vsoto 
za je t a tud i m e h a n i z a c i j a za 
vinogradništvo in trsničarstvo, po
pravilo cest in silnice ter sofinanci
ranje vodovoda. Pri tem je posebej 
poudar jeno, da se traktorj i , pri
ključki in druga strojna oprema, 
nabavljena iz tega programa, upo
rabljajo samo v vinogradniški in 
trsničarski proizvodnji . 

Popraviti in urediti bo po t rebno 
okrog 4,3 km cest, za kar bo potre
bno okrog 370.000 dinarjev. V letu 
1978 j e p r e d v i d e n a g r a d n j a 
vodovoda Majski vrh—Lubsta-
va—Dravinjski vrh, ki ga bosta 
sofinancirala KS Videm in KK Ptuj 
v višini 200.000 dinarjev. Na 

Majskem vrhu, kjer je predvidena 
napeljava vodovoda je že 49 ha 
vinogradov, 10 ha pa je v pripravi. 
Doslej so morali pot rebno vodo za 
škropljenje in za večino ostaUh del 
voziti iz po toka Rogatnica, ki je 
oddaljen dobra dva in pol kilome
tra. 

Za škropljenja za 20 ha verti
kalnih vinogradov je pot rebno čez 
700.000 litrov vode, ki jo je treba 
210 krat pripeljati s traktorjem, kar 
stane letno 31.500 dinarjev, osebni 
dohodki delavcev, ki čakajo na po
časno p o l n i t e v š k r o p i l n i c e in 
pripravo škropiva pa pomenijo 924 
neproduktivnih ur , kar pomeni 
nadaljnjih 22.176 dinarjev. Ob 
sedanjih razmerah znašajo skupni 
stroški škropljenja in vrednost 
neproduktivnih ur letno 60.676 
d i n a r j e v , ka r bi v g l a v n e m 
prihranili, če bo zgrajen vodovod. 
Prav zato je tudi upravičeno sofi
nanciranje gradnje vodovoda v 
višini 200.000 dinarjev. 

Kmetijski kombinat P tu j , T O Z D 
Kmetijstvo zaposluje 512 delavcev 

z več j im š t e v i l o m s t r o k o v n i h 
kadrov, ki imajo večletne izkušnje 
pri obnovi vinogradov, zato bodo 
lahko obnovo opravili sami. Pri 
tem bodo uporabili tudi lastno me
hanizacijo t ako , da bo v celoti 
odpadla potreba po dodatn i delov
ni sili. 

V obnovljenih vinogradih bo o b 
polni rodnosti pridelek grozdja 
1.640 stotov. Vso proizvedeno 
grozdje bodo predelali v lastnih 
centrih za predelavo grozdja, mošt 
pa bo prevzela T O Z D Kletarstvo 
,,Slovenske gor ice" , ki je v stanju 
prevzeti ves mošt in ga po obdelavi 
tudi plasirati na domačem in tujem 
tržišču. V obnovljenih matičnjakih 
bo v polni rodnosti pridelek ključev 
ali podlag čez 211 tisoč, ki bodo 
uporabljeni v lastni trsnici za 
proizvodnjo trsnih cepljenk. 

Vsi n a v e d e n i p o d a t k i in 
argumenti so pr imerno zagotovilo, 
da bo investicija v kmetijstvo 
koristno naložena. 

FF 

Jugoslovanski dan na sejmu 
v Riedu 

Mednarodni kmetijski sejem v 
Riedu v Avstriji so obiskali tudi 
s t r o k o v n j a k i in k m e t o v a l c i iz 
ormoške, ptujske in slovensko-bi-
striške občine. Strokovni delavci 
KK Ptu j , obra ta za kooperacijo in 
kooperanti so sejem obiskali v 
ponedeljek, 29. avgusta, skupaj s 
strokovnjaki in kooperanti Slovin, 
TOZD Jeruzalem Ormož, ker je ta 
dan bil na sejmu J U G O S L O 
VANSKI D A N . 

To veliko kmetijsko prireditev so 

si ogledali tudi kmetje kooperanti 
in strokovni delavci iz KZ Lovrenc, 
Dravsko polje. 

Poudarek v programu sejma je 
bil na vzreji svetlolisastega goveda 
in na r az s t av i k m e t i j s k e 
mehanizacije za srednje kmetije. 
Obiskovalci z našega območja so si 
og l eda l i t u d i k m e t i j e , ki so 
preusmerjene na kmečki turizem in 
se seznanili z organizacijo tega 
turizma. 

1. k. 

Rnanciranje 
neposrednih 

potreb 
krajevnih 
skupnosti 

Skupščina občine Ptuj bo na se
ji , 21 . septembra, med drugim tudi 
obravnavala in sprejela sklep o 
razporeditvi sredstev za funkcio
nalne izdatke krajevnih skupnosti 
za letošnje leto. Ta sredstva bodo 
namreč zagotovljena v proračunu 
občine Ptuj za letošnje leto in zna
šajo 2,100.000 dinarjev. 

^ S sklepom bodo zbori SO Ptuj 
pooblastiU izvršni svet, da na 
predlog koordinacijskega odbora 
za u s k l a j e v a n j e r a z v o j a in 
spremljanje delovanja krajevnih 
s k u p n o s t i , r azde l i n a v e d e n a 
sredstva na posamezne krajevne 
skupnosti . Predlog mora temeljiti 
na predhodno realno ugotovljenih 
potrebah za funkcionalne izdatke v 
posameznih krajevnih skupnostih. 

P r i p o m n i t i še ve l ja , da b o 
sredstva za osebne dohodke tajni
kov k r a j e v n i h s k u p n o s t i p r o 
računska služba občine nakazovala 
le na podlagi sklenjenih sporazu
mov ali delovnih pogodb o zapos
litvi tajnikov. Posebej je predvide
nih tudi 100.000 dinarjev za delo
vanje družbenopolitičnih organiza
cij v krajevnih skupnostih. Ta 
sredstva b o izvršni svet SO Ptuj 
razdelil na podlagi p redhodno pri
d o b l j e n e g a m n e n j a o b č i n s k e 
konference SZDL P t u j . 

f 

»Prvikruh 
iz peči ima zdravilno 

moc 

Bili so časi, ko je pozimi bila to
pla krušna peč edino pribežališče 
družine. Na klopeh ob peči se je 
luščil fižol, krpala obleka, donele 
domače pesmi, skratka vse življenje 
je bilo povezano s krušno pečjo, na 
kateri so se greli in igrali otroci . 
Čas je tem lončenim gmotam vzel 
njihovo mesto in veliko lepih uric 
izginja z njimi. Umetnost postav
ljanja teh peči je bila takrat vsakda
nja stvar. Česar za danes več ne 
moremo trditi . 

S tanko Erjavec iz Gruškovca pri 
Cirkulanah je eden redkih moj 
strov, ki še z veseljem primejo za 
opeko in j o zlagajo v obokane no
silce. Vedno je nasmejan in kot pri
pravljene prihajajo iz njegovih ust 
zbadljivke na vse okoli njega. V za
četku sem pomislil, da je njegovo 
življenje bilo zmeraj tako prešerno, 
a sem se zmotil. 

, ,Med vojno so me zvlekli v nem
ško vojsko. Saj bi bil pobegnil, pa 
ni bilo možnosti . Bil sem v Franciji, 
dvakrat sem jo prekrižaril po dol
gem in počez s prevoznimi sredstvi, 
za konec pa še enkrat peš. Slo nam 
je za nohte , da je bilo kaj , a človek 
vzdrži vražje muke , če je t r e b a . " 

, ,Po vojni sem prišel domov in se 
lotil zddarjenja, čeprav sem se prej 
učil za čevljarja. Kakšno leto sem 
delal, pa so prišli kolegi k meni in 
mi rekli: Kaj boš packal s to mal to , 
saj vidiš, da tu ni kruha. Pusti 
opeko in čevljari, vidiš koUko dela 
je tu. Tako sem začel z dreto in 
usnjem. 1947 in 48 je bil tak naval, 
da vsega nisem zmogel. Kmečke de
kline malo premožnejših družin so 
me zasipavale z naročili, t ako , da 
sem delal cele noči. E n o samo zimo 
sem sešil nad 80 parov čevljev. Gu
ma in plastika sta nas spodrinili , pa 
tudi tovarniških izdelkov je bilo ve
dno v e č . " 

Nič težko si ga ni predstavljati , 
kako se je lotil krušnih peči, ko ga 
tako gledaš kako postavlja novo le
potico v kot kmečke sobe. , ,Treba 
je bilo živeti napre j , pa sem posku
sil pri pečeh. V začetku je šlo bolj 
žilavo, a sem delo kmalu vzljubil in 
danes ga verjetno ne bi zamenjal za 
nobeno drugo. Lepo se mi zdi, ko 
se spomnim teh kotov, ki sem jih že 
naredil. Po dvajset jih naredim na 
leto, včasih pa še več. Moje podro
čje sega tod daleč okoli , saj druge
ga ni. Včasih si želim, da bi imel 
kakšnega , ,po klicnega nasledni
k a " . Mladi sprejmejo mars ika j , le 
tega dela se nobeden ne loti . Pravi
jo , da je predolgočasno; zdi se mi, 
da je polaganje zidakov enega na 
drugega v ravno vrsto dosti bolj 
do lgočasno ." 

Šest težkih križev bo kmalu na 
njegovih plečih, šest križev, nešte
tokrat pomnoženih z njegovimi še
stimi delovnimi dnevi v tednu. Ne 
pozna počitka, vsaj daljšega ne in 
ga niti ne potrebuje. T a k o prijetno 
se je bilo pogovarjati z njim, počasi 

in vneto sva se v pojoči govorici se
znanjala o vsem mogočem. O b slo
vesu sem bil prepričan, da je on 
spraševal mene in ne jaz njega. Po
zabil sem celo beležiti besede, ki j ih 
je puhal med dimom cigarete, a 
sem se pozneje spomnil vseh. Le od 
kod ima ,,jezik tako n a m a z a n " ? 

, ,Težko me je najti na enem me
stu za dalj časa. Pr idem k hiši, 
opravim in kot kafra izginem v po
polnoma drugo stran. V dveh dneh 
postavim krušno peč, potem preo

stane le še slovo od družine, ki je 
ponavadi prijazna in vesela z m a n o 
v red . " 

Dosti , , ra jžanja" po Ha lozah 
mu omogoča, da so mu vsa doga
janja v tem okolju kot na dlani in 
hitro vam postreže s kakšno zani
mivostjo. 

,,Kje pa! Da poleg čevljarjenja in 
postavljanja peči ne bi znal še česa 
drugega bi le bilo malo smešno, ali 
ne? Niti ne vem, kaj vse naj povem 
in kaj najprej . No , vezanje loncev, 
ki je danes že izumrlo samo za to , 
ker so vse lončene črepinje izginile 
iz takšnih peči kot bo t a l e . " 
Korajžno udari po prvi plošči, ki j o 
je postavil. , ,Pločevina se ne da ve
za t i , e m a j l a t u d i ni m o g o č e 
popraviti . Včasih sem stisnil , ,pis-
ker" med kolena, ga namazal s če
snom in prepletel z žico, d a j e držal 
kot n o v . " 

Povedal mi j e , da tudi s lamnata 
streha zanj ni noben problem in kar 
malo potožil za čevljarskimi Časi: 
,,Petdeset parov lesenih kopit mi 
doma zrejo črvi, ker jih nihče ne 
uporablja. Morali bodo končat i v 
peč i !" 

Tudi njegovo delo se konča s pe
čjo, lepo in vabljivo, in gospodinja 
si kar zaželi zakuriti prvi ogenj . 
Prvi kruh iz peči ima baje čudovito 
zdravilno moč; če bi to držalo , bi 
bil Erjavec eden največjih zdravni
kov v svojem kraju, je pa le pečar, 
ki prinaša družinam košček sreče in 
topline. 

Besedilo in slika: 
Franc Milošič 

Počitniško darilo 
mladih za najmlajše 

metrov pot rebnega lesa. • Nekaj 
malega p a je prispevala tud i 
k r q e v n a skupnos t P d j č a n e . Z.a 
zgraditev otroškega igrišča v 
samem središču Pol ičan, so sami 
prispevali p rek 8 0 0 dinarjev 
lastnih sredstev. Ob tem p a je 
skupno 33 mladih opravilo blizu 

4 0 0 prostovoljnih delovnih ur. S 
svojim delom so krajevni 
skupnost i prihranil i v e h k o skrbi in 
tudi sredstev, na jml^š im p a 
omogoči l i , da so l a h k o zamenjah 
dosedanja i g i š č a , bila so t o 
prašna dvonsča ali k a r cesta, z 

varnim pros to rom in pr imernimi 
ob jek t i 

Med objekti , k i danes že 
razveseljujejo najmlajše krajane so 
gugalnice, indijska- hišica, večja 
trdnjava iz lesenih b run , živopisani 
to tem, peskovnik, več k l o p i in 
sedežnih garnitur , drevo z a 

Mladi pri gradnji igrišča v Poljčanah 

vzpenjanje in še drugi. Hvaležni 
otroci so takšno igrišče nujno 
potrebovali , saj ga v Pol jčanah n i 
bilo, se že n e k ^ dn i s k u p n o s 
starši, v velikem številu zbirajo na 
njem. Besedilo in slika: 

V i k t o r Horva t 

Poljčane 

Dr. Fran Brumen 

O IZPUŠNIH 
PLINIH 

Kemijska sestava in koncentra
cija strupenih snovi je odvisna 
predvsem od pogonskega goriva, 
ki izgoreva v motorju. Nadalje pa 
je odvisna tudi od dotoka zraka v 
motor, njegove obremenitve in 
končno od vrtljajev na minuto. 
G L A V N A IN N A J B O L J N E 
VARNA SESTAVINA JE OGLJI
KOV MONOKSID. 

I;;pušni plini vsebujejo v manj
ših količinah tudi še svinec, vrsto 
ogljikovih vodikov, ki imajo višja 
vrelišča, aldehide, aceton, alkohole 
in nekaj organskih žveplovih sno
vi. VSE NAŠTETE SNOVI SO 
B O U ALI MANJ STRUPENE. 

Pri prostem teku motorjev se 
pojavUajo tudi fenoli. Pri obreme
njenih motorjih pa še kisline in 
dušikov okis. Pri takoimenovanih 
Otto-motorjih je nevarnost za
strupitve posebno velika, ker nji
hovi izpušni plini vsebujejo večje 
količine ogljikovega okisa. Pri ne
katerih mešanih gorivih pa je pri
mešan še neizgoreii benzol. 

Pri motorjih, ki jih poganjajo 
težka oljnata goriva, so v izpušnih 
plinih poleg omenjenih snovi, ki 
nastajajo pri izgorevanju, glavna 
škodljiva vsebina saje. Posebno pri 
teh motorjih se nahajajo v iz
pušnih plinih izredno visoke kon-
centracge ogljikovega monoksida, 
dokler motorji niso dodobra pre
greti! Znano je , da je v izpušnih 
plinih takih motorjev MNOGO 
SNOVI, KI POVZROČAJO, OZI
ROMA POSPEŠUJEJO NASTA
NEK RAKASTIH OBOLENJ, po
sebno na pljučnem korenu zaradi 
obilnega vdihavanja. 

Čedalje večjo POMEMBNOST 
Z A S T R U P U A N J A OZRAČJA z 
izpušnimi plini občutimo v velikih, 
močno prometnih mestih, koder 
posebno najifikgLeiikMeikJiistiir.-

jajo koncentracije, ki so neposred
no škodljive za človekovo zdravje. 
To nam posebno nazorno dokazu
jejo aleje odmirajočih dreves, ki 
jim listnata pljuča zastrupljajo pli
ni, korenine pa v zemljo proni
cajoče raztopljene snovi. 

Najbolj onesnaženo je ozračje 
NA VEČJIH KRIŽIŠČIH, kjer 
stojijo ob ulicah blizu prometnih 
pasov visoke zgradbe, ki ovirajo 
izdatnejše prezračevanje. Tod je 
koncentracga izpušnih plinov po
sebno velika, ker obtiči na razme
roma majhnem prostoru mnogo 
motorjev v prostem teku, ko na
staja največ ogljikovega monoksi
da. Tam je ozračje posebno močno 
zastrupljeno tudi še zaradi tega, 
ker poneha premikanje zračnih 
plasti, ki ga sicer povzročajo 
premikajoča se vozila. 

Isto opažamo bolj ali manj pov
sod, koder so nameščena avtomat
ska svetlobna usmerjevala prome
ta. Semaforji postajajo čedalje 
boli dvorezni nož, ki po eni strani 
koristi, po drugi pa škoduje. Naj-
brže ni več daleč dan, ko bo v str
njenih naselj ih s emafor jem 
odklenkalo! 

TUDI ZNOTRAJ AVTOMOBI
LOV PRETI NEVARNOST ZA
STRUPITVE, posebno če so kake 
okvare, ki omogočajo večji vdor 
izpušnih plinov. Na primer prerja-
vele luknje na dnu karoserije, 
nezadovoljive zatesnitve ob raz
ličnih v o d i h , s labo o tesnjena 
toplotna napeljava ipd. Znane so 
zastrupitve v garažah m zaprtih, 
nedovoljno prezračevanih mehan
skih popravljalnicah. 

Vedno bolj se utrjuje domneva, 
da JE V ŠTEVILNIH PROMET
NIH NEZGODAH ISKATI DO
BRŠEN DEL VZROKOV V BOLJ 
ALI MANJ IZRAŽENIH ZA
STRUPITVAH Z O G U I K O V I M 
MONOKSIDOM, POSEBNO ŠE 
PRI IZDATNEJŠEM KAJENJU 
V Z A P R T I H K A B I N A H ! ŽE 
ITAK UTRUJENE IN MNOGO
KRAT N E N A S P A N E VOZNIKE, 
KI POGOSTO VOZIJO V ENEM 
ZAMAHU PREDOLGE PROGE, 
USPAVA CO, KI JE MOČNO 
NARKOTIČNO SREDSTVO! 

Sledi 1. nadaljevanje 

Šmartno na Pohorju Lepotci tudi med pohorsicimi štirinožci 
P o dcoraj dvajsetih letih j e b i k 

pred nedavnim v Šmar tnem na 
Pohorju razstava živine. Razstavo, 
ki j e kljub slabemu vremenu 
u ^ d a in tako v popolnos t i 
dosegla svoj namen, je organiziral 
Kmetijski k o m b i n a t Slov. Bistrica, 
ob ra t z a kooperacgo k m e č k a 
proizvodnja ob sodelovanju Mari
borskih mlekarn , GG Maribor 
TOZD z k o o p e r a c | o Slov. 
Bistrica, Veter inarska postaja 
S o v . Bistrica, Veterinarski zavod 
XL Ptuja. T O Z D Mesnine Slov. 
Bistrica, KS Š m a r t n o na Pohor ju , 
Semenarna Ljubljana in obra t z a 
kooperacijo k m e č k a proizvodnja. 
Pokrovi td js tvo na letošnjo raz
stavo so prevzele Mariborske 
mlekarne . 

Razstava živine v Šmar tnem n a 
Pohorju je pokazala, da so tudi 
k r n e l e iz višinskih predelov 
spoznali v rednos t i^ihove usmeri
tve v živinorejsko t ržno proiz
vodnjo , saj prav na teh pohorsk ih 
območj ih veljajo za to dejavnost 
posebno dobr i pogoji, predvsem 
pa dobri pašn ik i Kljub tem 
p o z n a n j e m je bila razstava 

namenjena tudi tistim omahljiv-
cem, k i j im je osnovni dohodek še 
vedno v prodaji lesa iz gozda, 
čeprav bi p o mnenju strokov
njakov dosegali pr i organizirani 

vzreji živine mnogo večje dohod
ke . 

Na razstavi je bilo pr ikazanih 
skupno 30 rodovniških krav in 
telet, k i predstav^ajo prve 

z a m e t k e gojenja rodovniške in 
kval i tetne živine tud i n a pohoi^ 
skih predelih, kjer j e bila ta 
dejavnost dokaj zanemarjena. 
Želja, da se s p o m o č j o selekcge, 
mlečne kon t ro le in nakupa , 
doseže kar najboljša genetska in 
proizvodna sestava č rede tud i n a 
višinskih predel ih j e s t o razstavo 
postavila tudi prve temelje, s ^ si 
JO je o b d a l o vel iko število 
pohordcih kmetovalcev p a tudi 
drugih ljubiteljev usmerjenejše 
proEvodnje živine. 

Nedolgo tega so pričeli na 
pohorsk ih predelih z organi
ziranim o d k u p o m mleka, kar je še 
nova vzpodbuda , ki hitrejšemu 
uveljavljanju živinorejske tržne 
proizvodnje. S takšno usmerje-
n o s ^ o p a dobiva tud i pospeševal
na skizba obra ta za kooperaci jo 
pri KK Slov. Bistrica zagotovilo, 
da b o d o v prihodnje l ahko nudil i 
tržišču kvalitetnejše mleko in 
p i t ano živino, mladim p a dokazali , 
da je tud i v tej usmeritvi 
zagotovljena perspektiva u ^ h o v . 

Besedilo in slika: 
V ik to r Horvat 

Med tem k o so č l an i osnovne 
organizacije ZSMS Poljčane 
preživeh večji del poč i tn i šk ih dni 
vsak' po svoje, na mor iu , v 
p l a n i n i , n a poči tn išk i praks i ali 
kar v d o m a č e m o k o ^ u , so sklenili 
zadnje dn i p red p r i č e t k o m p o u k a , 
razveseliti svoje na jml^še 
sokrajane. O d zamisU d o s ldq)a in 
d o k o n č n e uresničitve je po t ek lo 
nepoln ih štirinajst d n i 

Ne samo d o b r o voljo. Pokazal i 
so ve l iko več . DokazaU so, • da 
l ahko z organiziranim de lom, v 
k r a tkem času , -storijo veliko de lo . 
Idejni n a č r t k o t tud i projekt so 
izdelali mladi kar sanu. Gozdno 
gospodarstvo Pol jčane je mladim 
podar i lo dcol i osem kub ičn ih 

Razstava v Šmartnem ni ostala brez odmeva. 
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Vesten pri delu in priljubljen med ljudmi 
Sedem let dela na določenem 

delovnem mestu je prav gotovo 
dovolj , da spoznaš vse značilnosti 
poklica, ki ga opravljaš. Tudi po
štar Jaka , tako ga kličejo v bližnji 
in daljnji okolici Ptujske gore, bo 
skoraj zabeležil sedmo leto deia pri 
pošti s številko 62323. Delovno 
mesto poštarja je nastopil po pri
hodu iz JLA in kot pravi je kljub 
vsem naporom, ki jih vsak dan 
premaguje, svoje delo vzljubil, saj 
ni enolično in skoraj na vsakem 
koraku doživi kaj novega, včasih 
tudi nenavadnega. 

Nepogrešljiv spremljevalec pri 
delu — raznašanju pisem in časni
kov je njegov motor , ki mu delo 
precej olajša. Seveda pa to ne velja 
za zimski čas, ko mora peš prema
govati kilometre novo zapadlega 
snega, kar je na območju Haloz še 

dodatna obremenitev. Težave pri 
opravljanju službenih dolžnosti 
nastopajo tudi v deževnem vreme
nu. 

To velja tudi za druge poštar
je, vendar delo na območju pošte 
Ptujska gora ima svoje specifično
sti, saj je poleg razsežnosti terena 
treba prehoditi mnoge haloške gri
če, kajti hiše so tod povečini precej 
oddaljene druga od druge. Vse to 
je treba prehoditi peš, saj slaba 
cestna povezava, ki hkrati priča o 
manj razvitosti tega območja , ne 
omogoča premagovanja razdalj z 
nobenim prevoznim sredstvom. 

Tako se mnogokrat dogodi , da 
poštar ne more opraviti svojega 
dela v normalnem delovnem času 
in velikokrat je treba delati še ne
kaj ur več. Toda to zanj ne pred
stavlja kakšne večje težave ah 

obremenitve, saj je vzljubil svoj 
poklic, veliko pa mu pomeni tudi 
to , da je postal priljubljen med 

vsemi ljudmi, ki jim prinaša pošto 
in vedno ga prijazno sprejmejo, 
pokramljajo z njim besedo ali dve, 
za kaj več pa ne preostane časa, 
saj je treba izkoristiti skoraj vsako 
minuto in če se le da končati delo v 
predvidenem času. Tudi s svojim 
sodelavcem Stankom Božičkom se 
dobro razumeta in da sta povsem 
, , enakopravna" si vsak mesec iz
menjujeta raznašalno območje. 

O b koncu pogovora je , ,poštar 
J a k a " dejal, da svojega poklica 
kljub napornosti ne namerava 
opustiti, saj je zanj največje za
dovoljstvo to , da je postal med 
ljudmi priljubljen. T o pa je pred
vsem zato , ker vsak dan svoje delo 
opravlja nadvse vestno in z vso 
o d g o v o r n o s t j o , ki ga p o k l i c 
pismonoše tudi zahteva. 

B. VODUŠEK 

Ptujska gora-Majšperk 
Pred k ra tk im smo se z o p e t oglasih na delovišču ceste Ptujska 

g o r a - M ^ š p e r k , kjer še vedno d e l ^ o s p o h i o pa ro . Sredstvo za 
m o d e m i z a c q o 825 metrov dolgega odseka, tol iko je še namreč 
makadamdcega cest išča d o M ^ s p e r k a , te ceste so že zagotovljena. 
Zeme^ska dela po tdca jo dokaj h i t ro , vendar je t reba tudi upoštevat i , da 
je tamkajšnji teren precej strm in p l azov i t Zaradi tega b o modernizacija 
tega odseka zahtevala še d o d a t n e gradbene elemente . Zgradili so že velik 
p o c ^ o m i zid, ki b o zavaroval ces to p red polze i^em, v nač r tu p a imajo 

Zemeljska dda pri modemizac^i ceste Ptujdca gora-Mq'šnerk 
Foto: B. VODUŠEK 

gradnjo še enega. Č e b o vreme u g o d n o , b o cesta d o Mžgšperka dobila 
asfaltno prevleko že l e tos , drugače p a se bo modernizacija zavlekla še v 
pomlad prihodnjega leta. B. V O D U Š E K 

Tradicionalno ribiško 
tekmovanje novinarjev 

v soboto bo ob podlehniškem 
jezeru ribiško tekmovanje slo
vensk ih n o v i n a r j e v . T a k o 
imenovane slovenske , , r a č k e " se 
bodo pomerile v vleki najmlajših 
ribic iz podlehniškega jezera in ta
ko tekmovali za prehodni pokal 
, ,Podlehnik 7 7 " . Špor tno tekmo
vanje novinarjev je v okviru Ri
biške družine P tu j , pokrovitelj sre
čanja pa je delovna organizacija 
STAVBAR Maribor . 

Doslej se je organizatorjem pri
javilo že več ekip iz slovenskih 
časopisnih in radijskih hiš. Zavod 
Radio-Tednik je na to tekmovanje 
prijavil dve moški ekipi ter žensko, 
ki bo tudi letos poskušala obraniti 
naslov iz lanskega leta. 

Vidimo se torej v soboto , k o bo
do novinarji na tanko ob 9. uri 
začeli prikazovati svoje velike spo
sobnosti pri lovu na velike in male 
r ibe. . . zk 

Med kdesarji je zmagal Maijan Rašl iz Žabjaka / Najhitrejšega konja pa je jezdil Marjan Toplak iz Podvinc 
Foto: JOS 

Rogoznicd »VESELI DAN NAŠIH VASI" 
Pod tem naslovom je bila v 

nedeljo v Rogoznici na 
športnem igrišču družabna 
prireditev, ki sodi v okvir 
praznovanj 2. krajevnega praz
nika krajevne skupnosti Ro-
goznica. Prireditev je imenit
no uspela, krajani iz sedmih 
vasi krajevne skupnosti so 
tekmovali v vlečenju vrvi in v 
kolesarskih dirkah" Poleg teh 
tekmovanj so se kr^ani 

pomerih tudi v jahanju 
vprežnih konj. V vlečenju vrvi 
so zmagali krajani Podvinc. 

Prireditev ni bila zgolj le 
zabavna prireditev, temveč 
predvsem družabna in kultur

na, kajti s tem se krajani med 
seboj združujejo in povezuje
jo. Omeniti velja, da se je 
prireditve, ki jo je organiziral 
koordinacijski odbor za pro
slave, prireditve in družabno 

življenje pri krajevni konfe
renci socialistične zveze Ro-
goznica, udeležilo okoM 1000 
ljudi. 

zk 

Dober gnes, vsen fkuper. To seveda velo za vse tiste dneve dokič se 
nemo drgoč srečali. Gerika s Polenlaka me je to ovi den pitala kak to, da 
me prejšji tjeden ne je v Tedniki bilo. Geriki no vsen, ki so me pogrešali, 
moren povedati, da sen meja nalezliv betek, ki mu pri nas po domočen 
,,krompiroritis" provimo. Vete to je tak: Če je človik ga zaposleni no ma 
duma še malo grunta te v začetki poletja za ,,senoritison" zboliš (treba je 
seno pokositi no posišiti), ob kunci poletja te ,,krompiroritis" zgorbi 
(treba je krompir skopati), v jesen ti ,,vinoritis" na jetra vdori (treba je 
gorice obrati no grozdje sprešati) no še vrsta drugih betegov se skoz celo 
leto nalezeš. Poleg toga pa je treba seveda še v sluibo hoditi. 

Našteja sen van neke kmečkih betegov tistih delavcov, ki se tudi z 
grunton pečojo, različne betegepa majo tudi tisti, ki v mesti živijo no samo 
v službo hodijo. To pa so ,, vikend it is" (že v četrtek popodne je treba na 
vikend oditi, ,,ribolovitis", ,,gobaritis", ,,ženskolovitis" (če žena duma 
loga ne ve), med služben in cajton različni ,,sestankoritisi". . . no še bi van 
lehko našteva celo vrsto sodobnih betegov, ki nan znižovljejo delovne 
uspehe. Opisa mo van dvo primera iz zdravniške prakse: Kmet, ki tudi v 
službo hodi je priša prta jeseni k dohtari no mo ves zbetežoni pojomra: 
,,Trga me po karuzi, boli me gorica, kak priden v šumo pa me začnejo 
takoj drva sekati v križi. Dajte mi vsaj mesec dni bolniške. . ." 

Drugi primer: Šef, ki nema grunta no ma na vrti samo por šelotic 
vsejanih no v Halozah vikend s por trseki vsajeni stopi pred dohtara: 
,, Vikend me montra, ribe me lovijo, ,,lenoritis" se me lotevle, na deželo bi 
si moga po sodje iti, živce bi si moga malo na Pohorje pelati, s tajnico si 
srce ozdraviti. . ., vete čista sen z zdrovjon na kunci. . . 

Dohtar je obo pacienta pregleda no napisa na recept: Dajte vsokemi 
seden kil delodi^a no dvo paklca ,,antilenoritisa". Fsoko vutro pa še naj 
spijeta dve žlički,, v službohoditisa". 

Te pa serčno. Lepo vas pozdrovla 

vaš Lujzek-oritis. 

Obrez 

Dvorana s 300 sedeži 
Med n^mai]yivejše občane v 

krajevni dcupnost i Središče ob 
Dravi prav gotovo sodflo občan i 
Obreza. V tej vasi deluje vrs to 
ku l tu rn ih in drugih dejavnost i 
Med najdelovnejše vsekakor sodi 
folklorna skupina k u l t u r n o 
prosvetnega društva Obrez. 
Skupina j e bila us tanov^ena šele 
pred dvema le toma, vendar j i že 
sedaj u ^ e v a privabljati vehko 
ctiidKovalcev. Omeni t i velja, d a j e 
skupina le tos nas topala tudi na 
zagrebški smotr i folklore. 

Z a kul turne prireditve in 
dgavnos t i pa j e p o t r e b e n tud i 
p ros tor . Z a t o so se -v Obiežu 

odločil i , da z a č n o z gradnjo 
ku l tu rnega d o m a . Pred dnevi je 
kra janom že u ^ l o pokr i t i novi 
dom, ki so ga pr ičeh graditi le ta 
1974. Dom raste predvsem z 
m o č m i krajanov. V d o m u b o t ako 
dvorana s t r is to sedeži, po leg tega 
bo še večja k lubska soba m 
^ d e r o b n i prostor i . Denar z a 
gradnjo tega objekta prispevajo 
tud i k r ^ a m iz Grab in Šafovcev. 
EkKlej so delovni ljudje in o b č a n i 
teh vasi opravili že nad 5 0 0 0 
prostovoljnilt delovnih ur. Kot 
p r e d v i d e v ^ o b o d o m svojemu 
namenu predan že naslednje l e to . 

zk 

KRATKENOVICE 
CIRKOVCE: 

V soboto so brigadirji mladinske 
delovne brigade , ,Dušan Kveder" 
iz Ptuja bili na delovni akciji v 
krajevni skupnosti Cirkovce. 50 
mladih brigadirjev je skupaj s 
krajani urejalo okolje pri novo
zgrajenem otroškem vrtcu. Poleg 
tega so brigadirji opravili še nekaj 
gradbenih in drugih del. T o je v 
Cirkovcah letos že peta delovna 
akcija mladih brigadirjev. 

zk 

LOVRENC: 
V teku so organizacijska dela pri 

zbiranju in pripravljanju loka
cijske dokumentaci je za gradnjo 
otroškega vrtca. Svet krajevne 
skupnosti se dogovarja s kme
tijskim kombina tom Ptuj in z ob
č insk imi o r g a n i o o d s t o p u 
zemljišča za otroški vrtec, ki bi naj 
stal nasproti zadružnega doma , 
kjer ima svoje prostore kmetijska 
zadruga, trgovina in krajevna 
skupnost . 

zk 
PT U JSK A G O R A : 

Pripravljalni odbor za pripravo 
prvega krajevnega praznika ima 
mnogo dela. Na seji, ki je bila v 
petek zvečer, so preučili potek pri
prav na to pomembno manifesta
cijo v krajevni skupnost i . Osrednja 
proslava bo v nedeljo, 18. sep
tembra, v naselju Stogovce, na 
kraju, kjer je bila od septembra 
1944 do osvoboditve part izanska 
tehnika , , L a c k o " . 

BV 

MIKLAVŽ pri O R M O Ž U : 
Delavci cestnega podjetja že nad 

en rhesec modernizirajo cesto II. 
reda v dolžini 5 km od Miklavža 

do P a v l o v c e v . S e d a n j o s l a b o 
makadamsko cesto razširjajo, saj 
bo treba odstraniti čez 10 tisoč 
kubikov zemlje, za utrditev ces
tišča pa navoziti okrog 20 tisoč 
kubičnih metrov gramoza. Pose
ben delovni napor zahteva urejanje 
klanca na Krčevini, saj bo treba 
ublažiti s t rmino, ovinek pa speljati 
po novi trasi. Predvidevajo, da 
bodo z deli končali do novembra 
letos, stala pa bodo najmanj 8 
milijonov dinarjev, ki jih imajo 
tudi zagotovljene. S tem denarjem 
bodo lahko položili le prvo plast 
asfalta, ki bo segala nekako do 
zadružnega doma pri Miklavžu. Z 
modernizacijo te ceste bo občinsko 
središče v Ormožu povezano z as
faltiranimi cestišči z vsemi kra
jevnimi centri na območju občine. 

u-

PTUJ : 
Terenske organizacije SZDL v 

okviru krajevne skupnosti skrbno 
opravljajo prvo fazo vohlnih pri
prav, evidentiranje možnih kandi
d a t o v za vo l i tve in za d r u g e 
družbeno odgovorne funkcije. Do
slej so izpolnili podpisnice že za 
čez 400 evidentiranih, predvideva
jo , da jih bo treba izpolniti še za 
enkrat tol iko, saj so evidentirali 
nad 800 ljudi, od katerih le redki 
odklanjajo izpolnitev popisnice. ' f 

V okviru organizacije sindikata 
in njene komisije za šport in re
kreacijo pri mesokombina tu , ,Pe
ru tn ina" Ptuj so prejšnjo soboto 
in nedeljo organizirali izlet na Tri

glav. Udeležilo se ga je 13 članov 
te sindikalne organizacije, med 
njimi so bili kar štirje, ki so bili 
tokrat pr\'ič na najvišjem vrhu Ju
goslavije. Prvi dan so imeli udele
ženci izleta izredno lepo vreme, v 
nedeljo zjutraj , ko so ,, os vaj a l i " 
vrh Triglava pa jih je že moti lo 
slabo vreme, pa tudi razgled s 
samega vrha je bil zaradi za-
megljenosti precej slab. 

BV 
SLOVENSKA BISTRICA: 

V občini z zadovoljstvom ugo
tavljajo, da j im je uspelo uresničiti 
s srednjeročnim načrtom začr tano 
gradnjo družbeno najemnih stano
vanj za leto 1977, saj bodo v krat
kem izročili ključe tudi dobitni
kom stanovanj , ki so bila planira
na v letošnjem letu. V kra tkem bo
do začeli uresničevati tudi drugi 
del p rograma, to je gradnjo stano
vanj, ki bodo vseljiva v letu 1978 
in sicer planirajo za prihodnje leto 
kar 97 družbeno najemnih stano
vanj v Slovenski Bistrici, v večjih 
centrih na območju občine pa še 
nadaljnjih 29 s tanovanj . 

VH 
P O L J C A N E : 

Dela pr i g r a d n j i 11-s tano-
vanjskega bloka dobro napreduje
j o , če ne b o k a k i h p o s e b n i h 
zadržkov, bodo s tanovanja že 
vseljiva v prvih dneh prihodnjega 
leta. V pripravi je tudi začetek 
gradnje 18 novih družbenih stano
vanj, ki bodo zgotovljena v drugi 
polovici leta 1978. S tem bodo v 
Poljčanah znatno presegli plan 
družbene gradnje s tanovanj . 

VH 

KONČNO TUDI OD POLJČAN DO 
MAKOL PO ASFALTU 

Te dni vlada m e d prebivalci 
Dravinjske dohne , med kraji 
P o ^ č a n e in Makole veliko 
navdušenje. P a kaj ne bi , saj so v 
polnem teku uresničevanja gotovo 
enega n ^ v e č j i h skupnih ciljev in 
že^a, asfaltiranje ceste. Delavci 
Slovenija ceste sedaj že polagajo 
prve met re asfalta E smeri kraja 
C l o b o k o p r o t i Po l jčanam, to p a j e 
zagotovilo, da se j im b o še b o j 
odpr lo o k n o v s v e t 

V e d e t i j e tud i t r eba , da so prav 
k r ^ i skozi ka te re b o ces ta ' 
asfaltirana, uvrščen i m e d nerazvita 
območja S R Sloveiuge. Tukaj se 
razprost i ra ta nerazvit i krajevni 
dcupnost i Makole in Studenice , ki 
si od asfaltirane ceste mnogo 
obetata . Predvsem bo to večja 
jovBzanost z zunanj im svetom od 
caterega so brli prav zaradi dab ih 

cest, skoraj povsem odrezani . 
Še nekaj je kar b o prinesla nova 

asfaltirana cesta. To j e hitrejši 
razvoj tur izma, za ka r obstojajo 
prav v teh predeUh vse možnos t i , 
na čelu s še dobro ohranjenim 
gradom Sta tenberg. L e p in 
privlačen objekt j e razen ob 
sobotah, v sezoni tudi nedeljah, 
o s t ^ a i s k r o m n o obiskovan. K o so 
ocenjevah vzroke t ako skromnega 
obiska gradu, so dobili v e d n o cnSc 
odgovor - nevzdižnos t makadam-

dce-ceste, k i j e mnoge odvrnila od 
namere , da bi obiskal grad 
Sta tenberg z o k o h c o . 

S k u p n o b o asfaltirane ceste v 
dolžini okoli p e t k i lomet rov med 
Studenicami in Makolami, veljalo 
pa b o okoli 715 mihjonov 
dinagev. Sredstva za asfaltiranje 
so v večjem delu že zagotovUi 
predvsem iz samoprispevka prebi

valcev obč ine Slov. Bistrica za 
obnovo in izgradnjo cest, iz 
republiške skupnost i z a ceste in v 
obUki kredi tov. Predvidevajo, da 
jo b o d o svojemu namenu svečano 
predali že v drugi polovici 
septembra letos. 

SLIKA IN BESEDILO: 
V. H O R V A T 

Dela na cesti pri Globokem 
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SREČNO V NOVO ŠOLSKO LETO! 
Kaj je lahko v življenju lepšega 

Icot mladost, če jo človek preživlja 
v urejenih družinskih in družbenih 
r a z m e r a h . S p o m i n i n a n j o , na 
šolska leta, na tovariše, ki so se 
porazgubili po svetu, na prvo 
pisemce. . . vse to je čas, po kate
rem se nam rado stoži ob pogledu 
na skupino šolarjev, na nasmejane 
obraze fantov in deklet, ki bodo že 

Marjan Šneberger z učenci šole v 
Selah v pogovoru za oddajo , ,Pio
nirji zdravo". Foto: M. Ozmec 

j u t r i p o s t a l i b o g a t e j š i za 
marsikatero spoznanje in življenj
sko resnico. 

Počitnice so mimo, bi lahko na 
kratko rekli in šolska vrata so 
znova na široko odprta za vse, ki si 
želijo znanja, ki se pripravljajo na 
poklic, na to , da bodo lahko že čez 
leto ali dve zamenjali delavca pri 
stroju, da b o d o lahko postali 
resnični samoupravljalci z vsemi 
pravicami in dolžnostmi. 

Brezskrbno otroško igro, ki smo 
je bili med počitnicami vajeni na 
vsakem koraku, je minuli četrtek 
zmotil šolski zvonec, ko se je tudi 
uradno začel prvi šolski dan. 
Seveda bo ob nabiranju novega 
znanja in nošenju težke šolske tor
be , o s t a l o še n e k a j č a s a za 
razvedrilo tistim, ki bodo pouk že v 
začetku vzeli dovolj resno, kot 
nekaj samo po sebi umevnega in 
potrebnega. 

Zanimalo nas je , kako so se v 
naših šolah pripravili na novo šol
sko leto, zato smo tega dne , 1. sep
tembra, nekatere tudi obiskali. 
Seveda je bilo zjutraj po sedmi uri 
že vsepovsod živahno vrvenje pred 
šolskimi zgradbami v S E L . \ H , 
N A R A P L J A H in v KIDRIČE
VEM. 

Tako nam je učiteljica Štefka 
Z L A H T I Č E V A , ki vodi podruž
nično šolo v Selah med drugim 
dejala: ,,V šoli Sela imamo letos 
štiri oddelke s skupno 59 šolarji in 
oddelek podaljšanega bivanja. V 
p r e t e k l e m le tu je bil o d d e l e k 
podaljšanega bivanja številen in 
tudi delo v njem precej naporno . 
Za letos p lani ramo, da b o m o imeli 
dva o d d e l k a s p o d a l j š a n i m 
bivanjem in računamo, da večjih 
težav ne bo . Čeprav živimo v 
izrazito kmetijskem predelu, je 

veliko staršev naših otrok zaposle
nih in je varstvo njihovih šolarjev 
še tohko bolj po t rebno . Te ugod
nosti se najraje poslužujejo mlajši 
starši, kjer sta po navadi oba 
zaposlena. 

Tisti učenci, ki so v podaljšanem 
bivanju, uspešneje obvladujejo 
šolske obveznosti in po navadi tudi 
z boljšim uspehom končajo razred. 

Pri nas že nekaj let upada število 
učencev saj smo jih imeli pred leti 
okrog 120, danes pa le polovico 
tega. Vendar računamo, da v 
prihodnje le ne bo tako kritično, 
saj se veča število mladih družin in 
da bo šola v Selah lahko še naprej 
uspešno delala. 

Šolsko leto začenjamo z dovolj 
učnega kadra, tudi prostori so še 
kar lepo urejeni, vendar se vsi 
skupaj že sedaj boj imo zime, ko 
imamo ob večjem mrazu kljub 
kurjenju v razredu ob 8. uri le 
40 C. Stare lončene peči ne morejo 
oddati dovolj toplote in segreti raz
redov, v prostornih hodnikih pa se 
vrti temperatura okrog ničle. Seve
da si vsi skupaj želimo na začetku 
šolskega leta, da bi te razmere 
nekako uredili v zadovoljstvo 
šolarjev in nas učiteljic. 

N e k a j t ežav i m a m o t u d i s 
prevozom učiteljic v šolo, ker ni 
ustrezne avtobusne zveze, popraviti 
in urediti pa bi morali tudi marsikaj 
na šolski zgradbi, stranišča so 
n e u s t r e z n a , d i m n i k i r a z p a d a 
jo . . . " 

Tako je torej na Selah. Pot 
pa nas je vodila tudi v NARA-

Marija Smolej, vodja podružnične 
šole v Narapljah. Foto: M. Ozmec 

P L J E , v podružnično šolo, ki jo 
vodi učiteljica Marija S M O L E J E -
VA. Že ob vstopu v šolsko zgradbo 
smo imeli občutek, da je vse lepo 
pripravljeno za sprejem šolarjev in 
nismo se motili . Čisti in prebeljeni 
hodniki , svetle učilnice. . . in žal 
tudi tukaj malo otrok, letos samo 
42. Tovarišica Smolejeva je dejala: 
, ,Letos imamo spet manj otrok in 
moramo imeti pouk združen, kar 
pomeni, da sta skupaj prvi in drugi 
razred ter tretji in četrti . V prvem 
razredu jih je letos komaj šest. 
Tudi pri nas bo podaljšano bivanje 
nekoliko okrnjeno in še ni izdelan 
dokončen u r n i k . " 

Ko smo povprašali po vzrokih za 
upadanje Števila učencev, nam je 
Marija Smolejeva odgovorila, da se 

Franc Lačen, ravnatelf OŠ Borisa 
Kidriča v Kidričevem 

Foto: M. Ozmec 

je nekaj mlajših družin izselilo in se 
ne vračajo med skope haloške 
griče. Tisti pa, ki so ostali, nimajo 
več toliko otrok kot včasih, ko je 
bila deset ali pa še več članska 
družina nekaj povsem vsakda
njega ." 

, ,Nekaj časa bo stanje takšno kot 
j e , " je ugotovila in nadaljevala: 
,,če bi bila možnost večje zaposlitve 
v Majšperku, jih bo tudi več 
ostajalo doma in bi bilo potrebno 
šolo obdržat i . K nam prihajajo iz 
Narapel j , Jelovic, Siteža, Plajnske-
ga, dela Kočic in dela Janškega 
v r h a " . 

V osnovni šoli , ,Boris Kidr ič" v 
K i d r i č e v e m , je s e v e d a s t a n j e 
povsem drugačno. T o pa je tudi 
edina šola v ptujski občini, ki ima 
le tos že t r e t j e le to u v e d e n o 
celodnevno šolo za učence do 
petega razreda. Ravnatelj Franc 
Lačen pravi: , .Resnično smo edina 
šola v ptujski občini, ki delamo po 
programu celodnevne osnovne šole 
na nižji stopnji. Ugotovili smo. da 
učenci in starši celodnevno šolo 
zelo dobro sprejemajo, da j im 
resnično nudi več kot zgolj pouk in 
prostovoljne dejavnosti, ker je 
v n j e n e m p r o g r a m u z d r u ž e n o 
pravzaprav vse: redno šolsko delo, 
delo, ki ga drugod morajo učenci 
opraviti, doma . imamo celo vrsto 
krožkov, skratka vzgajamo o t roka 
in ga pripravljamo za življenje v 
vseh ozirih. 

Ža l p a z a r a d i p r e m a j h n i h 
finančnih sredstev, ne moremo 
začeti s celodnevno šolo v petem in 
višj ih r a z r e d i h , seveda n a m 
primanjkuje tudi potrebnih prosto
rov. Prav zato še program ni tako 
enovit kot bi bil. če bi v celodnevno 
šolo lahko zajeli vse oddelke. 

Letos na začetku šolskega leta 
nekih posebnih težav n imamo, na 
razpisana mesta se nam je prijavilo 
dovolj učiteljev le na polovični 
delovni čas za skupine kot so mate
matika, telesna vzgoja, n imamo 
prijav. 

V tem šolskem letu imamo nekaj 
manj kot 600 otrok skupaj s 
podružnično šolo v Lovrencu, kjer 
bomo v naslednjem obdobju vložili 
tudi vse sile in sredstva, da šolo v 
Lovrencu končno adap t i r amo . Za 
tem bo prišla na vrsto šola v 
Kidričevem, kjer bi nujno potre-
bovah še eno igralnico, ki je za 
celodnevno bivanje otrok izrednega 
pomena. 

V Kidričevem in pri Lovrencu 
smo letos sprejeli 75 novincev, ki 
s m o j i m za prv i šo l sk i d a n 
pripravili tudi posebno slovesnost s 
krajšim kuhurnim p rogramom, 
dobili so knjižico . .Izidor ovčice 
p a s e " , ki jih naj vse življenje 
spominja na njihov prvi šolski dan. 
na čas, ko je igro zamenjalo šolsko 
d e l o . " 

Seveda bi lahko kaj podobnega 
zapisali o prvem šolskem dnevu 
tudi za druge šole, kjer se v teh 
dneh že polnijo šolski zvezki in kjer 
knjige dobivajo prva ušesa. . . pa 
naj ob koncu zapišemo samo še 
podatek, da letos obiskuje osnovne 
šole v ptujski občini 9150 učencev 
in da imamo prvošolčkov okrog 
1000. 

Vsem želimo veliko uspeha, do
brega počutja v šoli in srečno v 
NOVO ŠOLSKO L E T O ! 

mš 

fKoncert(duo)-Pahor-
Slama jutri v Ptuju 

Jutri ob 17. in 20. uri se bo v dvorani glasbene šole v Ptuju 
predstavil koncertni duo Pahor-Slama iz Trsta. Miloš Pahorje 
igral prvo flauto v orkestru tržaškega gledališča ,,Verdi', 
sodeloval pri različnih komornih ansamblih, danes pa poučuje 
glasbo na glasbeni šoli „J. Tomasinf' v Udinah. Tudi Dina 
Slama poučuje na isti šoli, končala pa je konzervatorij ,,G. 
Tartini' v Trstu, nato pa je študirala še na ,,Akademiji 
Chigiana" v SienL 

Duo sta ustanovila leta 1964 in od tedaj naprej sta 
gostovala po vsej Evropi in posnela celo vrsto plošč v Angliji in 
Ameriki ter snemala za italijansko, avstrijsko in jugoslovansko 
radio-televizijo. Kritiki so si o njunem nastopu edini „ 
mojstrska interpretacija, izredno usklajen duo, s svojo 
doživetostjo in smislom za glasbo sta takoj osvojila 
publiko. . . " 

Tako se tudi Ptujčanom jutri zvečer obeta svojevrsten 
koncert na flavti in čembalu, glasbeni dogodek, ki nam prinaša 
glasbo Leclaira, Haendla, Bacha in drugih. Med sodobnimi 
skladatelji pa jih je tudi nekaj, ki pišejo posebej za duo 
Palior—Slama in sicer Lovec, Merku, Michelini, Romovš, Stibilj 
in Švara. Na jutrišnjem koncertu bo še posebej zanimivo 
prisluhniti čembalu, instmmentu, ki ga imamo danes priložnost 
slišati le redko in ga bosta gosta pripeljala s seboj. Koncert je v 
okvim V. ptujskih kulturnih srečanj in ga organizira Kulturna 
skupnost Ptuj. 

N. B. 

Že nad 27 let prijateljica s knjigami 
Bilo je v torek popoldne, ko 

smo obiskali o rmoško ljudsko 
knjižnico in se tam srečali z Nežko 
Vaupotič. Za veliko pisalno mizo 
je sedela in bila objeta med knjige: 

pravljične, s trokovne, zabavne, 
skoraj skrita med romane, poučne 
in poljudnoznanstvene knjige. Kdo 
ne bi poznal krhke , majhne in 
prijazne ženske, ki se je popolno
ma predala knjigam in njenim 
bralcem. Skoraj vsak dan je v 
prostorih ljudske knjižnice, tam 
prebije tudi več kot pol dneva in 
vseh tistih 7200 knjig je njenih do
brih in zvestih prijateljic. 

,,Ni ne vem kako bogata ta naša 
ormoška knj ižnica" , je najprej 
de ja la N e ž k a V a u p o t i č . 
Pripovedovala je skromno, t iho, 
skorajda nežno. Mirna je videti in 
be sede , ki so n a m e n j e n e 
o b i s k o v a l c e m so i z b r a n e in 
resnično prijazne. Pozna domala 
vsakega obiskovalca, t ako , da zna 
ugotoviti kaj naj , ,post reže" temu 
ali onemu bralcu. 

, ,Doma sem iz Haloz, tam blizu 
Podlehnika sem se rodila. K temu 
poklicu so me nagovarjali učitelji 
iz šole v Podlehniku. Mars ikdo za 
ta poklic takrat ni vedel, še sanj.nlo 
se ljudem ni, kaj pomeni biti 
knjžničarka in delo s knjigami. Ko 
so nekateri moji bhžnji slišali to 
besedo so mislili, da gre za neko 
vrsto knjigovodje, ali neke vrste 
knjigopisca in tako dalje. N o , s 
š o l o , s e m i n a r j i in d r u g i m 
i z o b r a ž e v a n j e m sem p o s t a l a 
knjižničarka. Ja , moram povedati , 
da sem si poklic izbrala pravzaprav 
zaradi matere , ki je tako cenila in 
ljubila knjigo. Vneta bralka je bi
la. Leta 1948 me je Mija Štefe iz 
Ptuja zares pripravila, da sem 
postala to , kar sem še danes. Moje 
prvo službovanje se je začelo v 
Poljčanah. V tem bivšem okraju 
sem bila leto dni in pol. Potem 

sem se vrnila na Ptuj in tukaj sem 
delala 12 let. Imenitno sem se 
počutila v starem očaku ob Dravi. 

No, poti življenja se včasih 
drugače zasuknejo in človek pač 
sledi tem spremenjenim potem. 
Tako sem zašla v Ormož . Bilo je 
to leta 1963. Takrat je bilo v 
knj ižnic i s a m o 1200 k n j i g . 
Knjižnica je bila povsem drugačna. 
Skromne knjige, skromni prostor i , 
skromno število bralcev. Kasneje 
se je knjižnica novo organizirala in 

Nežka Vaupot ič na s v o j e m 
delovnem mestu 

danes se lahko pohvalim, da je na 
policah 7200 knjig. 

Kot vsaka druga knjižnica, se 
tudi ormoška srečuje s problemi. 
Še vedno se za knjige ne daje do
volj denarja. Največ kritičnih be
sed pa vsekakor gre na rovaš va
ških oziroma knjižnic v krajevnih 
s k u p n o s t i h . P o n e k o d t a k i h 
knjižnic sploh ni in je to precej 
klavrno, kajti knjiga je vendarle 
košček kulture in prek nje se člo
vek tudi izobražuje, krepi n a r o d n o 
zavest, patriotizem in podobno . 

V lanskem letu je knjižnica 
posodila 10669 knjig in je knjižni
co obiskalo 5456 občanov. V 
čitalnici pa je bilo prebranih 2100 

del. Skupaj torej 12669 del in 6941 
obiskovalcev v ormoški ljudski 
knjižnici. Knjižnico obiskuje naj 
več pionirjev in mladine, obisk 
starejših bralcev je precej padel . 
Prav gotovo sta televizija, rad io , 
pa tudi časopis v veliki meri 
odvrnila bralce od knjige. Skoda, 
da je temu t ako . Vendarla pa ne 
morem trditi , da ljudje sploh ne 
berejo knjig, še precej berejo in 
prav je t ako . 

Vesela bi bila, j<" bi se uresniči
la sicer s k r o m n a ž e l j a " , j e 
nadaljevala Nežka Vaupotič in se 
za hip ali dva zazrla v eno izmed 
praznih poUc, , ,da bo ormoška 
ljudska knjižnica lahko nudila 1 
knjigo 10 bralcem. U p a m , da se bo 
ta želja nekega dne uresničila, 
kljub temu da je denarja malo in 
da knjiga postaja iz dneva v dan 
draž ja . " 

Ob koncu velja omeniti , da 
Nežka Vaupotič zbira, seveda v 
o k v i r u l j u d s k e k n j i ž n i c e , vse 
pisane vire, ki kakorkoli omenjajo 
Ormož in njeno okolico. Teh knjig 
j e t o v a r i š i c a N e ž k a z b r a l a že 
precej. N a policah so t ako dela 
Vraza, Meška, Rakuše, Kremplja, 
Rakove, Cajnka , Borka , Bohanca 
in ne nazdanje tudi dela Mar t ina 
Rojca, ki piše v nemščini. Poleg 
tega je zbirala in še zbira besedila 
starih ljudskih pesmi. . . no besedo 
ali dve o tem pa kdaj drugič. 

Mladih obiskovalcev se je kar 
trlo v tesnih prostorih o rmoške 
ljudske knjižnice, tovarišica Nežka • 
je spel sedla za mizo in beseda je 
spet stekla o knjigah, o zaporednih 
številkah, konsignaturi , poleg tega 
pa t u d i o vseb in i k a k e g a 
slovenskega ali tujega dela. Skoraj 
neopazno smo se izmuznili iz obje
m a š t ev i ln ih k n j i g . N e ž k a 
Vaupotič pa je tam ostala še bolj 
objeta . . . 

Besedilo in sUka: zk 

Ogranali seljačke sloge v Cirkovcah 
Ptujska kul turna srečanja se 

nadaljujejo. V sobo to b o v d o m u 
krajanov v Cirkovcah nastopila 
folklorna skupina iz Dome Du-
brave iz SR Hrvatske. Folklor is t i 
iz sosednje republ ike se b o d o 
predstavili z bogat im in pestr im 
nas topom starih narodnih plesov. 

Čeprav so dela pr i d o m u 

krajanov v največjem delovnem 
razmahu in sicer pri urejanju 
okolja in pros torov otroškega 
vrtca, organizatorji upajo, da bo 
do sobote d o m nared in b o tako 
lahko sprejel vse ljubitelje folklo
re. 

Nastop „Ogranak seljačke slo
g e " iz Donje Dubrave bo v 

soboto 10. septembra ob 19. ur i . 
Prireditelji, t o so kul turna skup
nost, krajevna skupnost skupaj s 
prosvetnim društvom, pričakujejo 
velik obisk. Seveda bilo bi prav, 
da bi se tega srečanja udeležili 
krajani krajevne skupnost i Cir-
kovce ter iz sosednjiti krajevnih 
skupnost i . zk 

. VIDA R0J8C . 

UPORNE 
SLOVENSKE G O h C E 

(13 . nadaljevanje) 

ALOJZ P E R G E R , narodni budi tdl j , zgodovinar in leksikograf s e j e 
rodil 1776 v Destmiku in umrl 1839 v Norickem vrhu pri Gornji 
R a d g o n i Študiral j e pravo v Gradcu in postal graščinski u radnik . K o t 
dijak je spoznal Leopolda Voikmerja , domoljubnega pesnika, k i j e vplival 
nanj. Pričel j e zbirat i narodne pesmL Sestavljal je tud i primerjalni slovar 
slovenskih jezikov. Pri tem delu mu je korist i lo njegovo poznavanje skoro 
vseh slovandcih jezikov. Perger je bil vsestransko izobražen, s£g se je 
zanimal za zgodovino, zemljepis, numizma t iko , jezikoslovje, astronornijo 
in gospodarstvo. Zanimal se j e tudi za razne jezike in je pisal celo turško 
slovnico. Objavil je nekaj zgodovinskih č lankov . V p reporodn i dob i j e 
kot navdušen Slovenec in Slovan vplival na števihie znance in dijake. 

RADOSLAV PIPUŠ, gospodarstvenik in narodnjak se j e rodfl 1864 
pri Sv. Križu pr i Mariboru in je umri 1928 v Mariboru. Deloval ie p ro t i 
nemškemu društi^u Schulverein v Sp . Kungot i ( 1 9 0 5 - 1 9 1 8 ) , za 
okrepitev slovenstva v Šentilju v Slovenskih goricah in v Marenbergu 
(Radije). Pod njegovim vplivom | e kupila Družba Cirila in Metoda sredi 
Maribora stavbisče za slovensko solo. Dosegel j e , da so leta 1900 uvedli 
poleg nemščine tud i slovenski jezik n a sodišču v Mariboru. Zavzemal se 
je za razvoj slovenske trgovine in obr t i v Mariboru in je deloval k o t 
odbornik s l o v e n j e posojilnice. Pol i t i čno je bil slogaš. Le t a 1900 j e 
kandidiral za d r ž a v n i z b o r v mestni skupščini M a r i b o r - P t u j . Istega le ta je 

uspešno vodil volitve v mariborski okrajni zas top . Nastopal je za 
združi tev vsega slovenskejia e tn ičnega ozem^a p o d e n o nadsodisče . Bi l je 
publicist narodnostnega gibanja. 

J A K O B PLOJ se je rodi l "1830 v Grabonošcu pr i Jurju ob Sčavnici in 
umri v Ptuju 1809. Bi l je odvetnik v Ljutomeru m v Ptuju . Leta 1848 je 
bil v Gradcu č lan š tudentske legge. Z njo je odpotoval v p o m o č na 
Dunaj. V Ptuju j e deloval z narodnjakom H e r m a n o m ; v Mariboru , kjer je 
bil odvetniški pripravnik pri Domlnkušu pa z njim ter Trstenjakom in 
S e m e c e m . Ploj in Sernec sta bila p o b u d m k a za ustanovitev mariborske 
či ta lnice. V Ljutomeru je bil Ploj organizator tabora , soorganiziral je tud i 
tabor na Kapeli. Na zboru v Žalcu j e nastopil za uvedbo slovenščine v 
š d a h in uradilu Pri volitvah leta 1869 j e bil č lan centralnega volilnega 
odbora za slovensko Štajersko. V Ptuju j e bil d o 1881 č lan mestnega 
zas topa in č lan okrajnega zas topa, odbornik in predsednik či talnice, leta 
1884 soustanovitelj posojilnice in njen odbornik d o smrt i . Le ta 1 8 8 2 j e 
sodeloval pri nakupu Narodnega doma. V Ptuju je bil predsednik 
pol i t ičnega društva P O Z O R in j e vne to podpiral slovenske dflake, zlasti 
pa p tu j sko dgaško kuhinjo. Bil j e tudi odbornik Slovenskega pol i t ičnega 
društva za Štajersko. Po taborih je nastopal v pokre tu mladoslovencev in 
kandidiral v okraju na mladoslovenskem programu p r o t i konservativcu 
Hermanu in nemškemu liberalcu Wurmbranda . 

MIROSLAV PLOJ, sin Jakoba , narodnjak, rojen 1862 v Ptuju j e bil 
pravnik, uslužben pr i f inančnem ministrstvu na Dunaju, kjer je bil 
predsednik podpornega društva za slovendce visokošolce. Leta 1899 je 
bil imenovan za dvornega svetnika pri vrhovnem upravnem sodišču na 
Dunaju. Le ta 1901 je bU izvoljen na narodnem programu v d ržavn i zbo r 
za k m e č k i okohš P t u j - L e n a r t - L j u t o m e r - O r m o ž - Š m a r j e - R o g a t e c . V 
državnem zboru se je priključil z Rob ičem hrvatsko-slovenskemu k lubu . 
Z Roz ino in Ju r te lo je poskušal prepreč i t i nadaljevanje pol i t ične 
diferenciacije. Z a t o je na obnovljenem koscrvativnem programu hotel 
očuva t i slovensko poUt ično slogo. K o t slogaški k a n d i d a t je propade l na 
volitvah leta 1911 pro t i Brenč iču . 

V državnem z b o r u j e sledil Miroslav Ploj takt iki ,gmladočehov" t o je 
za enoten nastop jugoslovanskih poli t ikov. Zavzemal se je za 
enakopravnos t slovenščine v šolah in uradih. Sodeloval je pr i 
prizadevanjih za ustanovitev slovenske univerze, za k m e č k e k o n s t i 

svojega volilnega okraja. Le t a 1906 je p o s t a l podpredsednik Slovenske 
zveze, naslednje leto pa Zveze južni l i Slovanov. Njen predsednik j e bil 
leta 1909 . Deloval je tudi v deželnem zboru k o t č lan finančnega in 
vinarskega odseka. Leta 1904 je predlagal obvezne stanovdce kme t^ske i 
zadruge in obvezno zavarovanje živine. P o prvi svetovni vojni je b i l j 
načelnik jugoslovanske likvidacijske komisije na D u n ^ u , na to p a ' 
jugoslovanski delegat pr i dunajski sekciji reparacijske konference v 
Parizu, nato p a finančni strokovnjak jugoslovanske delegacije p r i 
leparac^ski komisiji , kjer je deloval d o njenega razpusta leta 19.)1. 
Jugoslav^o je zastopal na mnogih mednarodn ih konferencah f inančnega 
z n a č k a . Z n a n j e njegov govor o oc^lačevanju vojnih dolgov. Narodnjak 
Mirodav Ploj je umr l v Mariboru le ta 1944. 

ANTON PLOJ, narodnjak in gospodarstvenik se je rodi l v Mariboru 
leta 1861 , kjer je umri leta 1 9 4 1 . Bil je Miroslavov bra t . Tud i on j e 
študiral pravo. Bil je več le t no t a r v Gornji Radgoni , kjer j e ustanovil in 
vodu posojilnico (1891) in k m e t ^ s k o č i ta lnico. Či tanica j e bila žarišče 
slovenske misli, posojilnica pa njena g o ^ o d a r s k a opora . Prvi je zače l v G. 
Radgoni dos ledno slovendto uradovat i . Svojo knjižnico je p o d a n i ptujski 
gimnazijL 

Družina narodnjakov Plojev ima svojo grobnico na ptujskem 
mes tnem pokopal išču. Skrb zanjo in za druge grobove, kjer počivajo 
zaslužni slovenski polit iki , naj bi bila č a s tna d d ž n o s t zgodovinskih 
društev. 

V I N K O POLJANEC, borec za slovenske narodne pravice, s e j e rodi l 
v Des tmiku in je umr i l e t a 1938 v Škocjanu p r iPod junL K o t narodnjak 
je deloval na Koroškem, kjer je služboval k o t duhovnik . V ko roškem 
deželnem zboru j e branil slovenske pravice. Zastopal j e g o ^ o d a r s k e 
korist i slovenskih k m e t o v v kmet i jski zborn ic i v Celovcu. Bil j e izvrsten 
ljudski govornik. Le ta 1932 je v o d i turnejo koroških pevcev p o 
Sloveniji Pisal je č lanke v list Koroški Slovenec. Podpira l j e slovenske 
učne zavode, kar j i h j e še ostalo p o prvi svetovni vojni n a Koroškem. Ko 
so nacisti prikljuciU leta 1938 Avstrijo k nemškemu rajhu, so Poljanca 
internirali v Pl iberku, kjer je h u d o zbolel . Na smr t bolnega so poslali 
domov, kjer je umr i . 

Nadaljevanje pr ihodnj ič 
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Člani plesno-sccnske sekcije 
Kluba mladih Ptuj so se udeležili 
mednarodne poletne baletne šole, 
ki je potekala v Rovinju. Pod 
v o d s t v o m z n a n i h e v r o p s k i h 
u m e t n i k o v in p e d a g o g o v so 
spoznali nove smeri v izraznem 
plesu in baletu. Udeležbo v Soli so 
j im finančno omogočili : OK ZSMS 
Ptu j , KS Ptu j , OK ZKS Ptu j , 
Mercator , Izbira in Perutnina, del 
sredstev pa je prispeval klub mla
dih Ptu j . 

Mira Mijačevič je mentorica 
plesno-scenske skupine Kluba mla
dih. Pogovarjali sva se o plesu, šo
li in o njej. 

Šole so se udeležili s amo štirje 
člani sekcije: Rebeka Varju, Slavi-
ca Pere, Liljana Horva t , Dušan Si
tar in Mira Mijačevič kot mentori
ca. Šola pomeni mladim veliko 
vzpodbudo za nadaljnje delo, saj 
so se vsi člani razen Mire prvič 
seznanili s klasično baletno tehni
ko. Vadih so dopoldan in popol
dan pod vodstvom znanih baletnih 
m o j s t r o v : C h r i s t i n e J u f f s 
Londona jih je seznanil z moder-

„Ples mi je ostal nekakšna 
velika ljubezen" 

nim plesom (tehnika Graham et 
Cunningham), Christiane Berger iz 
Luxemburga j ih je učila klasičnega 
baleta, Marie-Christine Canbadelis 
iz Pariza je imela vaje jazza. V tem 
času je s profesionalnimi baletnimi 
plesalci delal prof. Rojko Pakaski , 
d i r e k t o r n a r o d n e g a b a l e t n e g a 
gledališča Skopje in Ptujčani so 
gledali tudi njegove ure. Seveda je 
bilo v šoli še več znanih evropskih 
baletnih pedagogov kot na primer 
Irina Baronova, Anton Dolin, Igor 
U r o s e v i c , ki j e i n i c i a t o r in 
organizator te šole (traja že 7 let) 
in tudi umetniški vodja tega teča
ja. 

Mira je mentorica skupine, sem 
zapisala že uvodoma . Lahko se 
smatra za Ptujčanko, čeprav je 12 
let preživela v Zagrebu, kjer je bila 
na š o l a n j u . Z a d n j a s v o b o d n a 
dejavnost ji je bil in ostal ples. Če
prav ni končala baletne šole ji je 
delo v k o m o r n e m a n s a m b l u 
slobodnog plesa, kjer je bila 3 leta 

V2^a plesno scen^e ^ p i n e . 
Foto: N. Topolovec 

tudi asistent umetniškega vodje 
Milane Broš, prineslo znanje za 
katerega lahko rečemo, da je na 
profesionalnem nivoju. Delo Mila
ne Broš je bilo povsem svojstveno, 
grajeno na improvizaciji. Tudi 
plesne predstave, ki jih pripravlja 
Mira imajo v osnovi improvizaci
jo . Sam termin improizacija bi 
l a h k o p r i v e d e l k o g a t ud i v 
napačno razlago. T o ni anarhi ja , 
ko lahko vsak počne kar se mu 
z l jub i . T o bi l a h k o n e k a k o 
vzpostavili z glasbeno improvizaci
jo pri jazzu, za kar je znano , da 
mora vsak glasbenik jazza biti 
virtuoz na svojem instrumentu, 
mora obvladati tehniko. Enako 
velja za plesno improvizacijo. 
Plesalec improvizira svoj ples, 
vendar samo na osnovi tehnike, ki 
jo obvlada njegovo telo in na ta 
način izraža dogovorjeno skupno 
idejo celotne plesne predstave. Na 
ta način, če gre za kolektivno 
plesno improvizacijo, mora vsak 
plesalec upoštevati dogovorjene 
glasbene, časovne in prostorske 
koordinate . 

Mira načrtuje za člane plesno-
scenske sekcije zanimiv program 
dela. Pri plesu načrtuje upo rabo 
glasbe, športnih iger, recitalov.. . 
Vendar pa se pri delu srečujejo tu
di s težavami, kako napraviti 
glasbeno montažo , ker v Ptuju ne 
obstaja arhiv s sodobno glasbo 
(elektronsko). 

Zakaj se je Mira odločila, da de
la z mladimi? Imela je več možno
sti za prosto udejstvovanje. Sekci
ja v klubu, idealni pogoji za delo 
(prostor kot osnova) pa so j o 
pritegnili , ,Neka notranja potreba 
me sili, da se z nečemer ukvarjam, 
ples pa mi je velika l jubezen," je 
opravičila svoje delo. 

Cesa si Mira želi? , ,Nekdo bi 
n a m m o r a l p o m a g a t i In 
sofinancirati naše delo, naše potre-

Mira Mijačevič 

be. Saj ena sama predstava terja 
uporabo več medijev, glasbo, ples, 
kostume, svetlobo, sceno, film... 
kar pa se ne da zimprovizirati . Ce 
ne bo denarja b o m o moral i ostati 
pač na siromašni de javnos t i " mi je 
ob koncu de ja la . " 

Skupina je z delom že začela 
tudi v jesenskem obdobju , oz. 
nadaljujejo od Rovinja. Vadijo 
vsak večer v Klubu mladih od 7. 
ure zvečer in v svo jo s r e d o 
sprejemajo nove člane. 

Delo skupine je nekakšna novost 
za naše občinstvo, za naše ljudi, 
saj takemu delu, takemu načinu 
izražanja misli, hotenj nismo bili 
va j en i . S icer p a vel ja t u d i 
pripomniti , da je skupina ena red
kih v Sloveniji, ki se ukvarja s 
t o v r s t n o d e j a v n o s t j o . T o so 
spoznali tudi na seminarju v Rovi
nju, katerega so se udeležih tudi 
Celjani, Ljubljančani, Tržačani in 
Beograjčani, pa seveda tudi tečajci 
iz F r a n c i j e , A n g l i j e , Be lg i j e , 
Holandije . . . 

N. Topolovec 

Malo za šalo, malo za res 
oLMDAOrmož77 

LMDA Ormož 77 je le tos 
končana . Z a brigadami je ostalo 
samo 10 km dolga, a k o n č a n a 
tiasa in spomin, spomin na žu^e 
in poljube. 

Res, delo je bilo težko . Zjutraj , 
ob 4 . 30 smo že moral i vstat i in i t i 
k jutranji telovadbi. Temu je 
dedi lo pospravljanje spalnic, 
umivanje, zajtrk, zbor, dvig 
zastave in odhod na traso. Delo se 
je pr iče lo t o č n o ob šesti ur i . Ce 
smo n a delovišče prispeli 
p r e d č a s n o , smo morali p o č a k a t i 
Kdor ne verjame naj vpraša mene , 
ker nisem imel ure, sem vedno 
počaka l nekaj deset m i n u t več. 

Kadar j e deževalo, smo ostali v 
naselju. Mislim, d a ni treba doda t i , 
da je vladalo vsesplošno zanimanje 
za vremenske n a p o v e d i 

Tore j , ob šestih se je z a č e l o 
delo . C e si i m d srečo, da si dobi l 
k r amp in lopa to , se je „ s reča" 
nadaljevala in dobi l si zemljišče, 
kjer si k r a m p l a h k o uporab^a l 
t i e z zastoja. Zače l si k r ampa t i ob 
šestih in si k i ampa l , k rampal d o 
dvelu Dmgi so p a slikah. Te si 
opazoval z mešanimi o b č u t k i 
Norma j e bila 5 m na vsakega 
brigadirja, toda vsakje skopal 2 m 
ali več še zraven. 

Ob 10. Ulj j e bila maUca. Ce si 
vrgel dežurnega na finto aH če si 
imel zveze si dobi l dvojno porcq o. 
C e si bil žejen si l ahko pi l sok ali 
v o d o . Toda pravi brigadirji vode 
ne p^e jo . P o vodi se namreč 
d e l q o zabe, z a t o j e bi lo t reba 
poiskat i dobre ljudi s po ln imi sodi 
vina ali šmamKe. (ko sem vprašal 
brigadirja, kaj mu bo ostalo v 
najlepšem spominu, m i j e odvrnil, 
da p rge tn i h l adm vinski 
h r a m i . . , ) . , , Pitje in točenje 
alkohcda j e bilo n a trasi 
p repovedano . Ce si hote l p i t i kaj 
boljšega ^ m a m i c o , v ino) si mora l 
oditi s trase. • 

Ob dveh popo ldne j e bi lo k o n e c 
dela, in vsi • blatni , p r g e t n o 
opečen i od sonca smo se s p e s m g o 
vrnili v naselje. J a m a n o 
ugotovili, da je zmanjkalo vode . 
P o obi lnem kosilu•, (Jcuharice se je 
dalo č i s to z lahka vreči na finto) 
smo imeli u r o poč i t ka . P o t e m smo 
spet delali ( to p o t ni bi lo norme) . 
Brigadirji, ki so se želeli špo r tno 
udegstvovati, so imeli n a voljo ce lo 

eno mizo za p i n g - p o n ^ nekcd 
šahov in televizor za gledanje 
nogometn ih tekem. Ob praznikih 
smo igrali pravi nogomet , s pravo 
žogo na pravem igrišču. 

P o večerji je bil zbor , spuščai^e 
zastave m dnevna zapoved. 
Besedilo dnevne zapovedi vem do 
pike n a t a n č n o n a p a m e t . 

Ob spuščanju zastave smo peli 
h imno. V e d n o smo j o zapel i bolj 
žalostno in t iho, samo enkra t smo 
jo zapel i m o č n o in g lasno iz vsega 
gria. T o je bilo tisti večer , k o smo 
obiskali o rmoško vinsko' k l e t 
Takrat se je tresla Vel ika Nedelja z 
gradom vred. 

P o z b o m smo imeli p r o s t o do 
desete ure in to si izkoristil za 
osebne ab družbene po t rebe . Nek 
brigadir iz Spl i ta j e r e k d : 
»Bratstvo d o m u , j e d i n s t v o n o č u ! " 

Te§a smo se vsi držali, čeprav to 
ni bilo v dnevni zapovedi . Ob 
desetHi smo m o r a h b i b v posteljah 
in ugasnit i vse l u č i Ker p a j e bil 
dan dolg in d d o težko , smo kmalu 
vsi z&spah^ tud i d e ž u r n i In vsi 
smo sargali, tud i dežurni . Vsi smo 
d a d k o sanjali o k rampih in 
lopatah, tudi d e ž u r n i In z j u t r ^ 
ob 4 . 3 0 , s m o se vsi zbudil i , tud i 
dežu rn i 

Bilo j e tudi nekaj z d o lepih 
dogodkov. K d o bi l a h k o pozabi l 
taborni ogenj in pesmi, k i smo j ih 
peli objeti CMcroe raren, k d o more 
pozabi t i junSko praznjenje 
steklenic piva, k i smo i ih dobil i v 
dar od driige brigade (pozabili so 
namreč zastavo na delovišču in mi : 
smo j o z v e s e l e m pobral i in 
zamenjali z a dva zaboja piva). 

Dnevi, tedni so tekli m p r i š d j e 
konec . Vsak je dobil zashiženo 
priznanje ali z n a č k a Zabušan t i 
niso nič dobili . 

In p r i š d je dan slovesa, mora l i 
smo se p o d o v i t i o d tovarišev, s 
ka ter imi smo preživeU mesec d n i v 
najtesnejšem prgatel js tvu. Tekle 
so solze, padali so poljubi , pisali' 
naslovi K d o se ne bi j o k a l ob 
slovesu?' Obljubili smo si, da se 
v id imo na drugih akcijah, da si 
b o m o d o p i s o v ^ Mnogo srno si 
obljubil i OdšU so, in tudi m i smo 
bogatejši z a eno izkušigo. 
D R U G O L E T O SE SPET 
DOBIMO! 

V nedeljo odprli otroški 
vrtec 

Po otvoritvi si je okoli 300 krajanov ogledalo prostore 
otrodcega vrtca 

V nedeljo popo ldne j e bila v 
Cirkovcah krajša slovesnost o b 
otvoritvi otroškega vrtca, kjer bo 
svoje mes to našlo 4 0 o t r o k . 
Otroški vrtec j e v d o m u krajanov, 
kjer j e že urejena telovadnica ter 
ku l tu rna dvorana. Nad vrtcem 
b o d o v prihodnje še urediti 
jedilnico in stanovanja za učitel je 
in delavce osnovne sole Cirkovce. 

Vr tec sta financirala dcupnost 
otiroScega varstva obč ine Ptuj ter 
krajani, ki so v ta namen zbirali 

sredstva s krajevnim samoprispev
k o m . Vr tec b o o t r o k e sprejel še ta 
teden. 

Otvoritvi so prisostvovali druž
benopol i t i čn i in javni delavci 
krajevne skupnost i , predsednik 
izvršnega sveta SO Ptuj , Sonja 
Vel ičkovič , predsednica izvršnega 
odbora skupnost i otroškega var
stva ter številni krajani iz vasi v 
krajevni skupnos t i Cirkovce. 

BesedUo in slika: zl̂  

SLOVENSKA ROKOMETNA LIGA - MOŽKI 

RK, Jože Kerenčič" Ormož-
Brežice„Posavje" 25:21 (11:10) 

M E S T N A G R A B A : Gledalcev 
300 

SODNIKA: Dorn in Pečkovnik, 
Celje — dobra 

RK O R M O Ž : Valenko, Grivec, 
Bezak S., Zabavnik, Hanželič 5, 
Turin, Lah 6, Bezjak M. 5, Sabo, 
Perger 6, Pavlovič 3, Gaberc . 

BREŽICE: Škofca, Kolin M. , 
Božančič 8, Bosina 3, Vertovšek 1, 
Zagode, Zavlada v 2, Rozman F . 3, 

Lango 3, Blatnik 1, Prosevc, J. 
Rozman. 

V novi tekmovalni sezoni 77/78 
se je ekipa Ormoža okrepila s tre
mi kvalitetnimi igralci iz Velike 
Nedelje. Vsi trije so se zelo dobro 
vključili v ekipo, kar so tudi poka
zali na sobotni tekmi. 

Sama uvertura v novo rokomet
no sezono, nam je prikazala zelo 
kvaliteten rokomet , predvsem s 
strani domačih igralcev. 

Razumljiva je začetna trema 
domačinov ter vodstvo gostov, vse 
do sredine prvega polčasa. 

Z dobro igro, predvsem pa z 
dobro o b r a m b o so domači igralci 
nadoknadili zamujeno ter vodstvo 
gostov spremenili v svojo korist« 
Drugi polčas je potekal v popolni 
premoči domačih igralcev, ki so 
povsem onemogočili goste v napa
du. 

S hitrimi kontranapadi so po
večevali razliko v zadetkih, ki je na 
koncu znašala za 4 gole. 

Vsa pohvala domači ekipi za 
izredno požrtvovalnost , medtem ko 
je pri gostih bil edini nevaren igra
lec Božančič. 

J a n k o Rihtarič 

Z a g r a d n j o s p l o š n e b o l n i š n i c e d r . J o ž e t a P o t r č a 
s o d a r o v a l i : 

K R A J E V N A S K U P N O S T M A R K O V O ! 
N A M E S T O V E N C A N A G R O B A l o j z a S t r e l c a iz N o v e vas i 

5 0 0 , 0 0 d i n 

T E R P I N C T I L K A i z P t u j a 2 . 0 0 0 , 0 0 d i n 

Darovalcem iskrena hvala! 

Z A H V A L A 
Ob težki izgubi našega dobrega moža in oče t a 

AVGUSTA DIMICA 
šoterja 

se zahva^u jemo vsem prqate l iem in znancem za vso izkazano p o m o č in to lažbo v času njegove 
bolezni in ob prerani s m r t i Posebno zahvalo smo dolžni gasilskemu dmš tvu Majšperk - vas in 
iijegovim č l a n o m vsakemu posebej , Združenju šoferjev in avtomehanikov Ptu j , podjetju 
Agrot ranspor t Ptuj , godbi in pevcem, gasilcem iz ostalih društev in vsem, k i so poskrbeli za t ako 

ganljiv sprevod. 

Majšperk, 1. septembra 1977 

Žalujoča žena Breda z otrdel! 

mladi dopisniki 

mladi dopisniki _ _____ 

mladi^pisniki 

mladi dopisniki 
MI S M O T I T O V I , T I T O J E N A Š 

Kot vsak otrok ljubi svojo mater , 
tako l jubimo mi vsi T I T A . Ta 
človek je naš in b o naš ostal. Mi 
pionirji ga imamo zelo, zelo radi. 
MLADINA pa je T I T U največje 
bogastvo. Za njegov 85. rojstni dan 
mu iz vsega srca želim mnogo 
zdravih let med nami in da bi še 
dolgo vodil našo domovino . MI 
SMO T I T O V I , T I T O JE N A § ! 

Lea Fras , 3 /a , 
Juršinci 

T U D I M I P O M A G A M O ! 

Veliko je bilo akcij po vojni: 
graditev cest, železnic, mest . . . in 
tudi v poznejših časih je bilo in so 
še akc i j e v zvezi s č i ščen jem 
okolja. Letos je bil teden čiščenja 
okolja približno pred enim mese
cem. Imeli smo tri delovne akcije, 
okolica šole: vrt, drevesni nasadi, 
2Elenice, grede za rože, vse to smo 
očistili odvečne trave, papirja, list
ja in vsega drugega, kar dela slab 
videz; čez nekaj dni je bila spet 
organizirana akcija T R I M STEZA 
DN' u l i c e . PO trim stezi je bilo 
veliko listja in vehko odpadkov po 
raznih ulicah pa predvsem stara 
krama in odpadki . Bila je pa tudi 
še ena akcija, v kateri so bile za 
počistiti ulice, ki so okoli naše So
le. Veselili smo se vsake take akci
je. Vsi bi zelo radi bili na mestu 
tistih brigadirjev, ki so gradili in 
p o m a g a l i d r u g i m t a k o j p o 
osvoboditvi, kajti vedeli bi, da 
opravljamo dobro delo, ki pa bi 
tudi koristilo naši domovini . Sami 
nase bi bili ponosni in tudi drug na 
drugega. Kajti žrtve, ki so bile med 
drugo svetovno vojno so čakale ta 
dan in se zato tudi borile, vendar 
^ niso dočakale . 

Klementina Perko, 5/d, 
0 § Franca Osojnika, Ptuj 

RANJENO 
SRCE - POZABLJEN 
ROJSTNI DAN 

Bila je septemberska nedelja. 
Budilka me je zbudi la . In h i t ro 
sem vstala in se p r i č d a o b l a č i t i 
Že zdaj sem se veselila lepega 
planinskega Eleta. 

S postaje smo se odpeljah z 
v lakom. Cas je h i t r o mineval. T u d i 
•v planinskem d o m u je bilo v e s d o . 
Popcddne smo šli v dc i ino . Zvečer 
smo se pr ipdja l i z vlakom v 
Poljčane. 

Tega d n e je imela m a m a rojstni 
dan. T o sem še p o d vtisom lepega 
izleta pozabila. Na mizi v dnevni 
sobi so bili piškoti , v kuhinji so 
bile skodelice, umazane o d kave. 

„ J e bil k d o pr i nas ! " sem 
vprašala, k o sem v i d d a vse t o . 

Mama je obrnila gjavo malo 
stran in dejala s stisnjenim glasom: 
„Obisk sem i m d a ! " Nisem vedela, 
zakaj je to povedala tako tiho, 
tako žalos tno. 

Odšla sem v svojo s o b a Pogled 
mi je obvisel na koledar ju , kjer je 
bik) napisano: . M A M A 1 9 4 L ' ! 

Stisnilo me je pr i s c u . Z d a j sem 
vedela, zakaj je bila mama tako 
t iha , t ako žalostna. Vedela sem, 
da j i ne bi mogla pogjedati v oČi 
Naredila sem čcstit tco in j i j o 
nastavila na n o č n o omarico. Sla 
sem s p a t 

Zjutraj me je m a m a zbudi la . Ko 
sem šla mimo njene pos td je , sem 
pogledala na čes t i t ko , Mama je to 
opazila in se nasmehnila- To ni bil 
nasmeh velike sreče. To je bil 
t rpek nasmeh. 

Andreja E r d k n , 
7 / a , OS Poljčane 

KmETIJ/KI KOmBinAT PIUJ so o 

pluj/kc toplice 
62250 PTUJ, Aleja bratstva in enotnosti 1. Tel. 77-782. Telo.: KK Ptuj 33208 
2iro račun SDK Ptuj 52400-601-10126/M-28 

Vse ljubitelje plavaina vabimo v Ptujske top l ice , kjer b o v 
soboto 10. septembra 1977 ob 8.30 tekmovanje v plavanju za 
prehodni poka l Ptujskih topl ic . Med sabo se b o d o v razhčn ih 
discipUnah pomeri le ekipe pobra ten ih o b č i n . 

V pr imeru slabega vremena se b o tekmovanje odvgalo v 
pokr i tem bazenu. V tem primeru bo pokr i t i bazen v t em času (od 
8 3 0 do 13 . u re) za ostale obiskovalce zaprt . 

Obveščamo vse obiskovalce Ptujskih topUc, da b o d o v času 
od vkl jučno 12. septembra do vključno 15 . septembra 1977 
zaprt i pokr i t i bazeni zaradi nujnih vzdrževalnih del. V lepem 
vremenu bo kopalcem na voljo kopanje v olimpijskem in 
rekreacijskem bazenu na pros tem. 16. septembra 1977 bo 
kopanje v pokr i t ih bazenih zopet mogoče . 

zk razumevanje in za številni obisk se p r iporoča kolektiv 
TOZD Ptujskih t o p l i c O s n o v n a šo la V i d e m pr i 

P t u j u razpisuje p r o s t o d e 
l o v n o m e s t o 

u č i t e l j a b i o l o g i j e — 
k e m i j e 

P o g o j : p r e d m e t n i uč i te l j al i 
p r o f e s o r . 

N a s t o p de la t a k o j . 

Razp i s ve l j a d o z a s e d b e d e 
l o v n e g a m e s t a . 
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ROKOlVlET 

REPUBLIŠKA ROKOMETNA LIGA SELEKCIJ 

Drava-Poiana 28:22(13:8) 
Nastop v najvišjem tekmovanju I. slov. ligi vzhod je opravičen. 

Dravašice so v sobo to s dopadlj ivo igro nadigrale svoje sovrstnice. 
Simpat ične gostje so se preds tav ik k o t solidna ekipa iz Pomurja. P o 
izenačeni ign v prvem delu so domač inke u ^ e l e rezul ta t od ioč id v svojo 
k o r i s t 

V drugem delu pa so se gostje razigrale in uspelo j im j e zmanjšati 
rezul tat na en gol. V ,tcm obdobju je d o m a č a obramba preživljala težke 
t renutke p a tudi obe v r a t a r k i s t a bili nezanes^ivi . O b koncu p a so 
Dravaške z nekaj p ro t inapadi p o n o v n o visoki povedle in zmagale. 

Videli smo hiter in borben rokcMnet, domač inke b o d o morale 
posveti t i več pozornos t i conski obrambi , k i bi v t q tdcmi bila usodna. V 
vrste Drave sta se o d l o č n o vključile Maroltova in Haložanova ter 
Ivančičeva. 

Med domač inkami je prikazala od l i čno igro nadarjena igralka Cuš , 
ki j e dosegla 12 golov, Maro l t m Haložan p o 6, Krivec 3 in Ivančič 1. Za 
gos^e p a so bile uspešne Puklavcc 9, Žižek 5 , Varga 2, Toplak 3, Hozjan 
I., Hozjan I I . in, Horvat p o 1 goL Tekmo, ki je bila izredno fair sta pred 
100 ^eda l c i vodila ze lo d o b r o Musič in Šet inc iz Maribora. 

Za l je vodstvo domačega k luba napravilo nedopus tno napako , saj ni 
javnosti obvestilo p r e k o sredstev javnega obveščanja, s tem pa je 
n e ^ o m n o pr ikra jšda Ijubite^e te panoge špor ta za prijeten špor tn i 
dogodek, anc 

NOGOMET 
REPUBLIŠKA NOGOMETNA LIGA SELEKCIJ 

Drava-Ilirija 1:1 {1:1) 
Stadion NK Drava v P tu ju , gle

dalcev okrog 250, vreme in igrišče 
ugodno za igro, glavni sodnik Se-
kereš iz L e n d a v e , p o m o č n i k a 
Ščiu^ič in Čeh. Rumeni kar toni : 
Kranjec, Stanko in Zavodnik (vsi 
Ilirija—Ljubljana). Enajstme
trovke: v 16. minuti — Hvaleč za 
Dravo. Drava: Simonič, Malek, 
Dončec, Matijašec, Mura t , Tement 
(Kmetec), Brodnjak, Čeh, Verde-
nik. Hvaleč in Mesaric; 
Ilirija: Kranjec, Mitrovič (Lu-
kar), Medjimurec, Mohorčič , Pleši-
nac, Hercgonja, Toševski (Zavo
dnik), Drevenšek, Kitonjič, Zimič, 
Stanko; Strelci: l : 0 ( l l - m ) , 16. min 
Hvaleč, 1:1, 45. min Plešinac. 

Prvo srečanje selekcije Slovenske 
Bistrice, Ptuja in Ormoža , ki 

nastopa pod imenom Drava, ni 
z a d o v o l j i l o g l eda l cev , ki so 
pričakovali veliko bolj kvalitetno 
igro. Dobrih akcij igralcev naše 
selekcije smo videli bore malo. 
Gostje so se predstavili kot solidno 
moštvo. Glede na priložnosti na eni 
kot na drugi strani je neodločen 
izid najbolj realen. Igralci Drave so 
vse preveč komplicirali , pogrešali 
smo enostavnih in hitrih akcij . Z 
ozirom na režave pri , , ro js tvu" 
selekcije tako pri nas kot na repub
l i škem n ivo ju p r i č a k u j e m o v 
naslednjih koUh boljši nogomet . 

Gostom zamerimo nešportno 
obnašanje. Posledica tega so tudi 
trije podarjeni rumeni kar toni . 

1, kotar 

MOTOKROS 

Odlični Habjanič 
V Šentvidu pri Stični je bila pred 

približno 5.000 gledalci dirka za 
državno prvenstvo v motokrosu 1. 
in 11. lige. 

Zaradi lepega vremena je bila to
krat dirka v oblakih prahu , ki so jo 
dvigali tekmovalci med dirkami. V 
1. ligi je nastopilo 23 tekmovalcev, 
kjer je p r i p r a v i l p r e s e n e č e n j e 
Šinkovec iz Orehove va.si ki je 
premaga! večkratnega državnega 
prvaka Šoštariča. Ptujska tekmo
valca v tej konkurenci, nista imela 
s reče , saj s ta z a r a d i t ežav z 
motorjem v skupni uvrstitvi zasedla 
Šegula 10 in Vesenjak 13 mesto. 

V 11. hgi je zmagal Avbei—Slov. 
avlo pred domačinom Godcom, 
uspešno pa je vozil Habjanič , ki je 
zasedel 4. mesto. Prav tako je v 
obeh vožnjah zasedel isto mesto. 
Proga je bila dolga 2.030 m s 
s edmimi s k a k a l n i c a m i t r d a in 
prašna. Motokrosist i bodo 25. 9. 
nas top i l i v Brež icah na 6. 
dirki za državno prvenstvo. 11. 
septembra pa bodo v Orehovi vasi 
merili svoje moči motokrosisti 
kategorije 125 ccm in 250 ccm 111 
hga. anc 

Uspešni Rujčani 
na Madžarskem 

v Donaujvarosi n a Madžarskem 
so nastopili na veliki mednarodni 
tekmi tekmovalci ptujskega A M D 
ter v močni mednarodni konkuren
ci kjer je nastopilo 36 tekmovalcev 
dosegli lep uspeh. 

Zmagal je Toni Zoserl—Av
strija, Slavko Pislak se je uvrstil na 
odlično 5. mesto, Boris Krajnc je 
bil 11, Mi l an S l a n a 12, U r o š 
Langerholc 16. Z nas topom Ptujča-
nov na mednarodnih dirkah v ino
zemstvu kjer se ist i u s p e š n o 
uve l j av l j a jo v m e d n a r o d n i 
konkurenci smo lahko zadovoljni 
saj s tem tudi uveljavljajo našo 
državo in Ptuj v inozemstvu. amc 

KUPOLE -FOTOGRAFIJA MESECA 

V mesecu avgustu je na natečaj za najbo^ uspelo fotogra^o sodelovalo fest članm 
foto-kino kluba DPD Svoboda Ptuj z 18 deli 

Prvo mesto je dosegel Mišo Kol tak s fotografijo KUPOLL. 

KARTING 7 POKALOV ZA PTUJČANE 
Na ploščadi STTC na Teznem v 

Mariboru je A M D MTT pripravil 
3. dirko za državno prvenstvo v 
kartingu. V vseh kategorijah j e 
n a s t o p i l o 113 t e k m o v a l c e v iz 
Hrvatske, Srbije in Slovenije. 

Nad 3000 gledalcev, med njimi je 
bilo nad 1000 Ptujčanov, je zvesto 
spremljajo uspehe tekmovalcev 
A M D Ptuj in bilo nad vožnjami 
n a v d u š e n i h . P o n o v n o se je 
pokazala prava vrednost in moč 
prekaljenih ptujskih kartistov, ki 
so tokrat dominirali in dah dirkam 
svoj žar. V juniorski konkurenci 
sta se oba ptujska tekmovalca 
srčno borila, toda stroja nista 
zmogla tistega kot pri prvouvršče-

nih. Hvala je bil 10, Blaževič pa 12. 
V konkurenci 100 ccm je tokrat z 

odlično vožnjo v vseh treh dirkah 
navdušil Artenjak, ki je za seboj 
pusti! favorizirane tekmovalce 
( N o v a k a , L a n g e r h o l c a , T u r 
ka). Langerholc je v drugi vožnji 
vozil slabše je pa z zmago v tretji 
vožnji uspel in v končni uvrstitvi 
zasedel 2. mesto, sledijo Novak, 
Turk in na odlično 5, mesto se je 
uvrstil Korošec. Pravo zmagoslavje 
pa so Ptujčani doživeli v kategoriji 
125 ccm, kjer so zasedli prva tri 
mesta. Pislak in Slana sta vozila 
daleč pred ostalimi, saj sta imela 
veliko prednost , dočim je z odlično 
vožnjo presenetil mladi nadarjeni 

Pulko. Krajnc se je uvrstil 9, 
Domiter 15, Repič 20 in Bolcer na 
22. mes to . 

V skupnem seštevku najboljša je 
tokrat ekipa A M D Ptuj p remočno 
zmagala. Vrstni red je Ptu j 94, 
S lov . a v t o 85 , M o s t e 7 8 , N . 
Gorica 52, Vrhnika 51 točk itd. 

Po 3 dirkah je ekipni vrstni red 
naslednji: A M D Ptuj 280 točk, 
M o s t e 2 5 2 , S lov . A v t o 2 2 5 , 
Postojna 172, Zagreb 167 itd. V 
nedeljo nastopajo kartisti na 4. 
dirki za državno prvenstvo v Po
stojni kjer jim zaželimo čimboljših 
uspehov. 

anc 

PRSTEC OBRANIL REPUBLIŠKI 
NASLOV 

(odlična Marija Horvat) 
Republiško posamično prvenstvo 

v atletiki za člane in članice j e bilo 
za leto 1977 minuli petek in soboto 
v Mariboru, ki se ga je udeležilo 
270 atletov iz 17 slovenskih klubov 
in društev. P o pričakovanju so bili 
najuspešnejši atleti Kladivarja iz 
Celja in ljubljanske Olimpije. 

Dobro so štartali tudi atleti TVD 
Part izana P tu j , saj je Miki Prstec v 
teku na 400 m obranil lanski repub
liški naslov in prejel zlato odUčje. 
Na dvesto metrov je bil drugi in 
osvojil srebro. Uspešen je bil tudi 
Milan ŽcThar, ki si je pritekel na 400 
m bron, na 400 m ovire pa je bil 
četrti. 

V finale se je s skokom 190 cm 
uvrstil tudi Dušan Koren in pristal 
na sedmem mestu, v teku na 400 m 

z ovirami pa je bil soliden peti. 
Bronasto kolajno je prejela tudi 
ptujska štafeta 4 x 100 m v postavi 
Dušan Koren, Milan Kovačič, 
Mi lan Ž o h a r in Mik i P r s t e c . 
Nekoliko manj sreče so imeli v 
štafeti 4 x 400 m, kjer so pristali na 
četrtem mestu, vendar dosegli 
klubski rekord. Osebni rekord je v 
suvanju krogle z 12,48 m dosege! 
Niko Makovecki in zasedel šesto 
mesto. 

M e d d e k l e t i je b i l a i zmed 
Ptujčank odlična Marija Horvat , 
sicer d o m a iz Sobetinc pri Markov-
cih, ki je tekmovala v štirih discipli
nah in v vseh za las zgrešila 
bronasto kolajno. V teku na 100 m 
z ovirami je bila četrta s časom 15,7 

in postavila osebni in ptujski 
rekord. Četrta je bila tudi v teku na 
200 m in v skoku v daljino. Tekla je 
tudi v štafeti 4 x 100 m skupno s 
Tanjo Butolen, Majdo Kowčič ter 
.Menko Šolar, ki je za las zgrešila 
bronasto medlajo. Alenka Šolar je 
prav tako dosegla finale na 200 in 
100 m in bila celo četrta. Tudi 
ostale tekmovalke oz. tekmovalci 
Ptuja Marija Jugovec, Irena Kolar, 
V i tos lava T o m i n c , M a r j a n c a 
Kopitar, Alda Juras , Alojz Lebar, 
Albert Korošec, Zlatko Marčič in 
drugi so tekmovali solidno, čeprav 
niso prejeli medalj , so pa vendar 
prispevali k temu, da se je ime 
Ptuja večkrat pojavilo na novem 
atletskem stadionu v Mar iboru . 

O P 

XVI. srečanja bratstva in prijateljstva 

Tekmovanje v plavanju za pokal Ptujskih toplic 
T o soboto bo v Ptujskih toplicah 

p r v o t e k m o v a n j e v p l a v a n j u . 
Udeležili se ga bodo tekmovalci iz 
občin Koprivnica, Varaždin, Čako
vec, Ormož, Maribor in P tu j . 
Namen tekmovanja je populariza
cija plavanja, kot izredno koristne 
športne panoge ter seveda srečanje 
občanov iz SR Hrvatske in SR 
Slovenije. Priznati m o r a m o , da je 
plavanje bolj neznan kot znan 
šport med občani teh občin, želja 
o r g a n i z a t o r j e v j e , d a bi t o 
tekmovanje postalo tradicionalno 
in bi potekalo v vseh osmih sodelu
jočih občinah. 

Tekmovalci se bodo v soboto 
pomerili v naslednjih disciplinah: 
100 m kravi moški in ženske, 100 m 

moški in ženske ter mešane štafete 
4 krat 100 m; 

Tekmovanje, katerega organiza
tor je Občinski svet Zveze sindi
katov Slovenije Ptuj in pokrovitelj 

T O Z D Ptujske Toplice, se bo 
pričelo ob 8. uri in 30 minut . 
Z m a g o v a l n a e k i p a bo p r e j e l a 
prehodni pokal in poka! kol prvi 
zmagovalec tekmovanja . j kotar 

Perspektiva ženske 
košarke 

V okviru košarkaškega kluba 
, , D r a v a " Ptuj trenira v letošnji se
zoni 5 ekip in ena od njih je ženska 
članska ekipa. O njihovem delu in 
košarki na sploh, sem se pogovar
jala s trenerjem Matjažem Neudau-
erjem. 

Z žensko košarko so se pri klubu 
p o da l j šem p r e m o r u zače l i 
ukvarjati zopet leta 1975., ko so na 
pobudo in željo deklet ustanovili 
m l a d i n s k o e k i p o . T a j e b i la 
sestavljena predvsem iz dijakinj 
ptujske gimnazije, nekja igralk pa 
je bilo tudi iz ostalih srednjih šol in 
OŠ , ,Tone Žn ida r i č" Lz Ptuja . Leto 
dni kasneje, leta 1976 je bila 
ustanovljena še ena pionirska ekipa 
iz učencev OŠ , ,Tone Žn ida r i č " 
Ptuj , da bi si zagotovili in pripravili 
igralke. Žal pa že v sezoni 1976/77 
so morali pionirsko ekipo razbiti, 
da so dobili kader za novo, člansko 
ekipo. To je bil nujen, ne pa tudi 
koristen ukrep. Za pionirke je bil to 
predlog skok in so s tem veliko 
izgubile. Manjkalo jim je eno leto 
pripravljalnega dela — tremngov v 
mladinski ekipi. 

Da se ta n a p a k a nebi več 
ponovila, so na občnem zboru 
kluba sklenili, da se bodo povezali 
z osnovnimi in srednjimi šolami, in 
s s o d e l o v a n j e m p e d a g o g o v 
poskušali pritegniti dekleta, da bi 
se intenzivneje ukvarjale s košarko. 
Zdaj se v klubu na to pripravljajo. 
V šolah je zaživelo, pričeli so s 
poukom in kmalu v kratkem času 
se bo oglas i l p r e d s t a v n i k 
košarkaškega kluba in se pogovoril 
z dekleti, ki bodo imele veselje s 
košarko in bodo pnpravl jene treni
rati . Za tiste pogumnejše dekhce pa 
velja, da se same oglasijo ob 

t r e n i n g i h v š p o r t n i d v o r a n i 
M l a d i k a v P t u j u in p o i š č e j o 
trenerja same. V p)oštev pridejo 
učenke 5. , 6., 7. in 8. razredov 
osnovnih šol ter dijakinje nižjih 
letnikov srednjih šol, ki j ih ta šport 
veseli. 

U p a m o , da bodo to akcijo pe
dagoški delavci na šolah vsestran
sko podprli in pokazaH razume
vanje za špor tno aktivnost svojih 
učence\' in dijakov, saj današnja 
družba zahteva vsestransko, tudi 
špor tno aktivnega človeka. Prav 
toliko p o m e m b n a je podpora star
šev, saj so starši tisti, ki dajo 
odločitvam svojih otrok še zadnji 
in najpomembnejši pečat. Upošte
vajmo izrek; ,,zdrav duh v zdravem 
telesu", kar je pri mladem človeku 
najvažnejše. 

Se nekaj besed o ženski članski 
ekipi. V letošnji sezoni trenira 15 
deklet in to tri krat tedensko: ob 
ponedeljkih, sredah in petkih od 
19. ure do 20.30. Igrajo v slovenski 
ligi — v z h o d n a s k u p i n a v 
konkurenci devetih ekip. V 1. delu 
tekmovanja so dekleta dosegla 
odhčno 6. mesto , kar je lep uspeh, 
saj je to prva sezona igranja v tej 
hudi konkurenci . , 

Pravkar se v klubu ukvarjajo še z 
en im p r o b l e m o m — n a b a v o 
športnih rekvizitov, zlasti žog. Le 
teh na domačem trtišču ni mogoče 
dobiti , ker je uvoz ukinjen, zoge 
znamke VOIT so edine trpežne 
žoge s katerimi se lahko igra tudi na 
zunanjih igriščih. 

Ob koncu naj še zapišem — 
igralci s trenerjem se še enkrat 
zahvaljujejo Mesokombinatu , ,Pe
ru tn ina" P tu j , ki jim je f inančno 
omogočil nakup trenirk in dresov. 

Vesna Krajnc Zoran Kosanovič in Milivoj Karakaševič 

Evropska super liga 

Mojstri namiznega 
tenisa v Ptuju 

š e tri tedne nas loči od srečarga Nizozemska-Jugoslav^ga, k i b o v 
^ o r t n i dvorani Mladika v Ptuju. T o b o ed ino srečaige naše 
reprezentance v okviru tekmovanja v Evropski super Im v SR Sloveniji 
Z a t o je tol iko bolj p o m e m b n o za p tu j sko o b č i n a Skratka, dogodek 
vreden vse pozomos tL 

Evropska liga j e razdeljena v štiri skupine. Super liga (n^bo l j 
kvali tetna skupina) šteje osem ekip , prva skupma prav tako osem, druga 
pe t in t r e^a skupina z r eg iondn imi skupinami. Najbo^ša ekipa — 
reprezentanca v vsaki skupini se uvrsti v višjo iz ka te re izpade 
zadnieuvrščena reprezentanca . 

Nizozemska se je k o t zmagovalka Prve skupine v sezoni 1 9 7 6 / 7 7 
uvrstila v Super ligo iz katere je izpadla Zvezna republ ika Nemčija. 
Zmagovalka v najmočnejši skup im je v pretekl i sezoni M a d ž a r * a pred 
Francijo, naša reprezentanca je osvojila šesto mes to . Kljub temu, da 
nizozemske reprezentante bolj slabo j ) o z n a m o , pr ičakujemo zagrizene 
boje za vsako t o č k o . Z a t o b o srečanje se tol iko bolj pr ivlačno. 

Verjetni postavi obeh reprezentanc z a dvoboj v Ptuju :Nizozemska -
moški : Bert van der Helm, prvak Nizozemske, Nico van S lobbe in Bert 
Schoofs (rezerva) 

— ženske: Bett ine Vr iesekoop, evropska mladinska prvakii^a, 
Marianne van der Vliet Vodja moške ekipe j e Franz Schoofs m ženske 
Gerard Bakker; Jugoslavga - moški : An tun S t ipanč ič , Milivoj 
Karakaševič in Zoran Kosanovič 

- ženske: Eržebet Palat inuš in Dubravka F a b r i Zvezni kape tan 
moške ckrpcje Dušan Osmanagič in ženske Radivoj Hudetz . Pr ičakujemo 
lahko, da bosta zvezna kape t ana postavo spremenila. To b o m o izvedeli 
šele neposredno p red srečaitjem. Z a t o se prav lahko v ekipi pcgavi tud i 
vsern d o b r o z n a m Dragutin Šurbek, 

L ko ta r 
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Ljubo JasničvPtuju 

Zaključne ocene vseh 
MDA v Sloveniji 

v brigadirskem naselju letošnje mladinske delovne akcije Slovenske 
gorice 77 v Dornavi so se pretekl i če t r tek sestali na t r idnevnem delovnem 
posvetu k o m a n d a n t i in namestniki vseh sedmih in zveznih in republiških 
MDA v SR Sloveniji. 

Pod strokovnim vodstvom Zlata Vogriča, vodje centra za MDA pri 
republiški konferenci ZSMS, so v dneh do nedelje sestavljali zakl jučne 
ocene posameznih akcij v Sloveniji. Ko so razpravljali o uspešnosti 
posameznih brigad na deloviščih, so b o l i k o t to povdarili uspešnost ,,šole 
samoupravljanja" in vzgoje mladega človeka v brigadirski uniformi. 
Dejstvo j e , da je v zadnjih nekaj letih takšen način solidarnostnega in 
humanega dela brigadirjev dobil nove, širše oblike in da so se MDA v 
zadnjem času razvejale domalane po vsej naši domovini . 

V če t r t ek , 1. septembra pa je v Dornavo prispel še Ljubo Jasn ič , 
predsednik RK ZSMS. Po krajšem razgovoru se je skupaj z ostalimi 
napot i l v Petrolov mote l v Podlehnik, kjer je zbranim vodstvom MDA v 

Slovenfli govoril o pomenu in uspehih, ki so jih opravili brigadirji sirom 
naše domovine . Med drugim je dejal: 

„Naše dek), naša prizadevanja, t rud in napori se izražajo v svetlobi, v 
oskrbi z vodo in v boljši cestni povezavi. Ko sem prelistaval prve poda tke 
o delu posameznih brigad, so me podatk i naravnost presenetili . Glas o 
naših sposobnih in ff idnih ljudeh, o naši deželi se bo tako še bolj 
raznesel prek republiških meja- S svojim delom ste še bolj okrepil i 
brats tvo in eno tnos t in s t em t rdnost nasih narodov in narodnost i , nas pa 
ste prepričal i , da smo bili na pravi pot i , ko smo vam zaupab to č a s t n o , 
vendar izjemno odgovorno funkcijo. V imenu rep . konference ZMS in v 
svojem imenu se vam za t o najtopleje zahvaljujem. Mislim, da mi ni 
po t r ebno posebej reč i , da taksen način dela, tak entuziazem 
pr ičakujemod vas tudi v b o d o č e . Želim vam mnogo uspeha pri vašem 
nadaljnjem delu, z željo, da nas mladinske delovne akcije, ki so nas tako 
tesno združile, še tesneje povežejo v odgovornih nalogah, ki so pred 
n a m i ! " 

Za t e m se je Ljubo Jasnič v imenu vseh zbranih zahvalil Zlatu 
V>griču za njegova prizadevanja in pionirsko delo pri ponovni oživitvi 
NDA, o b njegovem slovesu s te p o m e m b n e funkcije pa mu je izročil še 
skromno d a n l o . 

Milan Lokar , komandan t letošnje MDA Kozjansko 77 se je za tem v 
imenu vseh vodstev MDA zahvalil Ljubu Jasniču in Zlatu Vogriču za 
njun trud in mentors tvo nad njihovim delom. V imenu vseh tistih, v 
kater ih o b č i n a h so k t o s potekale mladinske delovne akcije in še posebej 
v imenu SO Ptuj , se je nato vsem vodstvom akcij , posebej Zlatu Vogriču 
in Ljubu Jasn iču zahvalil še Franjo Gnilšek, predsednik IS SO Ptuj in 
predsednik skupščine MDA Slov. gorice 77 . V spomin na Ptujsko polje 
pa je obema poklonil še Kurenta . Srečanje v podlehniškem motelu so 

ljubo Jasnič, predsednik RK ZSMS, govori zbranim vodstvom 
MDA, v motehi v Podlehniku 

vodstva skupaj z gostoma zaključila v tovariScem večeru. Naslednji dan 
pa so se v Dornavi spet zbrali o b prelistavanju delovnih uč inkov in 
uspehov posameznih MDA v SlovenijL 

Besedilo in slike: M. Ozmec 

Najdeno skladišče granat 

Alojz Korošec z vso previdnostjo vodi odkopavanje nevarnih 
granat 

Pri izkopu zbirnega kanala na 
(fesnem bregu Drave, so zadnje dni 
prejšnjega tedna našli tr i neeksplo
dirane granate iz druge svetovne 
vojne. Nevarni eksploziv j e prvi 
odkr i l upravljalec bagerja, k i j e 
k o p a l zbirni kanal . Takoj j e 
obvestil oddelek za ljudsko 
ob rambo pri skupščini obč ine 
Ptuj in dela so pod nadzors tvom 
Alojza Korošca, inšpektorja in 
referenta za civilno zašč i to nada-
^evali r o č n o . 

V torek , 6. septembra so 
ponovno naleteli na večje število v 
zemlji zakopanih granat , k i j ih 
odkopavajo z vso previdnost jo. V 
granate so namreč mont i ran i 
vžigalniki, k i eksplodirajo v 
t r enu tku , za to b i lahko povzroči l i 
u sodno eksplozijo že o b najmanj
šem neprevidnem in nestrokov
nem ravnanju. Besedilo in slika: 
I B. Vodušek 

Troboj v Ptuju - zmagal Varaždin Na strelišču v Ptu ju je bilo v 
nedeljo triindvajseto srečanje strel
cev iz občin Varaždin, Maribor in 
P tu j . Letošnje je bilo posvečeno 
pomembnim partijskim in Titovim 
jubilejem ter 35-letnici poslednjega 
boja Slovenjegoriške čete. Strelci 
teh bratskih občin se vsako leto 
pomeri jo v streljanju z malokali-
brsko pištolo in puško v članski 
in mladinski konkurenci . 

Najbolj izenačeni so bili tokra t 
strelci iz Varaždina in zasluženo 
osvojili prvo mesto in prehodni 
pokal. Osvojili so prva mesta v 
moški in ženski konkurenci v 

streljanju z malokalibrsko puško 
in pištolo. 

Rezuhati : 
— malokalibrska pištola 
a) ekipno: 1. Varaždin 956 kr. , 

2. Ptuj 933 kr. , 3. Maribor 836 kr . 
b) posamezno — člani: 1. Franc 

Peternel (Maribor) 266 kr. (rekord 
tekmovanja in osebni rekord), 2. 
Franc Tominšek (Ptuj) 247 kr. , 3. 
August Kunej (Varaždin) 243 kr. , 
4. Alojz Trstenjak (Ptuj), 5. Slav
ko Gorski (Varaždin) itd. 

— malokalibrska puška 

a) ekipno — člani: 1. Varaždin 
953 kr. , 2. Maribor 928 kr . , 3. 
Ptuj 915 kr. 

b) posamezno člani: 1. Milan 
Žedak (Varaždin) 257 kr . , 2. Ivica 
Bunič (Varaždin) 250 kr. , 3. Jože 
Majnerič (Maribor) 246 kr. , 4. 
Stanko Pu lko (Ptuj) 235 kr . , 5. 
Slavko Gole (Ptuj) 234 kr. itd. 

c) ekipno — članice: 1. Varaždin 
927 kr. , 2. Maribor 905 kr. , 3. 
Ptuj 883 kr. 

d) posamezno — članice: Zden
ka Matjašič—Skok (Ptuj) 255 kr. , 
2. Danica Mašinovič (Varaždin) 
253 k r . , 3 . M a r i j a K o c i p e r 
(Varaždin) 247 kr. itd. 

e) ekipno — mladinci: 1. Mari
bor 859 kr . , 2. Varaždin 794 kr., 
3. Ptuj 757 kr. 

O mladinci — posemezno: 1. 
Veselin Čubrovič 246 kr. , 2. Ljubo 
Germič 241 kr. (oba Maribor) , 3. 
M i l e n k o L e s k o v a r ( V a r a ž d i n ) 
228 kr. , itd. 

Ptujčani letos niso ponovili 
uspehov zadnjih treh let, ko so kar 
t r i k r a t z a p o r e d o m a osvoj i l i 
prehodni pokal in ga obdržali v 
trajno last. Imeli so težave s sesta
vo ekipe in slab dan. 

Organizacija tekmovanja, ki ga 
je ob ugodnih vremenskih pogojih 
izvedla občinska strelska zveza 
Ptu j , je bila odlična. Naslednje 
srečanje strelcev iz bratskih občin 
bo prihodnje leto v Varaždinu. 

s. ivanovič 

Streljanje z maldcalibrsko pištdo. Skrbno desno je evropski 
mia(Un^ prvak Franc Peternel, zraven iyega sta člana ptujske 
ekipe Skrt in Tominšek 

SLOVESNO ODPRLI NOV 
DOM GASILCEV 

N e k a j l e t n o d e l o gas i l cev iz 
Tržca pri Ptuju je bilo v nedeljo 
k ronano z slovesno otvoritvijo 
novega d o m a gasilcev. Kot so 
povdarili na nedeljski slovesnosti 
bo mogočna enonads t ropna zgrad
ba 30 x 8 metrov, z veliko dvora
no, garažami, kletnimi prostori in 
prostori v nadstropju služila tako 
gasilcem kot kra janom, družbeno
političnim organizacijam in društ
vom, skratka postala bo središče 
kulturnega in političnega življenja 
Tržca in sosednjih vasi. 

Leta 1974 so začeli gradnjo 
novega d o m a gasilcev takorekoč 
brez večjih denarnih sredstev. 
Pretežni del gradnje so opravili 
gasi lc i in k r a j a n i s ami s 
prostovoljnim delom. Tako so 
opravili prek 9 tisoč prostovoljnih 
delovnih ur izkazali pa so se tudi 
ob raznih nabiralnih akcijah. S 
krediti je sodelovala takra tna 
zavarovalnica Mar ibor , finančno 
pa je gradnjo podprla KS Videm 
pri Ptuju, ki je bila tudi pokrovi
telj nedeljske slovesnosti, del sred
stev je prispevala še občinska 
gasilska zveza ter nekatere ptujske 
delovne organizacije. 

Na prostoru pred novim d o m o m 
gasilcev so se v nedeljo zbrali 
predstavniki mnogih gasilskih dru
štev, med njimi predstavniki gasil
skega društva Bednja iz republike 
Hrvatske, nadalje predstaniki KS 
Videm pr i P t u j u , p r e d s e d n i k 
občinske gasilske zveze J a n k o 
Žnidarič, inšpektor za požarno 
varnost Edi Kozel, predstavnik 
izvršnega sveta SO Ptuj Lojze 
Cene in drugi gostje. 

P o prisrčnem kul turnem progra
mu, ki so ga izvedli pionirji osnov
ne šole Videm pri P tu ju in mešani 
pevski zbor K P D France Prešeren 
prav tako iz Vidma je predsednik 
Franc Kirbiš orisal 46 letno razvoj
no pot gasilskega društva ter 
p r o s t o r s k e in d r u g e t e ž a v e , s 
katerimi so se vsa ta leta srečavali. 
Za tem so spregovorili še predstav
nik KS Videm, občinske gasilske 
zveze ter izvršnega sveta SO Ptu j . 
Pohvalno so se izrazili o delu 

Predsednik GD Franc Kirbiš je prejel priznanje za prek 1.300 
prostovoljnih delovnih ur in velike zasluge za razvoj gasilstva. 

Foto: Langerholc 

gasilskega društva ter poudari l i 
pomen gasilstvu z vidika družbene 
samozaščite. Tovariš Žnidarič pa 
je gasilcem iz Tržca podelil prizna
nje občinske gasilske zveze. 

V kulturnem programu so sodelovali recitatoiji in pevci iz 
Vidma pri Ptuju. Foto: Langerholc 

Sledila je podelitev pismenih 
priznanj vsem, ki so za gradnjo 
doma prispevali nad sto prosto
vo l jn ih d e l o v n i h u r , p o s e b n a 
priznanja pa so prejeli predsednik 
nadzornega odbora Jože H o n o -
mihl, poveljnik S tanko Vaupotič 
in gospodar društva Ivan Mlakar , 
ki so prispevali nad petsto prosto
voljnih delovnih ur . 

Gasilci so se iskreno zahvalili tu
di d o l g o l e t n e m u p r e d s e d n i k u 
Francu Kirbišu, ki je za gradnjo 
d o m a ž r t v o v a l p r e k 1300 
prostovoljnih delovnih ur , ima pa 
velike zasluge za razvoj gasilstva v 
tem kraju nasploh. 

Vrvico ob vhodu v novo zgrajeni 
dom gasilcev je nato prerezal 
Franc Ost roško, predsednik KS 
Videm, nakar so si gostje in kraja
ni ogledali lepo urejeno notranjost 
doma, pozno v noč pa so se potem 
gasilci in gostje veselili ob zvokih 
ansambla „ A k o r d i " iz Tržca. 

JB 

ČRNA KRONIKA 
v tednu od 29. avgusta, do 

vključno 5, septembra 1977 Je bilo 
na o^em območju ptujske občine 
kar 9 prometnih nesreč v katerih 
so posredovali miličniki. Ta teden 
pa žal beleži tudi razmeroma visok 
krvni davek, saj sta v nesrečah 2 
osebi izgubili življenje, 4 osebe so 
bile težje, 3 pa lažje telesno poško
dovane. 

Vzroke nesreč je iskati predvsem 
v neprilagojeni hitrosti vožnje, 
neprevidnosti pešcev, vožnji brez 
luči, v dveh primerih pa tudi vinje
nosti. K vsemu temu pa je treba 
pripisati še 38.000 din materialne 
škode, kije nastala na vozilih. 

Spet žrtev ceste smrti 
v soboto , 3 . septembra se je ob 

14. uri zgodila na cesti Mari
bor—Macelj huda p rometna ne
sreča. Voznik osebnega avtomobi
la Slobodan Nenkovič začasno za
poslen v tujini, je vozil v smeri 
proti Mar iboru . V Skorbi pa mu je 
na cesto nenadoma pritekla 8-letna 
Jelka Kosenburger iz Zgornje H a j -
dine 156. 

Voznik kljub zaviranju nesreCe 
ni mogel preprečiti in je pešakinjo 
zadel z vso silo. Pr i tem je dobila 
hude telesne poškodbe, kljub ta
kojšnji pomoči je med prevozom v 
ptujsko bohiišnico poškodbam 
podlegla. Cesta smrti je t ako 
zahtevala spet žrtev več. 

Trčil v kolesarko 
v ponedeljek, 29. avgusta, je 

prišlo v Dornavi do hujše pro

metne nesreče. Kolesarka Juli jana 
Toplak iz Dornave je peljala iz 
smeri Dornava proti Ptuju po levi 
strani ceste. Za njo je peljal voznik 
neregistriranega motornega kolesa 
Miran Čuš iz Hlaponcev 23 . Ko je 
pripeljal v neposredno bližino 
kolesarke, je ta začela zavijati v 
desno in trčenje je bilo neizogibno. 
Pri nesreči je dobila Toplakova 
hude telesne poškodbe, na motor
nem kolesu pa je škode za 2.000 
din. 

Vozil brez vozniškega 
izpita 

v četrtek, 1. septembra, je prišlo 
v Podvincih, na cesti 11. reda do 
lažje prometne nesreče, ko je Jožef 
Petek iz Podvinc 76 vozil mo to rno 
kolo brez vozniškega izpita. Zaradi 
prevelike hitrosti, ga je na levem 
ovinku v Podvincih zaneslo izven 
vozišča, kjer je zadel v vr tno ogra
jo in tam obležal. Pri padcu se je 
lažje telesno poškodoval , ob-taja 
pa upravičen sum, da je vozil pod 
vplivom alkohola. 

Trčil V vprego 
v soboto , 3. septembra, se je ob 

19.05 z g o d i l a h u d a p r o m e t n a 
nezgoda na cesti II. reda v Podlo-
žah. 

Vodnik vprežnega voza Ludvik 
Potočnik s Ptujske gore 70 je vodil 
vprego z neosvetljenim vozom iz 

Lovrenca proti Ptujski gori. Za 
njim je pripeljal voznik motornega 
kolesa Zdravko Vuzem iz Slap 26, 
ki je zaradi neosvetljenosti voza, 
prepozno zagledal vprego pred se
boj in trčil v zadnjo levo stran 
voza. Pri tem se je Vuzem hudo 
telesno poškodoval . 

O p o z a r j a m o vse k m e t e , vse 
vodnike vprežnih vozov, da mora
jo imeti v javnem prometu vedno 
pravilno osvetljene vozove, zlasti 
še v nočnem času, ko je vidljivost 
minimalna. Bliža se jesen, čas, ko 
spravljate poljske pridelke, zato je 
prav, da vsak voz pred vožnjo te
meljito pregledate in se držite 
p r e d p i s o v , še p o s e b e j g lede 
svetlobnih naprav, kajti v zadnjem 
času je vse preveč nesreč, ki jih 
povzročajo neosvetljene vprege. 

Podrl kolesarko 
v soboto , 3 . septembra, ob 20. 

uri se je zgodila huda prometna 
nesreča tudi v Mlinski ulici v Ptu
ju. Voznik osebnega avtomobila 
Janez Drevenšek iz Kungote 30 je 
vozi l iz P t u j s k i h t o p l i c p r o t i 
Zadružnemu trgu. V Mlinski ulici 
je prehiteval skupino kolesarjev, 
pri tem je zadel na levi strani 
cestišča v nasproti vozečo kole
sarko B. D. iz Zupančičeve 8 v 
Ptuju. Pri padcu se je le ta hudo 
t e l e s n o p o š k o d o v a l a in j e na 
zdravljenju v ptujski bolnišnici. 

- O M 

vreme 
do nedelje, 18 . septembra 1977. 

Mlaj bo v torek, 13. septemb
ra o b 1 0 . 2 5 . 

Napoved: v če t r t ek , 8. in v 
petek, 9. septembra bo spre
menljivo, občasno močnejše 
plohe. Hladneje bo . V soboto in 
v nedeljo bo lepo in spet topleje. 
V ponedeljek, 12. in v torek 13 . 
septembra bo vetrovno in precej 
spremen^iva oblačnos t . Od sre
de, 14 . do petka 16. septembra 
bo padlo veliko dežja. Za konec 
prihodnjega tedna v soboto , 17. 
in v n e d e l o , 18. septembra bo 
lepo. 

Alojz Cestnik 
> 

osebna kronika 
R O D I L E SO: 

Dragica Vinko , Majski vrh 21 -
dečka ; Danica Novak, Zasavci 12 
- Darjo; Anica Kvas-Predikaka, 
Levstikova po t 1 - Boštjana; 
Irena Vedernjak, Ziherlova ploš
čad 6 - Ines; Marija Vuzem, 
Bresnica 27 - Ivanko; Kristina 
Jurgec, Podgorci 75 - Gorazda; 
Angela Drevenšek, Mala vas 22 -
Boštjana; Marija Vnuk , Trgovišče 
11 - deklico; k e n a Novak, 
Hardek 34 - Je lko; Vida Praš, 
Volkmeijeva 11 - dečka; Milena 
Smigoc, Vransko 28 - dečka ; 
Marija Bedenik, Cermožiše 78 -
dečka ; Marija Zamuda, Muretinci 
41 - dečka ; Jela Vori , Podravska 
26, S t rmec - dečka ; Dragica 
Belšak, Gruškovec 64 - Lidijo; 
Majda Hozjan, Prešernova 13, 
Ljutomer - dečka; Frančiška 
Rajh, Sp. Ključarovci 3 - dečka ; 
Danica Petek, Gorišnica 5 -
dečka ; Kristina Jurkovič , UL dr. 
Hrovata n . h., Ormož - Dejana; 
Metka Cvetko, Mezgovci 12 -
dečka ; Dragica Zupan ič , Slovenja 
vas 6 5 / e - dečka ; Marjana 
Kramberger, Kidričevo 1 ^ 
S imono; Jožica Hriberšek, Obrt
niška 7 - deklico; Ivanka Polanič, 
Slamnjak 5 , Ljutomer - Gorazda; 
Irena Arnuš, Koračice 18 -
Natašo; Elizabeta Cestnik, Dražen-
ci 1 8 / b - deklico; Marija Stater, 
Spolenjakova 2 - deklico; Ivanka 
Fors tna r ič , Bukovci 60 - dečka . 

POROKE: 
Boško Mitrovič, Bokani 3 / a in 

Stanislava Po točn ik , Ptujska 1 3 / a , 
Ormož; Vili Koiže , M a j ^ k 109 

in SUva Cep, Sp. Sveča 5; Janez 
Prosenjak, Carmanova 8 in Slavica 
Cvetko, Strelci 14; Marjan Huzjan, 
Cankarjeva 8 in Marija Rižnar, 
Cankarjeva 8; Vinko Božič, 
Ljub^ana , Cesta 24. junija 70 in 
Neža Zakelšek, Ljubljana, Na Peči 
24. 

UMRLI SO: 
Gabriela Nemec, Na Tra tah 4, 

ro j . 1892 , umrla 27 . avgusta 1977; 
Jože Kolenko , Nova vas pr i Ptuju 
102, r o j . 1904, umr l 30. avgusta 
1 9 7 7 ; Marija Podjaveršek, Orege 
7, r o j . 1903 , umrla 3 1 . avgusta 
1 9 7 7 . 

TEDNIK 
izdaja zavod za časopisno 
radijsko dajavnost R A D I O - T E D -
N I K 6 2 2 5 0 P t u j , V o S n j a k o v a 5, 
poitni pradal 99 . Ure ja u r a d o i i k i 
o d b o r , glavni urednik M I H A E b 
G O O C C CKigovorni ' urednik 
FPTANC F I D t R Š E K . U r e d n i i t v o 
in uprava f tadio-Tednika t e l e f o n 
(062) 77 -079 in 7 7 - 2 2 6 . C e l o l e t n a 
n a r o č n i n a t n e i a 1 6 0 dinarjev, z* 
tujiru} 2 6 0 dinarjev. Ž i r o račun 
S O K P t u j 5 2 4 0 0 - 6 0 1 - 1 0 6 * 9 . 
T iska ČGP M a r i b o r s k i tisk. Na 
podlagi zakona o obdavčevanju 
p r o i z v o d o v in storitev v prometu 
spada T E D N I K m e d proizvode, z« 
katere se n * p l e č u j e temeljo' 
davek od pro«Aeta proiz\40dov. 


